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Verbijzondering De digitalisering van erfgoed wordt uitgesteld ivm gebrek aan personeel

Vraag Op welk moment verwcht u dat de digitalisering is afgerond? Welke 
stappen zet de gemeente om gekwalificeerd personeel aan te trekken?

Antwoord:

De inzet is om in 2022 de achterstand van 2021 in te lopen, zodat de geschetste doelstelling blijft 
staan. We hebben daarvoor inmiddels een GIS specialist aangetrokken. Voor veel van de personele 
inzet op de diverse deelopdrachten kunnen collega’s van andere domeinen ingezet worden. 
Voor zover we nu kunnen inschatten, hebben we geen extra personele inzet nodig uit de markt op de 
deelopdrachten behalve voor de inrichting van de werkprocessen. 
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Verbijzondering De werkelijke lasten voor de investeringsimpuls RSU zijn € 5,607 mio 
lager dan begroot

Vraag Wat is de verklaring voor het hoge bedrag aan lagere lasten bij de RSU? 
Welke projecten zijn blijven liggen binnen de RSU? Wat gebeurt er met 
deze projecten nu het geld aan de bestemmingsreserve wordt 
toegevoegd?

Antwoord:

Voor het merendeel van de afwijkingen geldt dat de voorbereiding en/of de uitvoering van de geplande 
projecten is opgepakt, maar dat daadwerkelijke besteding van de resterende middelen in 2022 of 
verspreid over de komende jaren plaatsvindt. Dit betreft o.a. projecten in de gebiedsopgave Overvecht 
à 1,1 miljoen euro (herinrichting Donaudreef, OR Centrum Overvecht en OR Taagdreef) en 
Merwedekanaalzone à 1,5 miljoen euro (overhaalbare kosten en plankosten en bovenwijkse 
voorzieningen). Daarnaast zijn de gerealiseerde lasten in 2021 lager doordat de in 2021 
gereserveerde middelen voor betaalbaar wonen Zuilense Vecht (1,7 miljoen euro) pas in 2022 
financieel technisch in de recent geopende grondexploitatie Zuilense Vecht worden verwerkt. Het 
voordelig cashflow resultaat 2021 wordt via de bestedings- en dekkingsvoorstellen 2021 gestort in de 
reserve Investeringsimpuls RSU en blijft gekoppeld aan deze projecten en zal bij de 2e 
begrotingswijziging grotendeels weer worden onttrokken aan de reserve voor de realisatie in 2022. De 
projecten RSU zijn onderdeel van de totale programmeringsbijlage van de reserve Investeringsimpuls 
in het MPR 2022 die door de raad wordt vastgesteld.
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Verbijzondering Er wordt € 5,013 mio van de TOZO-gelden overgeheveld van 2021 naar 
2022

Vraag Klopt het dat dus ongeveer € 7,5 mio aan TOZO-gelden is doorgeschoven 
naar 2022? Kunt u specifieker maken welke uitvoeringskosten u nog 
verwacht en tot welk moment middelen kunnen worden aangewend?

Antwoord:

In de Tweede Bestuursrapportage 2021 is 2,5 miljoen euro toegevoegd aan de begroting 2022 en in 
de Resultaatbestemming 2021 wordt voorgesteld om aanvullend 5,013 miljoen euro aan de begroting 
2022 toe te voegen. In totaal 7,5 miljoen euro. Op dit moment is er geen specificatie van exacte 
kosten die nog verwacht worden in 2022 en de jaren hierna. Zoals in de toelichting in de 
Resultaatbestemming 2021 is vermeld, verwachten we nog uitvoeringskosten voor het afhandelen van 
signalen, het verstrekken van jaaroverzichten, beantwoorden van vragen, debiteurenbeheer en het 
uitvoeren van interne controles en verantwoording. Tevens werken de medewerkers van Tozo mee 
aan de Transitie BBZ, welke ook in 2022 nog doorloopt. 
Alhoewel we de kosten op dit moment nog niet exact kunnen inschatten, denken we inmiddels wel dat 
het budget mogelijk aan de ruime kant is. In de Tweede Bestuursrapportage 2022 beoordelen we welk 
deel van het budget in 2022 en welk deel in de jaren erna nog nodig is. Het eventueel niet benodigde 
deel kan dan vrijvallen in het resultaat, waarbij een evenredig deel van deze vrijval ten gunste van de 
regiogemeenten komt.
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Verbijzondering Overhevelen €0,544 mio van 2021 naar tbv MRP1

Vraag Om welke essentiële voorzieningen voor de sportsector gaat het hier? 
Waarom is hier niet meer gebruik van gemaakt?

Antwoord:

Het gaat hierbij enerzijds om de noodsteun aan sportaanbieders doordat zij in de 1,5 meterfase deels 
of zelfs niet konden functioneren. Daarnaast worden deze middelen ingezet om sportaanbieders 
sterker en duurzaam uit de crisis te laten komen. 
Er is in 2021 minder subsidie verleend dan verwacht. Dit komt doordat de bekendheid van deze 
regeling bij sportaanbieders moest groeien en doordat met name verenigingen en kleine 
sportondernemers de regeling in het begin (in verband met complexiteit en capaciteitsgebrek) beperkt 
wisten te benutten. De toegankelijkheid van het aanvraagproces voor deze regeling is hier vervolgens 
op aangepast door ondersteuning vanuit SportUtrecht, vereenvoudigde crtiteria en een overzichtelijk 
invulformat... De nog beschikbare middelen uit het pakket essentiële voorzieningen voor de 
sportsector zijn in de periode van 1 januari 2022 tot en met 30 juni 2022 weer beschikbaar
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Verbijzondering Percentage inwoners dat gevoel heeft dat gemeente iets heeft gedaan met 
inbreng blijft 34%

Vraag Hoe is te verklaren dat er geen vooruitgang is geboekt op deze 
doelstelling? Op basis waarvan denkt het college deze doelstelling in 2022 
wel te halen?

Antwoord:

De tevredenheid over participatie wordt gemeten met de tweejaarlijkse Inwonersenquête. Eerst wordt 
inwoners gevraagd of ze in de afgelopen 12 maanden hebben geprobeerd om het beleid, plannen of 
activiteiten van de gemeente te beïnvloeden. Aan de groep die hier bevestigend op antwoord, is 
vervolgens gevraagd of ze het idee hebben dat de gemeente iets heeft gedaan met hun bijdrage. Het 
percentage participanten dat het idee heeft dat de gemeente iets heeft gedaan met hun bijdrage is in 
de tijd toegenomen van 27% (in 2013) naar 34% (in 2021). Sinds 2016 is het percentage constant 
gebleven (gemiddeld 34%). Omdat er meer is geparticipeerd (25% in 2021 tegen 22% in 2020) en het 
percentage van deze indicator gelijk is gebleven (34%) betekent dit dat er in absolute zin meer 
Utrechters zijn die het idee hebben dat de gemeente iets heeft gedaan met hun inbreng. 

De tevredenheid neemt niet toe, en ook niet af. Ongeveer een derde geeft ‘weet niet’ aan op deze 
vraag. Dat is soms ook moeilijk aan te geven voor participanten, omdat nooit aan alle ideeën en 
wensen in participatietrajecten tegemoetgekomen kan worden. Daarvoor zijn er vaak te veel 
verschillende meningen en te grote verschillen in belangen. Individuele belangen worden ook altijd 
afgewogen ten opzichte van het algemeen maatschappelijk belang. Dat is de taak van het college en 
de raad.

Nu er naast de online participatie, weer fysieke participatie mogelijk is en er, sinds het aannemen van 
het actieprogramma ‘Samen stad maken op de Utrechtse manier’ de nodige participatie instrumenten 
beschikbaar zijn om de participatie beter te doen (zoals participatieleidraad, participatieplan, 
participatieverslag, participatieadvies, casusbesprekingen en trainingen) streven we naar een 
percentage van 40% dat het idee heeft dat er iets met hun bijdrage is gedaan.
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Verbijzondering 86% van het Initiatievenfonds is besteed

Vraag Is deze 86% inclusief het uit 2020 doorgeschoven geld?

Antwoord:

Ja. Zie ook vraag 38
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Verbijzondering Data bereik jeugdhulp

Vraag Er wordt gesproken over kwalitatieve data die de grafieken aanvullen om 
het bereik van de jeugdhulp in kaart te brengen. Welke kwalitatieve data 
zijn dat en wat zeggen deze over in hoeverre de hulp op juiste plekken 
komt?

Antwoord:

Om het verhaal achter de cijfers te horen, organiseren we meerdere malen per jaar een ‘samen naar 
de cijfers kijken-sessie’ met onze jeugdpartners. Met een afvaardiging van deze partijen duiden we 
samen de beschikbare data over het bereik, de toegankelijkheid en de kwaliteit van de jeugdhulp. 
Daarnaast worden er naast de reguliere afstemming met het management ook regelmatig gesprekken 
gevoerd met professionals van Lokalis, KOOS en Spoor030 om ook meer kwalitatieve informatie op te 
halen. Deze kwalitatieve data verrijken de kwantitatieve data: de data laten bijvoorbeeld zien dat er 
meer kinderen en gezinnen in zorg zijn bij Lokalis, KOOS Utrecht en Spoor030, wat we duiden met 
kwalitatieve data over de hogere urgentie, intensiteit en complexiteit van vragen

Deze kwalitatieve data geven niet direct een antwoord op de vraag in hoeverre de hulp op de juiste 
plekken komt. KOOS, Spoor030 en Lokalis zetten zich vanuit hun opdracht maximaal in om hulp 
dichtbij in de buurt te organiseren vanuit de gedachte dat kinderen en gezinnen laagdrempelig met 
hun vragen bij hen terecht kunnen. De Raad informeren we via rapportages en brieven regelmatig 
over het bereik van de jeugdhulp. Aanvullend hierop worden er ook regelmatig werkbezoeken 
georganiseerd en interactieve sessies gepland waarin ook het verhaal achter de cijfers wordt gedeeld.
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Verbijzondering Aanpak plofkraken

Vraag Wat zijn de concrete resultaten van de aanpak plofkraken? Wat kwam er 
uit de verkenningen voor een nieuwe aanpak?

Antwoord:

Concreet hebben we in een aantal cases effectiever kunnen optreden met een persoonsgerichte 
aanpak onder meer vanuit de Top X (8 cases binnen het Zorg en Veiligheidshuis Regio Utrecht). Niet 
alleen voor de (vaak jonge) verdachten/ daders, maar ook met aandacht voor  broertjes/zusjes en het 
gezin. Naast het stevig stellen van grenzen gaat het hier om motiveren met een beter perspectief met 
als doel recidive/ doorgroeien in criminaliteit te voorkomen. 

Ook zijn we aan het verkennen hoe we de weerbaarheid kunnen vergroten, zoals bij 
garageboxeigenaren. We zijn in gesprek met enkele brancheverenigingen waarvan de leden een 
verhoogd risico lopen op plofkraken zoals juweliers en opticiens,  over het aanbieden van specifieke 
branchegerichte trainingen gericht op het voorkomen van overvallen en inbraken. Plof- en ramkraken 
maken hier onderdeel van uit. Daarnaast wordt er met het Rijk en de landelijke taskforce Overvallen 
gekeken welke maatregelen er mogelijk zijn om te voorkomen dat er plofkraken plaatsvinden bij 
geldautomaten waarbij zich in de directe omgeving woningen bevinden.
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Verbijzondering Doelstelling om waardering voor cultuur in de wijk tot 60% te laten 
toenemen

Vraag Hoe gaat u de waardering voor de cultuur in de wijk met 12% laten 
toenemen, terwijl deze in 2021 met 2% is gedaald?

Antwoord:

De indicator is zoals toegelicht verhoogd op verzoek van de raad; of dit een realistische verhoging is 
zo vlak na de coronacrisis die mogelijk nog niet voorbij is, is de vraag. De daling is dan ook te 
verklaren doordat in 2021 ook een flink deel van de cultuurvoorzieningen in de wijken beperkt of 
geheel gesloten waren. We horen wel dat juist de wijk- en jongerencultuurhuizen sinds de 
versoepeling van de maatregelen een enorme toestroom hebben; inwoners en met name ook 
jongeren willen weer aan de slag. Ook wordt er via de herstelmiddelen geinvesteerd in extra 
programmamogelijkheden op nieuwe plekken, die zich deels in de wijken plaatsvinden. In het kader 
van Utrecht900 en via de Stadsprogrammering van Utrecht Marketing wordt eveneens ingezet op 
cultuuractiviteiten in de wijken.
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Verbijzondering Huisvesting culturele en creatieve sector

Vraag De creatieve sector ervaart grote problemen bij het vinden van nieuwe 
werkruimtes. Hoeveel nieuwe werkruimte is toegevoegd in 2021? En is dit 
voldoende om de gestelde 80.000 m2 te behalen?

Antwoord:

Wij herkennen de geschetste problemen die de creatieve sector ervaart. Met het vaststellen van de 
Uitvoeringsnota Huisvesting culturele en creatieve sector eind 2021, hebben we ingezet op de 
ontwikkeling van meer en effectievere instrumenten en samenwerkingen. Die zijn hard nodig om het 
doel van netto 80.000 m2 extra werkruimte in 2040 te behalen.  Dat is een complexe opgave door de 
druk op de ruimte, beperkt eigen vastgoed en beperkte juridische mogelijkheden om te sturen op 
invulling van ruimte door private partijen. Daarboven op komen de stijgende kosten om te bouwen en 
beperkte budgetten bij makers, broedplaatsexploitanten en de gemeente. Bovendien hebben 
vastgoedprojecten vaak een jarenlange doorlooptijd van initiatief tot realisatie. 

In 2021 is desondanks ruimte voor de creatieve sector toegevoegd met  Vechtclub Keiland, de 
Stadstuin Wolvenplein, de Muziekstudio’s van Splinter (Colin Benders ea) in de Werkspoorfabriek en 
de Werfkelder en de Schottenkeet bij en op Berlijnplein. Voor zover wij weten zijn er in 2021 geen 
bestaande broedplaatsen verdwenen, maar dat gebeurt wel en het is de verwachting dat dit komende 
jaren op meer plekken gaat gebeuren.
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Verbijzondering Breed en divers publiek bij cultureel aanbod

Vraag Heeft u een beeld van de diversiteit van het publiek dat culturele 
voorzieningen bezoekt? Wordt dit gemeten en op welke manier wordt 
deze breedte bevorderd?

Antwoord:

Via de Utrecht Monitor krijgen en geven wij inzicht in de cultuurdeelname in Utrecht. Hierin is het 
mogelijk te kijken naar de cultuurdeelname van verschillende groepen naar leeftijd, geslacht, 
opleiding, inkomen, beperking, migratieachtergrond en (sub)wijk. Deze metingen geven ons indicaties 
over de diversiteit onder de cultuurdeelnemers in Utrecht. Bovendien zijn wij dit jaar gestart met een 
pilot van het Cultureel Doelgroepen Model, een beproefde publieksonderzoeksmethode uitgevoerd 
door Utrecht Marketing. In een aankomende raadsbrief naar aanleiding van motie M428 kunnen wij u 
hierover nader informeren. De cultuursector zelf heeft de Code Diversiteit & Inclusie ontwikkeld om 
diversiteit, ook als het gaat om publieksbereik, te bevorderen. Deze code is voorwaarde binnen onze 
subsidieregelingen. Daarnaast werken de culturele organisaties in Utrecht op verschillende manieren 
(samen) aan diversiteit en inclusie, waaronder in het netwerk PACT Utrecht, met steun van de 
gemeente.
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Verbijzondering Uitvoeren Utrechtse Sportagenda

Vraag Welke concrete resultaten zijn bereikt bij de uitvoering van de Utrechtse 
Sportagenda?

Antwoord:

De Utrechtse sportagenda geeft richting aan onze inzet op het gebied van sport en bewegen in 
Utrecht door een vijftal thema’s met bijbehorende ambitie centraal te stellen. Daarnaast helpt de 
agenda bij het werken volgens het Utrechtse model van betekenisvol sturen en verantwoorden, onder 
andere door het gebruik van vijf spelprincipes, die helpen bij de vraag hoe we onze inzet plegen. Er is 
een  koppeling tussen de sportagenda en de verantwoording in de P&C-cyclus. De sportagenda  
beschrijft de grote lijn, de focus die we de komende jaren willen aanbrengen. In de 
programmabegroting werken we specifiek uit wat we het komende jaar gaan doen. Bij de jaarlijkse 
verantwoording laten we vervolgens zien of onze inzet is geslaagd en of het nodig is om bij te sturen. 
De resultaten op het gebied van sport die in de jaarstukken zijn beschreven, zijn ook de resultaten van 
de Utrechtse sportagenda.  

Om te bepalen hoe we ervoor staan, voeren we regelmatig spiegelgesprekken met bijvoorbeeld 
SportUtrecht en partijen in de stad. Daarnaast maken we gebruik van actuele onderzoeksdata. Bij de 
vaststelling van de sportagenda hebben we afgesproken dat we eens per jaar met de raad een 
gesprek organiseren om te bepalen of we op koers liggen. Dit koersgesprek vindt binnenkort plaats, 
op dinsdag 14 juni. Dan gaan we graag met u in gesprek over het werken met de sportagenda. Ter 
voorbereiding daarop sturen we  een overzicht van de stand van zaken per thema en van de 
voortgang op de moties en toezeggingen die samenhangen met de sportagenda.
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Verbijzondering Daling van aantal kinderen dat lid is van sportvereniging

Vraag Waarom noemt u de daling van het aantal kinderen van 3% dat aangeeft 
lid te zijn van een sportvereniging niet significant? Wat bedoelt u hiermee?

Antwoord:

De genoemde daling is niet statistisch significant. Dit is een onderzoeksmatige constatering en 
betekent dat niet met 95% zekerheid gezegd kan worden dat het percentage kinderen dat lid is van 
een sportvereniging ook echt gedaald is tussen 2019 en 2021.
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Verbijzondering Wachtlijsten zwemlessen

Vraag Welke ontwikkeling hebben de wachtlijsten op gebied van zwemlessen 
Welke ontwikkeling hebben de wachtlijsten op gebied van zwemlessen 
doorgemaakt in 2021? Wat heeft de gemeente gedaan om deze 
wachtlijsten zo snel mogelijk terug te dringen? Hoe hoog zijn de 
wachtlijsten nu en hoe lang moet worden gewacht om zwemles in Utrecht 
te kunnen krijgen?

Antwoord:

Voor corona (in 2019) stonden in totaal ongeveer 1500 kinderen op de wachtlijst. Dit is de afgelopen 
twee jaar sluiting door de coronamaatregelen (lockdown, 1,5 meter beperking en geen zwemles na 
17:00 uur) exceptioneel gegroeid naar ongeveer 3300. Door te focussen op het afzwemmen voor 
diploma A en in de schoolvakanties extra zwemlessen aan te bieden, hebben we al voor een 
ommekeer kunnen zorgen en is de wachtlijst nu gedaald naar om en nabij 2500 kinderen. Daarnaast 
gaan we na de zomervakantie inzetten op 45 minuten lessen in De Kwakel en Den Hommel. Dit geeft 
de mogelijkheid om nog meer lesgroepen in de weekschema’s te zetten en daarmee dus weer meer 
kinderen op zwemles te krijgen en de wachtlijst naar beneden te krijgen. Wij zien ook in de regio een 
stijging van de wachtlijsten. Iedere 3 maanden starten er gemiddeld 800 kinderen aan hun eerste 
zwemles. De wachttijd na inschrijving voor kinderen vanaf 5 jaar is 10 à 12 maanden. We zetten vol in 
op het werven van extra zwemonderwijzers – een tekort aan zwemonderwijzers is een landelijk 
probleem. Voor het werven van extra zwemonderwijzers adverteren we via social media, zijn de 
vacatures zichtbaar op alle relevante websites en werken we samen met ROC’s en andere 
opleidingen.
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Verbijzondering Programmareserves gestegen tot € 386 mio

Vraag Hoe kan de dermate grote stijging van de programmareserves worden 
verklaard? Hoe wordt voorkomen dat dit geld onnodig lang op de plank 
blijft liggen, in plaats van geïnvesteerd te worden in de stad?

Antwoord:

De totale stijging  van 182,5 miljoen wordt voornamelijk verklaard door de stiijging van de reserve 
Grondexploitatie ( 167,2 miljoen)  Deze toevoeging is verwerkt op aangeven van de accountant . Het 
betreft  de storting van de robuuste ramingen behorende bij de grondexploitatie Leidsche Rijn  in de 
reserve Grondexploitatie Zie blz 531 ev Jaarstukken 2020 gemeente Utrecht.
Hoofdlijn blijft dat we terughoudend zijn ten aanzien van reservevorming.  Reserves zijn weliswaar 
een buffer voor bijvoorbeeld het afdekken van risico’s. Tegelijkertijd leggen stortingen in reserves 
beslag op een deel van de gemeentelijke middelen, die daardoor niet meer beschikbaar zijn voor een 
ander doel. Ook zijn reserves niet de beste keuze als het gaat om de dekking van structurele lasten.
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Verbijzondering Indicator van participatie

Vraag Bij E.2.2.1 staat nu "het percentage inwoners dat op een of meerdere 
manieren heeft geparticipeerd" en de analyse richt zich op "bereiken dat 
meer inwoners het idee hebben dat de gemeente iets heeft gedaan met 
hun bijdrage om het beleid te beïnvloeden." Zou het mogelijk zijn om ook 
een indicator op te nemen waaruit blijkt in hoeverre de gemeente ook 
heeft geluisterd naar buurtbewoners en hun initiatief heeft overgenomen, 
advies heeft opgevolgd of idee heeft gerealiseerd? Een alternatief is de 
indicator of buurtbewoners hun buurman of buurvrouw ook aanraden om 
op basis van hun ervaring ook te gaan participeren, of de gemeente op te 
zoeken om een eigen initiatief voor elkaar te krijgen (mond-op-mond-
reclame).  Op die manier zou er meer sprake kunnen zijn van "realisatie". 
Hoe staat het college daar tegenover?

Antwoord:

Of er is geluisterd naar bewoners en hun ideeën zijn overgenomen, is moeilijk te kwantificeren Wij 
willen stimuleren om vaker het goede gesprek te voeren over hoe de participatie verloopt. Dit kan 
tijdens projecten en/of achteraf. Bovenal willen wij meer inzetten op de kwaliteit van de uitvoering. . 
Een initiatief overnemen of realiseren of een advies opvolgen kan ook niet altijd omdat nooit aan alle 
ideeën en wensen in participatietrajecten tegemoetgekomen kan worden. Daarvoor zijn er vaak te 
veel verschillende meningen en te grote verschillen in belangen. Individuele belangen worden ook 
altijd afgewogen ten opzichte van het algemeen maatschappelijk belang. Dat is de taak van het 
college en de raad.
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Verbijzondering Start bouw woningen in de middencategorie: koop en middenhuur

Vraag Er zijn in 2020 870 woningen gerealiseerd, in 2021 719 en de doelstelling 
voor 2022 is 626. Waarom zit hier een dalende lijn in, terwijl we juist 
steeds betere kaders hebben? En zou de doelstelling sowieso niet 
omhoog moeten? Wat is een realistische bandbreedte hiervoor, en op 
basis waarvan, naast het percentage van 25%?

Antwoord:

We hebben en krijgen inderdaad steeds betere kaders maar er zit enige tijd tussen het vaststellen van 
de kaders en de doorwerking van deze kaders in de praktijk. De voorbereiding van een woningbouw 
project duurt immers gemiddeld 5 tot 7 jaar. Na die periode zien we de effecten ook van de nieuw 
gestelde kaders. De aantallen in de jaarstukken baseren we op de werkelijke prognoses start bouw 
zoals deze in het MPR en de Peilstok worden gepresenteerd waarbij de productie jaarlijks kan 
fluctueren. Onze doelstelling ten aanzien van het aandeel woningen in de middencategorie is gericht 
op de beoogde verdeling van de woningvoorraad in 2040 waarbij 25% bestaat uit woningen in het 
middensegment (koop en huur). In het MPR en de Peilstok laten we twee keer per jaar zien hoe de 
verdeling van de harde plancapaciteit woningbouw eruit ziet en in hoeverre dit aansluit bij onze 
ambities en doen we bij het MPR eventuele voorstellen voor bijsturing.
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Verbijzondering Verduurzamen VVE's

Vraag De gemeente heeft 200.000 euro subsidie minder ontvangen omdat er 
minder collectief gestookte gasinstallaties waren in Utrecht dan verwacht. 
Heeft de gemeente suggesties gedaan om het geld toch te mogen 
besteden aan het helpen van VVE's met andere 
verduurzamings/energiemaatregelen? Wat waren de lasten voor het 
verduurzamen van VVE's, zowel begroot als gerealiseerd in 2021? En wat 
was de uitkomst van het onderzoek bij de VVE aan de Vasco da 
Gamalaan?

Antwoord:

Er is in 2021 minder dan begroot uitgegeven aan waterzijdig inregelen (van het verwarmingssysteem 
bij VvE’s), warmtefoto’s en cadeaukaarten. Het Rijk heeft ons ruimte geboden om de middelen ook in 
2022 in te zetten, inmiddels zijn de middelen ingezet. De reguliere aanpak voor de VvE’s bestond uit 
de onderdelen: het energieloket en Jouwhuisslimmer-avond. Dat betrof uit de begroting slechts een 
geringe bijdrage. Daarnaast dragen we, zoals begroot, bij aan het VvE loket met €12.500. De kosten 
voor energieadvies voor VvE's door het Rijk worden betaald via de landelijke subsidieregeling via 
RVO.
Wat betreft de Vasco da Gamalaan: Er is een eerste studie gedaan naar mogelijke scenario’s om te 
verduurzamen, maar dat is door het bestuur van de VvE aangehouden, omdat zij eerst een aantal 
andere zaken binnen de VvE moesten oplossen. 
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Verbijzondering Zon op dak doelstelling

Vraag Bij de VJN 2021 werd onze motie overgenomen om te komen tot een 
nieuwe doelstelling voor zon op dak, in de tweede helft van 2021, met ook 
aandacht voor het oppervlak ipv het aantal daken. Nu lezen wij dat er een 
onderscheid is gemaakt in grootschalig (168 GWh) en kleinschalig (120 
KWh in 2030), als onderdeel van de RES. Kan aanvullend op de 
raadsbrief (24 november 2021) een actuele stand van zaken gedeeld 
worden, en daarbij ook zon op gemeentelijke daken worden 
meegenomen? Wij zijn ook benieuwd naar de financiële strategie van het 
college om deze doelstelling te gaan halen.

Antwoord:

In lijn met de overgenomen motie 169, wordt het nieuwe programma zon op dak naar de 
gemeenteraad toegezonden in Q2. Hierin wordt de stand van zaken en de nieuwe aanpak van zon op 
grote en kleine daken beschreven. In Q4 wordt weer de jaarlijkse zonnemonitor opgesteld en met uw 
raad gedeeld. In deze monitor wordt de voortgang van doelgroepen in percentage zon op dak 
inzichtelijk gemaakt. De stand van zaken van het gemeentelijk vastgoed is met uw raad gedeeld via 
MPUV 2022 en via het (Bestuurlijke wederhoor van) Rekenkamerrapport Onbegonnen werk. Hierin 
werd genoemd dat 31% van het gemeentelijke vastgoed is benut met zon op dak en dat in totaal een 
vermogen heeft van 3.7 megawatt. 
De financiële strategie voor het behalen van het gemeentelijke energietransitie-beleid (waaronder de 
zon op dak-doelstellingen), komt terug in de begroting van de opgave energietransitie, dat onderdeel 
is Programma duurzaamheid. In het nieuwe zon op dak programma zal de reservering vanuit 
begroting energietransitie, voor de uitvoering van het programma zelf, worden benoemd.  
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Verbijzondering Toelichting op hogere lasten Corona

Vraag Hoe heeft het college geprobeerd om deze kosten laag te houden? Is 
gemonitord in hoeverre die publieksbegeleiders in de praktijk echt nodig 
bleken? Had, gezien de opmerking over een te hoge inschatting van 
declarabele kosten, er meer nadruk moeten liggen op handhaving, en 
samenwerking met bijv. winkelcentra? En hoe verhield het 
coördinatieteam en het crisisteam zich tot elkaar?

Antwoord:

Onze Inzet is steeds geweest te doen wat nodig is op grond van een goede invulling op lokaal niveau 
van de dan geldende maatregelen. Hierbij zijn alle maatregelen genomen langs de lijn van het door de 
raad vastgestelde afwegingskader, waarbij gezondheid (beperken van besmettingen) de hoogste 
prioriteit heeft. Daarnaast is getoetst aan de escalatieladder, als operationalisatie van het 
afwegingskader, waarbij het de inzet was om de ruimte zo efficiënt mogelijk in te richten waardoor de 
inzet van publieksbegeleiders alleen nodig was op excessen – en  piekmomenten (vrijdag, zaterdag, 
feestdagen).
Door het Coördinatieteam is haast van week tot week een inschatting gemaakt voor de benodigde 
inzet van publieksbegeleiders. Daarbij is ook steeds gekeken naar de ervaringen van de afgelopen 
week, de weersverwachtingen, bijzonderheden in de stad, ontwikkelingen in de regelgeving van de 
kant van het rijk. Dat heeft de inzet van week tot week bepaald. De inzet van publieksbegeleiders is 
langzaam afgebouwd: aan het einde van de crisis werd er minder vaak en met ongeveer 50% van de 
inzet gewerkt. 
We hebben gedurende de Coronacrisis nauw contact gehad met management van diverse 
winkelcentra naast individuele winkels voor hulp bij het efficiënter inrichten van de ruimte en ook om 
hen aan te spreken op hun verantwoordelijkheid voor een goede begeleiding van bezoekers naar hun 
winkel. Daarbij was de druk op handhaving heel groot in deze periode dus meer inzet hierop was 
nagenoeg niet mogelijk.
Er was op intensieve en reguliere basis afstemming tussen het coördinatieteam en het crisisteam
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Verbijzondering Meten van de verkeersveiligheid

Vraag Er wordt uitgelegd dat de tevredenheid op een andere manier wordt 
gemeten dan voorgaande jaren, waardoor een vergelijking niet mogelijk is. 
Waarom is hiervoor gekozen,  en hoe kan dat dan wel met zekerheid 
gezegd worden dat die tevredenheid ten opzichte van 2019 is 
toegenomen? Tot slot wordt corona als verklaring gegeven voor die 
verbetering. Was het niet mogelijk om dit te 'corrigeren' en zo alsnog iets 
te kunnen zeggen over of de verkeersveiligheid nu is verbeterd?

Antwoord:

Waarom is gekozen voor een andere manier van meten?
Om beter te weten waarom Utrechters tevreden, dan wel ontevreden zijn over de verkeersveiligheid, 
hebben we in 2021 gekozen voor een andere benadering van de vraag. De vraag is verplaatst naar 
het themadeel ‘Verkeer’ en is nu tweeledig: een gesloten vraag naar de tevredenheid, en een open 
vraag naar een toelichting van die (on)tevredenheid, zodat we de resultaten beter kunnen duiden. 

Hoe kan met zekerheid gezegd worden dat die tevredenheid ten opzichte van 2019 is toegenomen?
Naast de andere manier van meten, bleek bij het uitlezen van de resultaten dat in de online enquête 
van 2021 de antwoordcategorie neutraal ontbrak. Daardoor hadden in 2021 de online respondenten 
niet de mogelijkheid om ‘neutraal’ aan te kruisen, terwijl zij die mogelijkheid in 2019 wel hadden. Het 
aandeel dat in 2021 tevreden heeft aangekruist is hoger dan in 2019. Zelfs als we aannemen dat de 
respondenten die in 2019 ‘neutraal’ hebben aangekruist de categorie ‘tevreden’ had gekozen boven 
‘ontevreden’.  

Was het niet mogelijk om te 'corrigeren' voor corona en zo alsnog iets te kunnen zeggen over of de 
verkeersveiligheid nu is verbeterd?
Nee, we kunnen niet corrigeren voor corona omdat we (de grootte van) dit effect op tevredenheid over 
verkeersveiligheid niet gemeten hebben. In de Inwonersenquête is niet gevraagd naar gevolgen van 
corona op de ervaren verkeersveiligheid
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Verbijzondering Afval in Overvecht en Kanaleneiland en doelstelling van restafval bij 
nascheiding

Vraag Hoe verklaart het college de waardering in Overvecht en Kanaleneiland, 
heeft dat te maken met de vele bijplaatsingen daar? Wil zij hier vervolgens 
een prioriteit van maken om dit alsnog te verbeteren? Verder zien we de 
toelichting "dit is restafval dat overblijft na bronscheiding". Moet dit niet zijn 
na nascheiding, zodat we de hoeveelheid restafval gaan meten nadat het 
PMD eruit is gehaald?

Antwoord:

In de enquête wordt inwoners gevraagd een algehele waardering voor de inzameling te geven. Er 
wordt niet gevraagd naar de reden waarom inwoners dit cijfer geven. Het cijfer omvat dus de algehele 
beoordeling over de inzameling en kan beïnvloed worden door verschillende aspecten die te maken 
hebben met de inzameling. 
Voor Overvecht en Kanaleneiland lijkt het wel aannemelijk dat bijplaatsingen bijdragen aan de lagere 
waardering voor het inzamelsysteem. Dat blijkt ook wel uit onze meldingen. Met de aanpak  
Bijplaatsingen (Document Utrecht - Deelaanpak Hotspots Bijplaatsingen.docx - iBabs RIS 
(bestuurlijkeinformatie.nl)) zetten we extra in op Kanaleneiland en Overvecht. 

We streven naar een gemiddelde waardering van een 7,0 voor het algehele inzamelsysteem. Door de 
containers te legen op basis van vulgraadsensoren (dynamisch inzamelen) zorgen we ervoor dat de 
containers tijdig geleegd worden. Ondanks dat komen bijplaatsingen nog steeds voor. In de raadsbrief 
van 29 maart 2022 jl. is een update gegeven over de aanpak van bijplaatsingen (Raadsbrief 
Voortgang Aanpak Hotspots - Bijplaatsingen Utrecht - iBabs RIS (bestuurlijkeinformatie.nl)). Het 
streven naar een goede waardering van de inzameling is dus iets wat we dagelijks nastreven en onze 
aandacht heeft. 
Voor 2021 is de hoeveelheid restafval gerapporteerd na bronscheiding. Het effect van nascheiding is 
hierin nog niet meegenomen. Nascheiden is vanaf september 2021 gefaseerd ingevoerd. In december 
waren de wijken ten oosten van de A2 hierop overgegaan. De periode in 2021 dat zij volledig over 
waren op nascheiden is dermate kort, dat dit effect zeer beperkt is (ongeveer 1 kg/inw). Het effect van 
nascheiden zal dus met name in 2022 landen. Vanaf dan zal dit ook in de rapportages meegenomen 
worden.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/9dac7c79-7309-45d6-9be3-7474255cfd4e?documentId=107a7bb3-50b9-4429-b70a-28bd1a348ed9
https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/caf8627c-e5c9-4a36-ae79-7d05d4e1cc5e
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Verbijzondering Afstand doen van huisdieren

Vraag We zien bij P2.2.3 dat er in 2020 van 291 huisdieren afstand is gedaan. 
Nu zien we bij 2021 het getal 0,14. Dit lijkt ons niet te kloppen. Is dit een 
foutje? Wat had hier moeten staan?

Antwoord:

De indicator betreft de verhouding tussen het aantal dieren waar eigenaren afstand van doen bij een 
asiel of opvang en het aantal zwerfdieren in de stad dat door de asielen en dierenambulance wordt 
geregistreerd (‘aantal afstanddieren/aantal geregistreerde zwerfdieren’). In plaats van 2 had hier 0,2 
(of 20%) moeten staan, deze doelstelling is met 0,14 (14%) niet gehaald. Dit komt waarschijnlijk 
doordat door de coronapandemie mensen minder vaak afstand doen van hun huisdier, wat natuurlijk 
een gunstige ontwikkeling is.
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Verbijzondering Johan Wagenaarkade

Vraag We lezen dat de provincie een subsidie van 51.000 euro heeft toegekend 
voor de Parkzone aan de Johan Wagenaarkade. Aangezien het bouwplan 
uitvoerig is besproken in de raad, waren wij hierover verbaasd. Wanneer is 
de raad hierover geïnformeerd? Welke subsidie was het, wat waren de 
criteria en waarom heeft het college dit project naar voren gebracht? Ook 
lezen we dat door materiaalschaarste het project vertraging heeft 
opgelopen. Bij het CDA-amendement werd gezegd dat het tot vertraging 
zouden leiden in het project, waar wij uit opmaakten dat het project juist 
erg vlot verliep. Hoe verhoudt dit zich tot elkaar?

Antwoord:

De subsidie waar in de vraag naar wordt verwezen heeft geen betrekking op de bouwplan 
ontwikkeling maar op fase 2 van de herinrichting van de Johan Wagenaarkade
De vertraging waar naar wordt gevraagd heeft ook geen betrekking op de bouwplan ontwikkeling, 
maar op fase 1 van de herinrichting van de Johan Wagenaarkade. 
We werken aan verschillende projecten aan de Johan Wagenaarkade.

• Johan Wagenaarkade fase 1 (noordelijk deel) is nog in uitvoering. De uitvoering is vertraagd 
door leveringsproblemen van materialen

• Johan Wagenaarkade fase 2 (zuidelijk deel) gaat onder andere om de aanleg van een brug 
over de Leidsche Rijn. Voor die brug hebben we vanuit de Uitvoeringsverordening subsidies 
Mobiliteit 2020 = 2023 Provincie Utrecht een subsidie van in totaal € 411.511 gekregen. Van 
deze subsidie hebben we in 2021 € 36.000 besteed aan voorbereidingskosten. In de tabel van 
de jaarstukken is een bedrag van €51.000 opgenomen, hierin zitten ook inkomsten van 
overige groenprojecten. 

Fase 1 en 2 zijn onderdeel van het Rondje Stadseiland. Met de subsidie kunnen we een knelpunt in 
de route oplossen door de aanleg van een fiets- en voetgangersbrug. 

• Het bouwplan betreft de ontwikkeling door Mitros die aansluit op fase 2 van de herinrichting 
van de Johan Wagenaarkade die door de gemeente wordt gerealiseerd. Fase 2 en de 
bouwplan ontwikkeling door Mitros zijn twee separate ontwikkelingen die in samenhang zijn 
ontworpen en leiden tot meer groen. 

https://www.provincie-utrecht.nl/loket/subsidies/mobiliteit
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Verbijzondering Achterstallig onderhoud

Vraag Er staat: "Op basis van inspecties in 2021 constateren we dat deze 
vertraagde uitvoering niet heeft geleid tot een noemenswaardige toename 
van het achterstallig onderhoud". Hoe verklaart het college dit, en hoe 
groot wordt het risico geacht dat we het achterstallig onderhoud minder 
snel inlopen in de komende 10 jaar, of zelfs zien toenemen?

Antwoord:

• Dit is te verklaren doordat we in onze programmering prioriteit geven aan het wegwerken van 
achterstallig onderhoud. Daarmee is het gelukt om voor circa 7 miljoen euro aan achterstallig 
onderhoud aan wegen, civiele constructies en groen weg te werken, ten opzichte van een 
ambitie om jaarlijks circa 5 miljoen euro aan achterstallig onderhoud weg te werken. 
Tegelijkertijd voeren we jaarlijks ook veel onderhoudswerkzaamheden uit waar nog geen 
sprake is van achterstallig onderhoud. Een deel van deze begrote  beheeropgave hebben we 
niet kunnen realiseren. In theorie kan dit op  termijn leiden tot het ontstaan van aanvullend 
achterstallig onderhoud, maar de inspecties in 2021 lieten zien dat er geen sprake is van een 
noemenswaardige toename.

• Ook in de komende jaren blijven we prioriteit geven aan het wegwerken van achterstallig 
onderhoud. Daarmee gaan we er voorlopig vanuit dat het wegwerken van het achterstallig 
onderhoud in een periode van 10 jaar haalbaar blijft. Maar landelijke ontwikkelingen als 
beperkte beschikbaarheid van (markt)capaciteit en materialen kunnen ertoe leiden dat op 
termijn minder projecten dan beoogd uitgevoerd kunnen worden. Dat kan leiden tot het minder 
snel inlopen van het achterstallig onderhoud.  We zullen u over deze ontwikkelingen blijven 
informeren bij de jaarlijkse rapportage over de voortgang van de Nota Beheer Openbare 
Ruimte.

https://utrecht.jaarverslag-2021.nl/p43327/beleidsnotas
https://utrecht.jaarverslag-2021.nl/p43327/beleidsnotas
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Verbijzondering Essentaksterfte

Vraag Er staat dat de kosten meevielen en dat de reserve nu al is opgelopen tot 
2,1 miljoen euro? In hoeverre acht het college zo'n grote reserve 
noodzakelijk voor de toekomst, is dit niet te fors? En indien dat laatste, 
hoe kan dit geld weer opnieuw worden vrijgemaakt ten behoeve van het 
beheer van de openbare ruimte? Is het technisch mogelijk om dit deels te 
besteden aan de herintroductie van de graffiti-regeling?

Antwoord:

• Wij hebben geconstateerd dat de essentaksterfte zich langzamer ontwikkelt dan eerder 
verwacht, maar dat er ook nog geen behandeling is. Dit betekent dat wij de komende jaren 
extra kosten zullen moeten blijven maken voor monitoring, snoei van (licht) aangetaste bomen 
om het ziekteverloop te vertragen, kap van zwaar aangetaste bomen, en herplant, die niet uit 
het reguliere budget voor het jaarlijkse boomonderhoud kunnen worden gehaald. Het college 
beschouwt een reserve met deze omvang daarom als noodzakelijk voor de toekomst. Het 
eventueel verkleinen van de reserve, kan ertoe leiden dat in de toekomst mogelijk geen 
monitoring meer kan worden uitgevoerd op de essentaksterfte en dat de snoei, kap, en 
herplant hierdoor niet tijdig kan worden uitgevoerd. Dit kan ten koste gaan van de veiligheid 
van de openbare ruimte en de doelstellingen op het vlak van een groene, gezonde 
leefomgeving.

• In de raadsbrief van 9 februari 2017 zijn drie scenario’s geschetst over de mogelijke 
ontwikkeling van de essentaksterfte. In alle scenario’s komen we uit op een benodigd bedrag 
van ongeveer 20 miljoen euro. Gezien de onzekerheid over het verloop van de ziekte en 
ontwikkelingen die de schade mogelijk kunnen beperken, is in de voorjaarsnota van 2017 een 
bedrag beschikbaar gesteld van 5 miljoen euro voor, in eerste instantie, de eerste vijf jaar. Dit 
is indertijd gestort in de reserve essentaksterfte, eind 2021 bedroeg de reserve 2,1 miljoen 
euro. 

• Het is technisch mogelijk is om middelen uit de begroting anders in te zetten. Uw raad kan 
besluiten een reserve op te heffen of het een andere bestemming te geven. 

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/3d626988-1baf-4eff-9c87-826cb8c0cb96
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Verbijzondering EBU

Vraag Er staat: "Om de lobby- en netwerkkracht hieromheen te versterken 
hebben we de Economic Board Utrecht opnieuw ingericht met kopstukken 
uit het regionale bedrijfsleven." We waren in de veronderstelling dat de 
EBU juist geherstructureerd zou worden in het kader van de ROM, en niet 
zomaar de EBU in dezelfde vorm voort te zetten. Dit is besproken in de 
raad. Hoe verhoudt dit citaat zich daartoe?

Antwoord:

De EBU is volledig geherstructureerd. Er is een nieuwe voorzitter (burgemeester Dijksma), een 
nieuwe samenstelling en nieuwe directeur (vanaf 1 mei jl.) De EBU is in haar nieuwe opzet een lichte 
netwerk organisatie van mensen die op het hoogste niveau in Den Haag en Brussel de regio kunnen 
vertegenwoordigen en, waarin bedrijven, kennisinstellingen en lokale overheden denk- en lobbykracht 
bundelen. Anders dan in de vorige opzet, heeft de EBU een beperkt budget en geen 
uitvoeringsorganisatie. Er zit dan ook geen overlap in de taken van de ROM, wel is er nauwe 
afstemming omdat beide organisaties zich inzetten ter versterking van de regionale economie.
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Verbijzondering Saldo grondexploitaties en reserve

Vraag Er staat: "Het saldo van de twaalf actieve grondexploitaties (exclusief 
Stationsgebied en Leidsche Rijn) bedraagt per 1 januari 2022 15,3 miljoen 
euro positief (ncw prijspeil 2022). Na winstneming van 2,7 miljoen euro uit 
enkele positieve projecten (ten gunste van de reserve grondexploitaties) 
resteert een saldo van 12,6 miljoen euro positief (ncw prijspeil 2022)." 
Waarom is er gekozen voor het bedrag van 2,7 mln., en niet meer of 
minder? Is dit net als bij Leidsche Rijn verplicht voorgeschreven door het 
BBV?

Antwoord:

Dat is correct. De winstnemingen uit grondexploitaties vindt plaats d.m.v. de POC methode (verplicht 
o.b.v. het BBV). Dit geldt voor alle grondexploitatieprojecten.
In paragraaf 5.4.1. Parameters en uitgangspunten actualisatie van grondexploitaties in het 
Meerjarenperspectief Ruimte 2022 (MPR 2022) wordt deze methode toegelicht.
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Verbijzondering Verloop reserve grondexploitaties - MWKZ

Vraag De posten gerelateerd aan de MWKZ blijven consistent gehandhaafd t/m 
2026, klopt dat? Zijn hierin ook de gebieds/projectspecifieke risico's 
(planschade, stijgende kosten, etc.) meegenomen? Tot welk jaar loopt dit 
zo door en hoe zeker blijven deze cijfers gelijk?

Antwoord:

De bedragen m.b.t. de MWKZ hebben betrekking op het onderdeel Reserveringen: voor de post 
waarbinnen de reservering op basis van de besluitvorming uit de VJN 2016 en 2017 inzichtelijk 
gemaakt wordt loopt deze op van 5,6 tot 7,8 miljoen en deze reservering blijft, conform besluitvorming 
door uw raad, beschikbaar voor het risico op de ontwikkeling van fase 1 van de grondexploitatie t.b.v. 
deelgebied 5 en daarna t.b.v. de bovenwijkse voorzieningen gekoppeld aan fase 2. Het tweede 
bedrag t.b.v. de MWKZ van 2,3 miljoen heeft betrekking op de inmiddels genomen winsten op de 
grondexploitatie binnen deelgebied 4. Dit bedrag wordt, eveneens op basis van besluitvorming door 
uw raad, gereserveerd voor de dekking van de bovenwijkse voorzieningen behordende bij de 
ontwikkeling van de MWKZ.
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Verbijzondering Verloop reserve grondexploitaties - Robuuste posten

Vraag De robuuste posten Leidsche Rijn zijn nu voorzien op 143.588.000 euro. 
Aangezien dit een nieuwe post is sinds de begroting, kan hier nog iets 
meer toelichting op worden gegeven? En hoe heeft de accountant op de 
hoogte van deze post gereageerd?

Antwoord:

Deze post is in overleg met de accountant opgenomen. Vanwege de lange looptijd van de 
gebiedsontwikkeling Leidsche Rijn (nu nog tot 2039) zijn er budgetten voor toekomstige opgaven in de 
grondexploitatie opgenomen welke robuust geraamd zijn. Het feit dat ze robuust geraamd zijn vraagt 
naar uitleg van de BBV-richtlijnen door de accountant een aparte rubricering in de jaarrekening. 
Inhoudelijk betreft dit ramingen voor verwerving, bodemsanering, archeologie, kabels en leidingen en 
bijdragen aan mobiliteit en infrastructuur. De ramingen worden alleen in de jaarrekening apart 
gepresenteerd en maken volwaardig onderdeel uit van de geactualiseerde grondexploitatie zoals 
gepresenteerd in het MPR en zijn nodig voor de realisatie van de gebiedsontwikkeling Leidsche Rijn.
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Verbijzondering Opbrengsten OZB

Vraag Het college heeft onlangs de OZB verhoogd. Er staat nu vermeld dat in 
2021 de opbrengsten 0,898 miljoen euro hoger waren dan begroot. Welke 
spelregel geldt hiervoor, waar mag dit vervolgens aan worden besteed? 
Gaat dit naar de algemene middelen of volgt er een bijstelling van de 
hoogte van de OZB?

Antwoord:

Inderdaad de OZB is onderdeel van de algemene middelen. Een meeropbrengst in een bepaald jaar 
vloeit toe aan deze algemene middelen, kennen daarmee geen specifiek bestedingsdoel, maar 
worden betrokken bij een volgende integrale afweging door uw raad. Er is dus geen spelregel die stelt 
dat hogere opbrengsten automatisch ingezet worden om het tarief voor een volgend jaar te verlagen.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2021

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  32

Fractie CDA
Portefeuillehouder(s) Klein, Verschuure
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Paragraaf Lokale heffingen
Paragraaf Belastingen
Bladzijde (in pdf) 557
URL / Blz op website

Verbijzondering Afvalstoffenheffing - kosten taakveld

Vraag In de toelichting staat dat op verschillende punten de kosten zijn gestegen, 
en de kapitaallasten en onderzoek- en advieskosten vooral lager zijn door 
vertragingen in de planning. Welk financieel risico brengt dit met zich mee, 
o.a. voor de kostendekkendheid, in de komende 2 á 3 jaren?

Antwoord:

Het financieel risico wat hierdoor ontstaat is dat aanschafprijzen van kapitaalgoederen stijgen. 
Hierdoor zullen de kapitaallasten toenemen aangezien de aanschafwaarde hoger zal zijn dan 
geprognosticeerde investeringen.
Dit effect zal wel over een langere periode (lees: economische afschrijvingsduur) worden uitgesmeerd.
De toename van de kapitaalasten zal worden meegenomen in de tariefopstelling van de komende 
jaren om aan de kostendekkendheid van 100% te kunnen voldoen, het effect van de stijgende 
kapitaallasten op het tarief van de afvalstoffenheffing zal in de komende 2 a 3 jaren naar verwachting 
nog relatief beperkt zijn. 
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Verbijzondering Rioolheffing - baten

Vraag Er staat: "De hogere baten zijn met name te verklaren door voordelen op 
de opbrengsten uit grootverbruik." Hoe verhoudt dit zich tot de eerdere 
boodschap van het college bij de begroting dat de financiën van de 
rioolheffing onder druk zouden staan, maar dat de tarieven niet verhoogd 
werden? Tweede vraag: op pagina 485 staat een tegenvaller vermeld van 
339.000 euro met als titel "Nadeel als gevolg van bezwaar en beroep op 
aanslagen rioolheffing grootverbruik over de jaren tot en met 2020." Hoe 
verhoudt dit zich tot de verklaring van de hogere baten? En hoe reëel is 
het dat we deze tegenvaller ook nog gaan terugzien over het jaar 2021?

Antwoord:

De opbrengsten van de rioolheffing bestaan uit tarief maal de aantallen aansluitingen dan wel m3 
grootverbruik (areaal). De opbrengsten 2021 zijn hoger dan begroot vanwege een groter areaal dan 
begroot. Bij de begroting worden zowel de kostenstijging als de verwachte areaalontwikkeling 
meegenomen. Voor het belastingjaar 2022 kon de kostenstijging door de areaalontwikkeling 
opgevangen worden, waardoor een verhoging van het tarief niet noodzakelijk was. 
De cijfers over de rioolheffing in de paragraaf lokale heffingen (pagina 456) geven de begrote en 
gerealiseerde tariefstelling over het begrotingsjaar 2021. De gevolgen van bezwaar en beroep uit 
eerdere jaren zijn in deze tariefstelling niet begroot en niet meegenomen in de realisatiecijfers.
Het op pagina 485 vermeld nadeel van 339.000 euro is het gevolg van bezwaar en beroep op 
aanslagen over de jaren tot en met 2020 en als negatieve inkomsten geboekt binnen de 
prestatiedoelstelling Gemeentelijke watertaken. Bezwaren (en beroepen) kennen vaak een langere 
looptijd dan het belastingjaar waarvoor de aanslagen zijn opgelegd. Om die reden kunnen er nog 
belastinginkomsten worden misgelopen over het belastingjaar 2021. 
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Verbijzondering Kostendekkendheid - openbare ruimte

Vraag Hoe verklaart het college het grote verschil in kostendekkendheid tussen 
"vergunning openbare ruimte" (105,6%) en "evenementen" (15,8%)? Wat 
is de verklaring hiervan en is dit te verantwoorden / uitlegbaar, en is er 
sprake van een grijs gebied en/of overlap tussen deze twee type leges in 
de categorie "beheer openbare ruimte"?

Antwoord:

Bij de leges evenementen gaat het om vergunningen voor buiten- en binnenevenementen. Op grond 
van de Europese Dienstenrichtlijn vormt de evenementenvergunning een individueel 
vergunningstelsel waarvan de leges maximaal kostendekkend mogen zijn en er geen samenhang kan 
zijn met andere leges. Voor evenementen geldt dat ter stimulering van evenementen in de stad de 
tarieven op een minder dan kostendekkend niveau zijn vastgesteld. Tegelijkertijd constateren we dat 
de noodzaak en behoefte aan regulerende activiteiten rond evenementen toenemen en complexer en 
urgenter worden. Door de coronapandemie zijn er in 2021 weinig evenementenvergunningen 
aangevraagd en verleend.
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Verbijzondering Kostendekkendheid - huwelijk en partnerschap

Vraag In de toelichting wordt genoemd dat er voornamelijk "balie en 
flitshuwelijken" zijn? Wat zijn flitshuwelijken? En hoe verhoudt deze 
conclusie (een lichte toename om deze reden) zich tot het feit dat trouwen 
op een externe locatie en in het weekend een hogere tarief kent (en dus 
meer 'baten'), wat veel minder heeft plaatsgevonden? En aangezien veel 
huwelijken nu na corona weer (uitgebreider) op locatie georganiseerd 
worden, is er binnen de ambtelijke organisatie gezocht naar verbeteringen 
om de kosten laag te houden, bijvoorbeeld door de administratieve last te 
verkleinen?

Antwoord:

Flitshuwelijken oftewel baliehuwelijken zijn huwelijken die afgesloten worden aan de balie (geen 
ceremonie). We hebben, zeker in coronatijd, een stijging gezien in deze vorm van huwelijken. 
De kosten voor een regulier huwelijk zijn hoger dan het flitshuwelijk.

De tarieven voor huwelijken zijn als geheel op dit maar voor zo’n 60% kostendekkend; de totale 
kosten die de gemeente maakt voor alle huwelijken zijn hoger dan de totale inkomsten. 
Bij het bepalen van tarieven voor de verschillende huwelijken kijken we naar de ervaringen in andere 
gemeenten en worden de effecten van uw eerdere besluiten verwerkt. 
Zo heeft u bij de programmabegroting 2020 besloten om de kosten van de huwelijken met 15% te 
verhogen vanaf 2021. Vervolgens is in de Voorjaarsnota 2021 door de raad besloten om de kosten 
van huwelijken met 5% te verhogen vanaf 2022. Door deze besluiten zijn de tarieven voor huwelijken 
in de afgelopen jaren met meer dan de loon en prijsindex  verhoogd.
Uiteraard blijven wij altijd kijken naar mogelijkheden om de directe en administratieve kosten zo laag 
mogelijk te houden, hoewel de ruimte daarvoor beperkt is.
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Verbijzondering Lagere bijdragen ontvangen dan begroot

Vraag Voor duurzaamheid staat een tegenvaller van 244.000 en voor 
bereikbaarheid van 4.991.000 euro. Hoe komt het dat wij minder hebben 
ontvangen dan begroot? Hebben we als gemeente vaak misgegrepen bij 
subsidies van het Rijk? Waren we te optimistisch in de begrote cijfers? 
Hoe stelt het college voor om hiermee om te gaan in het vervolg?

Antwoord:

Duurzaamheid: 
De € 244.000 aan lagere lasten binnen het programma Duurzaamheid hebben betrekking op vier 
Europese projecten en daarnaast op de rijkssubsidie Regeling Reductie Energiegebruik Woningen 
(RREW). Voor al deze subsidieprojecten geldt dat de middelen die in 2021 niet zijn uitgegeven 
beschikbaar blijven voor de bestedingen in 2022. Deze afwijking op de begroting heeft voor € 200.000 
betrekking op de RREW regeling. De gedetailleerde toelichting op de lagere baten en lasten is ook 
terug te lezen bij de programmaverantwoording van het programma Duurzaamheid (pag. 90). Ook 
verwijzen wij naar de beantwoording van schriftelijke vraag 18. 

Bereikbaarheid:
Binnen het programma Bereikbaarheid heeft de afwijking betrekking op provinciale subsidies die in 
2021 in lager zijn uitgevallen dan begroot doordat;

• projecten die bij de jaarrekening 2021 zijn afgesloten, goedkoper zijn uitgevallen. Hierdoor 
was er ook minder subsidie nodig;

• projecten zijn vertraagd, waardoor de baten en lasten doorschuiven naar een volgend jaar.
De gedetailleerde toelichting op de lagere baten is ook terug te lezen bij de 
programmaverantwoording van het programma Bereikbaarheid (pag. 114 en 125).
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Verbijzondering Lasten resultaat wervengebied

Vraag Er staat een 'resultaat' van 2.642.000 euro voor "Voordeel Programmaplan 
'Werk aan de Werf': budget 2021 is herbestemd voor de jaren 2021-2023." 
Hoe kan dit een resultaat zijn?

Antwoord:

Met de goedkeuring van het programmaplan 'werk aan de werf' in juli 2021 zijn de verschillende 
budgetten die in de gemeentelijke begroting waren opgenomen t.b.v. de activiteiten die in het 
programma gebundeld zijn, herbestemd en onderdeel geworden van het totaalpakket voor het 
programma voor de periode van 2021-2023. Bij het vaststellen van de Programmabegroting 2022 is 
de totale programmering tot en met 2023 vastgesteld en de ontbrekende dekking tot en met 2023 
toegekend. Het al voor 2021 toegekende budget maakt daarmee onderdeel uit van de totale dekking 
voor 2021-2023. In de voorgangsrapportage van het wervengebied is opgenomen dat besteding in 
2021 lager is uitgevallen dan verwacht. Daarbij is ook aangeven dat het verschil tussen verwachte 
kosten en daadwerkelijke besteding nodig is om uitgestelde activiteiten in de periode 2022-2023 te 
kunnen dekken. Het niet uitgegeven geld en het herbestemmen van gelden is onterecht bestempeld 
als “voordeel”, het betreft namelijk resterend budget voor activiteiten die in 2022 en 2023 plaats 
vinden.
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Verbijzondering Initiatievenfonds

Vraag Realisatie was 290.000 euro, terwijl 550.000 euro begroot was. Hoe kijkt 
het college naar dit grote verschil? Hoe waken we ervoor dat dit geld nog 
steeds beschikbaar blijft voor initiatieven uit de buurt?

Antwoord:

Het begrote (incidentele) budget van 550.000 euro was bestemd voor grote sporten, spelen en 
bewegen aanvragen in de openbare ruimte. Het ging om initiatievenfondsaanvragen van meer dan 
20.000 euro die in 2020 waren toegekend toen nog maximaal 50.000 euro kon worden aangevraagd.
Van die 550.000 euro is voor 260.000 euro aan projecten nog niet uitgevoerd in 2021 omdat er 
onvoldoende capaciteit bij Stadsbedrijven is en omdat voor sommige projecten nog verder afstemming 
met bewoners nodig is. De projecten worden dit jaar uitgevoerd. Daarom is voor 260.000 euro een 
bestedingsvoorstel gedaan om dit bedrag mee te nemen naar 2022. Als de raad besluit het budget 
niet door te schuiven naar 2022, dan wordt de 260.000 euro gedekt uit het Initiatievenfondsbudget van 
2022.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2021

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  39

Fractie CDA
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Jaarrekening: Baten en lasten
Paragraaf Incidentele baten en lasten
Bladzijde (in pdf) 492
URL / Blz op website

Verbijzondering Nieuwe woonconcepten

Vraag Hoe verklaart het college de 0 bij de lasten van realisatie 2021, terwijl er 
wel baten van 339 zijn gerealiseerd?

Antwoord:

Per abuis is 0,339 miljoen euro in de tabel opgenomen als incidentele baten. Dit is niet correct.
In 2021 is 0,339 miljoen euro budget beschikbaar dat uit 2020 was overgeheveld voor de ontwikkeling 
van nieuwe woonconcepten maar dit betreffen geen (externe) baten. Deze fout zal middels een 
erratum hersteld worden.
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Verbijzondering Duurzaamheid

Vraag De bestedingen voor Invest.klimaat Utrecht Circulair én overige blijven 
achter met 50.000 en 40.000 euro. In de raad zijn genoeg ideeën en 
maatregelen voorgesteld om de verduurzaming en de circulaire economie 
te gaan versnellen. Kan het college inzichtelijk maken waarmee de 
onderbesteding te maken heeft, en hoe dit effectief alsnog geïnvesteerd 
kan worden of hoe er anders gespaard kan worden voor andere 
duurzame investeringen?  

Antwoord:

Voor het investeringsklimaat Utrecht Circulair zijn er enkele activiteiten (o.a. marktanalyse voor 
circulaire bedrijven onderzoek en inzet van lokaal hout in de bouw) gestart, hiervan vindt de verdere 
uitvoering plaats in 2022. In de resultaatbestemming 2021 is voorgesteld deze middelen over te 
hevelen naar 2022, waarmee de maatregelen uitgevoerd kunnen worden.
Onder ‘overige’ valt onder meer het onderzoeksbudget voor Klimaatadaptatie. De onderzoeken uit de 
uitwerkingsagenda zijn nog niet allemaal afgerond. Uitvoering van onderzoek op biodiversiteit wordt 
uitgevoerd in 2022. Hiervoor is bij de resultaatbestemming 2021 een voorstel ingediend om deze 
middelen naar 2022 over te hevelen.
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Verbijzondering Ruimtelijke Ontwikkeling

Vraag Hoeveel procent van de 3.000 in 2021 opgeleverde woningen (door middel 
van nieuwbouw en verbouw) viel onder midden-huur, het betaalbare 
koopsegment en onder sociale huur?

Antwoord:

Ten aanzien van de woningbouwproductie per categorie/prijssegment rapporteren wij over het aatanl 
start bouw en niet oplevering. In 2021 zijn 571 sociale huurwoningen en 719 woningen in het 
middensegment (koop/huur)  in aanbouw genomen.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2021

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  42

Fractie CDA
Portefeuillehouder(s) Verschuure
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Ruimtelijke ontwikkeling, wonen en erfgoed
Paragraaf Omgevingswet
Bladzijde (in pdf) 47
URL / Blz op website

Verbijzondering Ruimtelijke Ontwikkeling

Vraag Een aantal projecten loopt door in 2022, omdat ze zijn gekoppeld aan de 
inwerkingtredingsdatum van de Omgevingswet. In hoeverre was de 
Gemeente Utrecht op de uitgestelde inwerkingtredingsdatum, 
1 juli 2022, klaar voor de inwerkingtreding van de Omgevingswet? Waren 
de samenwerkingsafspraken met regionale ketenpartners al gemaakt? 
Konden de medewerkers de nieuwe wetten, instrumenten en werkwijzen 
al toepassen? Waren het bestemmingsplan met algemene regels, de 
eerste wijziging omgevingsplan, de diverse aangehaalde raadsvoorstellen 
al klaar in concept? Waren het DSO en de digitale en fysieke frontoffice al 
klaar?

Antwoord:

Op alle genoemde onderwerpen waren de voorbereidingen in volle gang. Voor wat betreft de 
voorbereidingen die de gemeente zelf kan doen, was het uitstel van de wet niet nodig. In het bijzonder 
voor de voorbereidingen m.b.t. het DSO is de gemeente afhankelijk van het Rijk en 
softwareleveranciers; als die niet op tijd klaar zijn, is de gemeente (en alle andere bevoegde gezagen) 
niet op tijd klaar.
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Verbijzondering Ruimtelijke Ontwikkeling

Vraag Kan de vorige vraag ook beantwoord worden voor de huidige stand van 
zaken, met andere woorden: In hoeverre is de gemeente nu klaar voor de 
inwerkingtreding van de Omgevingswet?

Antwoord:

We verwachten op tijd klaar te zijn voor de inwerkingtreding. Sinds begin dit jaar werken medewerkers 
– waar technisch en juridisch mogelijk – stapsgewijs in de praktijk volgens de nieuwe werkwijze. De 
raadsvoorstellen verwachten we volgens de aangegeven planning in de raadsbrief van 28 februari 
2022 bij u aan te leveren. De voorbereidingen op het DSO lopen door, waarbij extra werk is ontstaan 
door ontwikkelingen bij de softwareleverancier. We moeten overstappen op een nieuwere versie van 
het VTH-softwarepakket. De komende tijd zal daar veel aandacht naartoe gaan, zodat we op tijd klaar 
zijn.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/10f14c60-703f-4080-9049-cf38420ea64c
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Verbijzondering Ruimtelijke Ontwikkeling

Vraag Er wordt aangegeven dat in 2021 aan 58 bestemmingsplannen is gewerkt. 
Wat moet worden verstaan onder ‘werken aan’? Wat zijn concreet de 
behaalde resultaten, afgezien van de zes bestemmingsplannen die 
onherroepelijk zijn geworden?

Antwoord:

Het maken van een bestemmingsplan is een proces met verschillende stappen en fases. Het kan dus 
zijn dat bijvoorbeeld in het vierde kwartaal 2021 gestart wordt met het maken van het 
bestemmingsplan of dat het overleg met initiatiefnemer is gestart. Het komt ook regelmatig voor dat er 
vertraging optreedt in een planproces. Deze vertraging kan verschillende oorzaken hebben. 
Bijvoorbeeld wijziging wetgeving of aanpassing plannen door initiatiefnemer. Het werken aan een 
bestemmingsplan in 2021 heeft niet altijd het resultaat dat er ook in 2021 het bestemmingsplan klaar 
is om vastgesteld te worden. 

In 2021 zijn er 11 bestemmingsplannen vastgesteld door de raad en wijzigingsplannen of 
uitwerkingsplannen door het college, waarvan er 6 onherroepelijk geworden zijn in 2021. Daarnaast 
zijn er 27 bestemmingsplannen of wijzigings – of uitwerkingsplannen in vooroverleg ( overleg met 
wettelijke vooroverlegpartners zoals  provincie, waterschap) gebracht en 18 als 
ontwerpbestemmingsplan of uitwerkings- of wijzigingsplan ter inzage gelegd. 
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Verbijzondering Ruimtelijke Ontwikkeling

Vraag ‘De herinrichting van de noordzijde van Kanaleneiland is vergevorderd. 
Verder is de voorbereiding van de herinrichting van de Bernadottelaan en 
omgeving begonnen.’ 
Wat is er in beide herinrichtingen concreet gebeurd? Wat houdt het begin 
van een voorbereiding van een herinrichting in?

Antwoord:

Voor kanaleneiland Noord Noord (KENN) is de voorbereiding voor bestek en aanbesteding afgerond. 
In de tweede helft van 2022 zal de herinrichting van de laatste drie straten worden uitgevoerd 
waarmee het project KENN kan worden afgesloten. Voor de Bernadottelaan – Bevinlaan e.o. is in 
2021 de eerste ronde participatie geoganiseerd en zijn diverse voorbereidende onderzoeken, zoals 
bodemonderzoek, uitgebreid onderzoek naar kabels en leidingen en proef sleuven om exacte 
ondergrondse situatie te bepalen uitgevoerd. U wordt hierover binnenkort schriftelijk nader over 
geïnformeerd.
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Verbijzondering

Vraag Wat maakt dat vanwege corona brede participatie niet mogelijk is?

Antwoord:

De wijk wil het liefste fysieke participatiebijeenkomsten. Dat sluit het beeste aan bij de behoeften en 
mogelijkheden van een groot deel van de wijkbewoners. Maar gezien de corona beperkingen op dat 
moment waren niet alle participatievormen mogelijk. Daarom hebben we binnen de beperkingen die er 
waren gezocht naar manieren om zoveel mogelijk bewoners te bereiken en te betrekken.
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Verbijzondering Ruimtelijke Ontwikkeling

Vraag Wat houdt de start in die in 2021 is gemaakt met het 
Omgevingsprogramma en welke stappen zijn gezet in de ontwerpen voor 
de aanpak van de openbare ruimte in de Taagdreef, Amazonekwartier en 
rondom de renovatieflats?

Antwoord:

In 2021 is een concept versie van het Omgevingsprogramma gemaakt, mede gebaseerd op enkele 
rondes van participatie met bewoners.
In 2022 vindt een verdieping plaats voor de onderwerpen “mobiliteit, vergoenen en verdichten”. Ook 
daarbij vindt participatie met de wijk plaats. Daarmee wordt vervolgens het Omgevingsprogramma 
afgerond.
Op 15 maart 2022 is de raad geïnformeerd over het Omgevingsprogramma, zie iBabs Online . Daarin 
is ook een verwijzing opgenomen naar het concept omgevingsprogramma.

Taagdreef is in 2021 uitgewerkt naar een IPvE FO. Meer informatie is te vinden op de projectwebsite 
van Taagdreef.
Amazonekwartier is in 2021 gestart; daar is het ontwerpproces gestart en vindt overleg met bewoners 
plaats. De stand van zaken houden we bij via de projectwebsite van het project.
De aanpak van de openbare ruimte rondom de corporatieflats: de locaties zijn in 2021 uitgewerkt naar 
een IPvE FO. In 2022 volgt uitwerking naar VO’s en vervolgens uitvoering (gekoppeld aan 
renovatieplanningen en binnen de doorlooptijd van de beschikbare financiering vanuit oa de 
Regiodeal).

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/351c228c-bce8-4d8c-aff1-a1b31676320f
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Verbijzondering Ruimtelijke Ontwikkeling

Vraag Kan nader worden ingegaan op de niet gehonoreerde aanvraag van de 
gemeente voor het Volkshuisvestingsfonds? Er wordt verwezen naar 
overtekening van het rijksbudget. Waardoor is Utrecht net buiten de boot 
gevallen? Was de gemeente te laat?

Antwoord:

De Raad is over de afwijzing van het Woningbouwfonds geinformeerd op 16 juli 2021 en 17 
september 2021.
In deze brieven staat dat alle onderdelen van de aanvraag positief zijn beoordeeld, maar dat de 
aanvraag op plek 21 is uitgekomen terwijl de top 20 financiering heeft ontvangen. Voor de beoordeling 
door de toetsingscommissie en de geleerde lessen verwijzen wij u naar de raadbrief van 17 
september 2021. 

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/6ce368a1-f802-40e9-b07c-865e522f402a
https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/6ce368a1-f802-40e9-b07c-865e522f402a
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Verbijzondering Ruimtelijke Ontwikkeling

Vraag In Oost is gewerkt aan verschillende plannen in het kader van het 
ontwikkelperspectief Maarschalkerweerd en is de integrale 
planontwikkeling voor het Rubenskwartier opgestart. Wat houdt ‘werken 
aan’ en ‘opstarten’ in? Wat is er concreet tot stand gebracht?

Antwoord:

In juli 2020 heeft de raad het Ontwikkelperspectief Maarschalkerweerd vastgesteld. In 2021 zijn de als 
uitwerking hiervan een aantal deelprojecten opgestart. Dit betreft:

• Gebiedsontwikkeling Galgenwaard (intentiedocument, SPvE)
• Variantenstudie Maarschalkerweerd Noord (startdocument)
• Lunettenpark (startdocument IPvE)

De genoemd plandocumenten zullen in 2022 of 2023 worden afgerond.
 
Eind 2020 heeft het college van B en W het startdocument ‘Ruimtelijke aanpak Rubenskwartier’  
vastgesteld. In de Ruimtelijke Verkenning worden de kansen voor integrale gebiedsontwikkeling in 
beeld gebracht. Aangegeven wordt hoe particuliere investeringen van de gemeente in de openbare 
ruimte en private vastgoedontwikkeling samengaan en elkaar waar mogelijk versterken. Dit document 
is de basis voor verdere uitwerking in een IPvE/FO voor de openbare ruimte en meerdere 
intentiedocumenten met initiatiefnemers in het gebied (UPP I en II)  

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/8897573b-f068-4b7d-8d7f-c99379d71997
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Verbijzondering Ruimtelijke Ontwikkeling

Vraag De inwerkingtreding van de wet is inmiddels uitgesteld naar 1 januari 
2023, dus is dit een (kennelijke) verschrijving. Maakt dit verschil voor die 
0,226 miljoen Euro?

Antwoord:

Nee, het betreft inderdaad een verschrijving van de genoemde tijdsaanduidingen.
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Verbijzondering Ruimtelijke Ontwikkeling

Vraag ‘Onze werkwijze heeft geresulteerd in gegronde en deels gegronde 
bezwaren op een totaal van 2395 beschikkingen.’ Is hier het cijfer 
weggevallen? Hoeveel gegronde en deels gegronde bezwaren zijn er?

Antwoord:

In totaal waren de bezwaren op 10 Wabo-besluiten gedeeltelijk gegrond en op 12 Wabo-besluiten 
waren de bezwaren gegrond. Dit is vergelijkbaar met eerdere jaren en blijft onder de norm van 1%
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Verbijzondering Ruimtelijke Ontwikkeling

Vraag Hoe moet ik de stelling dat de vergunningverleners dagelijks telefonisch 
en per mail bereikbaar zijn voor vragen over omgevingsvergunningen 
rijmen met de daarover tijdens de RIB over dakkapellen en dakopbouwen 
geuite klachten?

Antwoord:

Vergunningverleners zijn dagelijks bereikbaar voor eerstelijns klantcontact. Iedere dag staan we over 
de verschillende werkgebieden vele inwoners en bedrijven te woord. Dat doen we onder andere via de 
telefoon, videobellen, e-mail en op het Stadskantoor. We nemen besluiten en in een enkel geval is 
een inwoner het daar niet mee eens. Dan lichten we dat toe. Als een besluit in bezwaar of beroep ligt, 
dan is dat een gezette vervolgstap voor een bezwaarmaker. We kunnen elkaar kennelijk dan niet 
voldoende overtuigen. Het ligt in de lijn van bezwaar en beroep om een eventuele heroverweging te 
maken en het af te handelen. In ons klantcontact zijn we daarom in die gevallen (waarin een bezwaar- 
of beroepsprocedure loopt) wat terughoudender.
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Verbijzondering Ruimtelijke Ontwikkeling

Vraag Hoeveel parkeergarages zijn er in 2021 op kwaliteit gecontroleerd?

Antwoord:

De bouwkundige staat van een garage bepaalt hoe vaak een hercontrole nodig is. In 2021 zijn er geen 
controles uitgevoerd. Parkeergarages krijgen eens per zes jaar een controle, vooral omdat de 
openbaar toegankelijke garages intensief worden gebruikt. In 2020 zijn 13 parkeergarages onderzocht 
en inmiddels zijn alle 39 openbare parkeergarages in Utrecht in beeld en gecontroleerd.  Voor 2022 
staan er 5 garages op de nominatie voor een hercontrole. 
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Verbijzondering Ruimtelijke Ontwikkeling

Vraag Hoeveel fysieke controles hebben er in 2020 en in 2021 plaatsgevonden? 
En hoeveel waren dat er in de jaren ervoor? Wat heeft de 
informatieanalyse in 2021 opgeleverd? Is er in 2022 een inhaalslag bezig 
qua controles?

Antwoord:

Aantal controles (actief toezicht en dwangsomcontrole)
2016 (opstartjaar): 31
2017: 231
2018: 291
2019: 189
2020: 58
2021: 66

Er wordt geen inhaalslag gemaakt op de inspecties die vanwege de coronamaatregelen niet konden 
plaatsvinden. Nu de coronamaatregelen weer losgelaten zijn is het de verwachting dat we weer in 
staat zijn om het normale aantal inspecties uit te voeren. 
Helaas is het vanwege het vertrouwelijke karakter van deze taken niet mogelijk om in detail te treden. 
Desgewenst zouden we uw raad in een besloten bijeenkomst hierover meer kunnen vertellen.
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Verbijzondering Internationale inzet

Vraag Waarom zijn er alleen landelijke voorbeelden te lezen en geen 
internationale voorbeelden? Wat heeft Utrecht op internationaal gebied 
gedaan?

Antwoord:

Bij subdoelstelling 1.1. beschrijven we vooral de resultaten van de landelijke belangenbehartiging met 
een aantal voorbeelden. Bij subdoelstelling 1.2. beschrijven we de resultaten op internationaal gebied 
die vooral raken aan positionering. We positioneerden Utrecht internationaal op gezondheid, klimaat 
en mobiliteit, voornamelijk via de netwerken WHO en Eurocities. We pleitten bij de COP26 in Glasgow 
voor het belang van steden bij het maken van internationale afspraken over de klimaatdoelstellingen. 
We sloten ons ook aan bij de Mayor's Alliance for the EU Green Deal. We werken daartoe samen met 
internationale partners in diverse Europese projecten. Informatie hierover is opgenomen in het 
onderdeel E.1.1.2 (p.47), P.1.1.3. (p.53) en bijlage Externe Subsidieprogramma's (p.658 e.v.).
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Verbijzondering Aantal subsidie aanvragen

Vraag Er zijn 15 aanvragen ingediend. Is dat veel of weinig in vergelijking met 
andere G4 steden? Is er een lijn te ontdekken waarom deze 9 projecten 
zijn afgewezen? Welke lessen neemt de gemeente mee naar het komend 
jaar?

Antwoord:

Er is geen centrale informatie over de aanvragen die door alle (Nederlandse) organisaties worden 
ingediend bij de diverse Europese subsidieprogramma’s, en dus is de mate van succes niet langs 
deze lijnen te vergelijken. Wel is op basis van centrale informatie een overzicht te maken van de 
toegekende subsidies. Vorig jaar is in opdracht van de Provincie onderzocht welke EU-subsidies op 
welke thema’s door welke publieke en/of private instellingen en/of ondernemingen zijn verkregen. De 
provincie Utrecht komt in dit Nederlandse onderzoek op de 2e plaats wat betreft het aantal euro’s 
Europese subsidie per inwoner. Dit is inclusief projecten van kennisinstellingen en bedrijven waarvoor 
ook veel middelen beschikbaar zijn. De studie maakt geen vergelijking tussen bijvoorbeeld de grote 
steden. Bekend is dat ook de andere grote steden gebruik maken van Europese subsidies. We 
hebben echter geen overzicht van de aanvragen die zij doen, en de mate waarin die succesvol zijn.

In het algemeen is de concurrentie bij de Europese aanvragen groot waardoor er veel meer 
aanvragen worden ingediend dan waarvoor budget beschikbaar is bij de Europese Commissie. Dit 
betekent dat in het algemeen slechts 10%-20% van de aanvragen gehonoreerd kan worden. Met een 
slagingspercentage van 40% in 2021 (6 van de 15 aanvragen goedgekeurd) doen we het als 
gemeente goed.

We dienen aanvragen in bij diverse (Europese) programma’s. Bij de uitvragen van de Europese 
Commissie worden inhoudelijke en organisatorische kaders meegegeven waar de aanvragen aan 
moeten voldoen. De aard van deze kaders verschillen per subsidieprogramma. Bij het opstellen van 
de aanvragen zetten wij ons er voor in om bij de aanvragen aan te sluiten bij deze kaders en 
tegelijkertijd onze eigen doelen voor ogen te houden. Er worden veel meer aanvragen ingediend dan 
er goedgekeurd kunnen worden. Alle aanvragen worden door de Europese Commissie beoordeeld. 
De wijze waarop dit gebeurt verschilt per programma.
In de meeste gevallen worden de aanvragen opgesteld door omvangrijke (internationale) consortia. 
Eén van de betrokken partijen heeft daarbij de leiding over het opstellen van de aanvraag. In slechts 
een beperkt aantal gevallen zijn wij dat zelf. Wanneer wij deelnemen aan aanvragen waarover een 
andere partij de leiding heeft is onze eigen sturingskracht op de uiteindelijke aanvraag geringer. Waar 
mogelijk leiden we zelf de aanvragen om hiermee zoveel mogelijk te kunnen sturen op de aansluiting 
op onze ambities rond Gezond Stedelijk Leven. Een dergelijke rol is echter wel intensiever en vereist 
beschikbaarheid van voldoende capaciteit.

https://www.provincie-utrecht.nl/onderwerpen/europa/europese-financieringskansen#EUinvesteringen
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Verbijzondering Aantal leden

Vraag Waarom blijft de doelstelling 'maar 73.000 leden terwijl dit de afgelopen 
jaren stijgt én leden voor extra inkomsten zorgen?

Antwoord:

De doelstelling was 73.000 leden in 2021. Er zijn 77.000 leden gerelaliseerd in 2021. In de komende 
begrotingen gaan we werken met een percentage van de bevolking, ook gezien de groei van de stad.  
Eind 2021 is de bibliotheek gestart met een campagne om jongeren te werven. Dit zal mogelijk nog tot 
een verhoging van het aantal leden leiden.
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Paragraaf Verantwoording archiefwet
Bladzijde (in pdf) 395
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Verbijzondering Archiefwet

Vraag Wanneer verwacht Utrecht het informatiebeheer op orde te hebben? 
Welke risico's worden in de tussentijd gelopen nu we weten dat het al een 
aantal jaren niet op orde is?

Antwoord:

Wij starten in 2022 het Programma Open Utrecht. Het op orde brengen van ons informatiebeheer is 
een belangrijke pijler van dit programma. De (cultuur)verandering die nodig is, kost tijd, kennis en 
extra middelen. Wij gaan daarom uit van een gerichte verbeteroperatie tot en met 2027 om een basis 
voor goed informatiebeheer te leggen. Vervolgens blijven we na 2027 structureel investeren in 
aandacht, kennis en middelen voor informatiebeheer. De uitvoering van de voorgenomen aanpak is 
echter wel afhankelijk van de mate waarin de middelen die in het kader van Open Utrecht zijn 
aangevraagd in het overdrachtsdossier worden toegekend door de raad. Gedurende de looptijd van 
dit programma zal blijken of verdere aanvullende middelen nodig zijn. 

Als het informatiebeheer in de gemeente Utrecht niet op korte termijn verbetert, dan verliest de 
gemeente verder haar grip op informatie en informatievoorziening. Dit zal steeds verdergaande 
nadelige effecten voor de dienstverlening en verantwoording aan de burger tot gevolg hebben. Het 
verdere verlies aan grip op ons informatiebeheer betekent eveneens dat aan de innovatieve kant van 
onze dienstverlening het efficiënt data gedreven werken niet doorgevoerd kan worden. Dit alles heeft 
tot gevolg dat op korte en lange termijn het voldoen aan onze verplichtingen ten aanzien van de 
Woo/Wob en archief-wettelijke taken ernstig in gevaar komt.
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Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  59

Fractie CDA
Portefeuillehouder(s) Streefland
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Samenleven en sport
Paragraaf 1.1 Utrecht heeft voldoende, goede en toegankelijke accommodaties waar 

bewoners met en voor elkaar activiteiten kunnen ondernemen
Bladzijde (in pdf) 300
URL / Blz op website

Verbijzondering Toegankelijkheid

Vraag Blijft Utrecht samen met SOLGU actief om Wheelmap.org up to date te 
houden en verder te vullen?

Antwoord:

Ja, we gaan door met het up to date houden van de informatie op Wheelmap.org. Solgu hebben wij 
ook dit jaar opdracht gegeven om de app Wheelmap, te vinden op www.wheelmap.org, aan te vullen 
met informatie over de toegankelijkheid van gebouwen in de stad voor inwoners met een beperking. 
Inmiddels is de app goed gevuld, waardoor het steeds interessanter wordt voor inwoners met een 
beperking om er gebruik van te maken én voor ons om er mee door te gaan. 
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Fractie CDA
Portefeuillehouder(s) Streefland
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Samenleven en sport
Paragraaf 1. Samenleven: Utrechters zijn betrokken bij elkaar, ondernemen samen 

activiteiten en iedereen kan zichzelf zijn
Bladzijde (in pdf) 299
URL / Blz op website

Verbijzondering Beschikbaarheid ruimtes

Vraag In 2021 is 39% van de bewoners tevreden over beschikbaarheid van 
ruimtes voor bewonersactiviteiten in de buurt (zie tabel hierboven met 
resultaten Inwonersenquête). Wat zijn de oorzaken voor dat lage 
percentage? Zit het alleen in de beschikbaarheid of ook in het proces om 
een ruimte te reserveren voor eeen activiteit? Hoe kan de gemeente 
tevreden zijn met zo'n laag percentage bewoners dat tevreden is met de 
beschikbare ruimte voor bewonersactiviteiten?

Antwoord:

Het aantal inwoners dat tevreden is, is sinds 2013 (31%) toegenomen naar 39% in 2021. Deze stijging 
in het percentageervaren wij  als positief. Maar het blijft tegelijkertijd ook noodzaak om ook volgend 
jaar weer te verhogen. Het cijfer halen wij uit de Inwonersenquête. Om dit cijfer beter te kunnen 
duiden: 19% geeft aan ontevreden te zijn. Bij deze percentages gaan we uit van alle mensen die een 
geldig antwoord hebben gegeven op deze vraag. We zagen de laatste jaren, voordat de corona crisis 
startte, dat de vraag naar ruimtes toenam. We zien hierbij een piek op de avonduren, waardoor niet 
iedereen altijd op het gewenste moment gebruik kan maken van een ruimte. Tijdens de corona crisis 
en de geldende maatregelen die toen zijn getroffen, kon er nauwelijks of niet gebruik worden gemaakt 
van ruimtes. Het aantal inwoners dat als oordeel 'neutraal' geeft, was in 2021 42%. Er is ook een groot 
deel die geen mening heeft of het niet weet. ‘Weet niet/geen mening’ wordt gezien als een missende 
waarde. Van het totaal van de antwoorders van deze vraag geeft 41% aan geen mening te hebben of 
het niet te weten.
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Fractie CDA
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Samenvatting
Paragraaf Bereikbaarheid
Bladzijde (in pdf) 16
URL / Blz op website

Verbijzondering Er zijn onder andere door capaciteitsgebrek minder projecten in uitvoering 
en in voorbereiding genomen
dan begroot

Vraag Betekent capaciteitsgebrek een gebrek aan beschikbare mensen, 
capabele mensen of beide? 
Wat is het plan van aanpak om capaciteitsgebrek binnen de gemeente zo 
snel mogelijk aan te pakken?

Antwoord:

We hebben een tekort aan menskracht én specifieke kennis op bepaalde onderdelen
Om het grootste knelpunt op te lossen, hebben we in het voorstel voor het MPR opgenomen om een 
groter deel van het budget in te zetten voor personele capaciteit. Zodra de raad daarmee instemt, 
starten we de werving. Het is daarbij goed te benoemen dat de benodigde kwaliteiten schaars zijn in 
de markt en dat dat een landelijk vraagstuk is
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Fractie CDA
Portefeuillehouder(s) Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Paragraaf Bedrijfsvoering
Paragraaf Maatschappelijk verantwoorde bedrijfsvoering
Bladzijde (in pdf) 397/398
URL / Blz op website

Verbijzondering Diversiteit aan de top

Vraag In deze paragraaf wordt gerefereerd aan de 'culturele barometer 
diversiteit'. Er is de afgelopen jaren redelijk wat ophef geweest over de 
vraag of deze barometer wel een wenselijke manier is om diversiteit te 
meten. Verschillende organisaties -waaronder de Universiteit Utrecht- 
hebben op basis daarvan hun deelname aan deze barometer stopgezet. Is 
de gemeente Utrecht bekend met deze bezwaren en waarom vindt de 
gemeente Utrecht de barometer culturele diversiteit desondanks wel een 
wenselijk instrument?

Antwoord:

Wij zijn is bekend met de bezwaren die geuit zijn tegen het uitvoeren van de Barometer Culturele 
Diversiteit en heeft de discussie hierover in de afgelopen jaren met interesse gevolgd. De bezwaren 
hadden enerzijds betrekking op de indeling in de categorieën en anderzijds op de privacy. 
De gemeente Utrecht wil als organisatie graag een afspiegeling zijn van de inwoners van de stad. In 
de hogere functieschalen binnen onze organisatie is weinig culturele diversiteit. Om die reden is er 
vorig jaar naar aanleiding van een motie vanuit uw raad streefcijfers vastgesteld. De eerste meting 
van de  Barometer Culturele Diversiteit  gaf  hier de feitelijke weerslag van in cijfers en vormde 
daarmee de aanleiding.   
De Barometer biedt ons de mogelijkheid de gestelde beleidsdoelen jaarlijks te monitoren en daarop te 
kunnen blijven (bij)sturen. Het beleidsdoel om de vertegenwoordiging van mensen met een niet-
westerse migratieachtergrond beter vertegenwoordigd te laten zijn in de hogere functieschalen, 
rechtvaardigt  ons inziens dat de daarvoor bij het CBS beschikbare data en de gebruikte indelingen 
worden ingezet.  
Juist vanwege de Algemene Verordening Gegevensbescherming (AVG) laten wij de Barometer 
Culturele Diversiteit uitvoeren door het Centraal Bureau voor de Statistiek waarvoor de verwerking van 
deze gegevens tot hun wettelijke taak behoort en deze conform AVG uitvoert. De Gemeente Utrecht 
beschikt niet over  gegevens m.b.t. migratieachtergrond en mag dergelijke gegevens zelf niet zomaar 
registreren.
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Fractie CDA
Portefeuillehouder(s) Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Paragraaf Bedrijfsvoering
Paragraaf Maatschappelijk verantwoorde bedrijfsvoering
Bladzijde (in pdf) 398
URL / Blz op website

Verbijzondering Diversiteit aan de top

Vraag Ook hebben we ervaring opgedaan in de samenwerking met externe 
werving- en selectiebureaus waardoor we verschillende kandidaten met 
een diversiteitsprofiel hebben kunnen plaatsen. Wat wordt er precies 
verstaan onder 'kandidaten met een diversiteitsprofiel'? Heeft niet ieder 
mens -dat immers uniek is- een diversiteitsprofiel?

Antwoord:

Dat klopt. Ieder mens is uniek en brengt zijn eigen profiel mee. Wat hier wordt bedoeld is iemand die 
een ander profiel meebrengt dan al ruim is vertegenwoordigd in de organisatie. In deze alinea wordt 
gedoeld op culturele diversiteit en de ondervertegenwoordiging  van mensen met een niet-westerse 
migratieachtergrond in -met name- de hogere functieschalen en op de inzet van onze gemeente om 
mensen met een arbeidsbeperking die buiten het doelgroepenregister (banenafspraak) vallen, aan te 
nemen. Ook bij deze laatste groep gaat het vaker om het plaatsen van mensen in hogere functies
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Fractie CDA
Portefeuillehouder(s) Verschuure
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Ruimtelijke ontwikkeling, wonen en erfgoed
Paragraaf Ruimtelijke ontwikkeling van de stad
Bladzijde (in pdf) 47
URL / Blz op website

Verbijzondering Wkb

Vraag Heeft de gemeente deelgenomen aan proefprojecten met betrekking tot de 
nieuwe wet kwaliteitsborging en zo ja, hoevaak is dat gebeurd en is dat 
gebeurd in samenwerking met een kwaliteitsborger?

Antwoord:

Wij hebben één proefproject afgehandeld samen met Prorail en een kwaliteitsborger. Door een 
aarzeling  bij initiatiefnemers, door het korte tijdpad en het rendement van een proefproject, kwamen 
er geen verdere verzoeken binnen. Op de landelijke overzichten staat wel dat binnen de gemeente 
Utrecht een zestal proefprojecten zijn geweest; als gemeente zijn wij hier echter niet bij betrokken 
geweest. Deze proefprojecten zijn door een bouwende partij en een borger rechtstreeks afgehandeld.

De betrokken afdelingen van de gemeente zullen in Q3 aan 'proeftuinen Wkb' deelnemen , deze zijn 
mede georganiseerd door de Vereniging bouw- en woningtoezicht Nederland.
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Fractie ChristenUnie
Portefeuillehouder(s) Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Bewoners en bestuur
Paragraaf Burgerzaken
Bladzijde (in pdf) 35
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Waarom geen nulmeting en geen realisatie 2020 Klanttevredenheid balie 
burgerzaken?

Antwoord:

De klanttevredenheid balie wordt gemeten door een servicepuntmedewerker die in de hal een korte 
vragenlijst stelt aan bezoekers.

Vanwege de coronapandemie is besloten om zowel inwoners als ook medewerkers niet bloot te 
stellen aan contacten die niet expliciet nodig zijn. Om die reden zijn we tijdelijk gestopt met het meten 
van de klanttevredenheid. Dit is dus een coronabeperkende maatregel, zoals ook in de toelichting 
vermeld staat, sinds de uitbraak van corona in 2020. Daarom is er dus in 2020 ook geen KTO 
uitgevoerd bij Burgerzaken en daardoor zijn er geen realisatiecijfers bekend.
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Fractie ChristenUnie
Portefeuillehouder(s) Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Bewoners en bestuur
Paragraaf Burgerzaken
Bladzijde (in pdf) 36
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Bereikbaarheid telefonisch staat onder druk, o.a. door ICT storingen. Is 
daar intussen iets aan gedaan?

Antwoord:

De oorzaken van de storingen zijn divers. Elke storing staat ook op zichzelf en is naar behoren 
opgelost. Elke storing wordt ook geëvalueerd en er worden ook extra maatregelen genomen om een 
dergelijke storing weer te voorkomen. 
Omdat er geen enkelvoudige oorzaak is, zijn er geen structurele maatregelen genomen om dit verder 
tegen te kunnen gaan.
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Fractie ChristenUnie
Portefeuillehouder(s) Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Bewoners en bestuur
Paragraaf Burgerzaken
Bladzijde (in pdf) 37
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Email scoort laag. Hoe komt dat?

Antwoord:

In 2021 werden er 87 onvoldoendes gegeven. Als voornaamste reden wordt aangegeven dat men niet 
tevreden was over: ‘de snelheid van afhandeling, geen antwoord gekregen, wachttijden’ (N=32)
Een kleiner aandeel ging over ‘de bruikbaarheid van het antwoord, de vraag niet goed gelezen, 
antwoord paste niet bij mijn vraag’ (N=18)
Tot slot waren er 14 onvoldoendes In de rubriek ‘de manier van afhandelen, informatievoorziening, 
doorgestuurd (naar andere organisatie), kastje naar de muur, inloggen lukte niet, 
informatievoorziening op de website’. 

Daarnaast is het aannemelijk dat de coronapandemie ook van invloed is op dit cijfer. Vragen die per e-
mail worden ontvangen zijn bovengemiddeld vaak vraagstukken die met andere vakafdelingen 
moeten worden afgestemd. Dit was tijdens de pandemie minder eenvoudig dan normaal. Hier is 
echter geen registratie van, dus het is een beeld dat we niet door cijfers kunnen staven. 
Op dit moment werken we eraan om deze e-mail-dienstverlening weer naar hoger niveau te krijgen.
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Fractie ChristenUnie
Portefeuillehouder(s) Dijksma
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Bewoners en bestuur
Paragraaf Burgerzaken
Bladzijde (in pdf) 37
URL / Blz op website

Verbijzondering Daar zijn wij het niet volledig mee eens.

Vraag "Verkiezingen 2021 goed verlopen" Vind de gemeente dit echt? Ook obv 
het opkomstpercentage?

Antwoord:

Ja, zoals aangegeven in de evaluatie van de Tweede Kamerkiezingen van maart 2021, zijn wij van 
mening dat de verkiezingen goed zijn verlopen. We hebben de drempels om te gaan stemmen, binnen 
de beschikbare mogelijkheden, zo laag mogelijk geleged. Ook tijdens de stemmingsdagen hebben 
zich in de organisatie geen omstandigheden voorgedaan, waardoor kiezers belemmerd waren in het 
uitoefenen van hun stemrecht.

De Tweede Kamerverkiezing 2021 vonden plaats onder uitzonderlijke omstandigheden. Er zijn veel 
aanpassingen aan het reguliere proces gedaan door de pandemie, die erg laat bekend werden en dus 
onder grote tijdsdruk georganiseerd moesten worden. 
Dankzij grote inspanningen van de medewerkers en de vrijwilligers is het mogelijk geweest voor alle 
kiesgerechtigden om tijdens de coronapandemie veilig hun stem uit te kunnen brengen. Dit kon via 
briefstemmen (voor kwetsbare kiezers van 70 jaar en ouder), vervroegd stemmen voor kwetsbare 
groepen, in besloten stembureaus (bewoners van verpleeg- of verzorgingshuizen) en in een 
stemstraat. Op alle stemlocaties zijn uitgebreide voorzorgs- en hygiëne maatregelen genomen. 
Naast het zorgdragen voor stembureaus op korte loopafstand voor de kiesgerechtigden zijn eventuele 
andere opkomst verhogende activiteiten inhoudelijk en financieel géén onderdeel van de doelstelling 
burgerzaken. 
Het opkomstperecentage bij deze verkiezingen in Utrecht was 81,6%, dat is bijna 3% boven het 
landelijke gemiddelde. 

Jaar 
verkiezing 

 Landelijke 
opkomst % 

Opkomst 
Utrecht 

Amsterdam Den 
Haag 

Rotterdam 

2021  78,71% 81,65% 75,74% 71,17% 67,71% 
2017  81,57% 83,78% 78,92% 75,55% 72,31% 
2012  74,57% 76,18% 69,94% 70,92% 62,63% 
2012  75,4% 77,39% 70,82% 71,5% 64,45% 
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Fractie ChristenUnie
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf Dierenwelzijn
Bladzijde (in pdf) 154
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Drie dierenspeciaalzaken deden mee aan keurmerk. Hoe kan het college 
bevorderen dat dit er meer worden?

Antwoord:

We hebben geprobeerd de dierenspeciaalzaken te verleiden door een keurmerkscan gratis aan te 
bieden. Gezien de beperkte respons lijkt ons niet effectief om dit jaarlijks te herhalen.
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Fractie ChristenUnie
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf Markten en havens
Bladzijde (in pdf) 160
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Inkomsten uit commerciële havens minder door minder overslag. Hoe 
komt dat? Corona?

Antwoord:

De inkomsten uit de commerciële havens zijn in 2021 licht gestegen ten opzichte van de inkomsten 
van 2020. Voor 2021 werd aanvankelijk een grotere toename van de inkomsten voorspeld op basis 
van tariefsverhoging en een toename van het aantal overslag momenten. 
De begrotingsaanname is te optimistisch gebleken. De omzet is daarom achter gebleven op de 
begroting. Het is niet met zekerheid vast te stellen wat de invloed van Corona is geweest op dit 
resultaat.  
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Fractie ChristenUnie
Portefeuillehouder(s) Dijksma
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Paragraaf Bedrijfsvoering
Paragraaf Bedrijfsvoering
Bladzijde (in pdf) 400
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag <1% klachten ging naar nationale ombudsman. Klinkt goed, of weten ze 
hem niet te vinden?

Antwoord:

In onze inhoudelijke reacties op een klacht verwijzen wij altijd naar de mogelijkheid om de Nationale 
ombudsman te verzoeken om te kijken naar onze reactie. In 2021 ontvingen wij 1480 klachten. De 
afhandeling van de klacht was in negen gevallen voor de indiener aanleiding om een verzoek in te 
dienen bij de Nationale ombudsman. Dit levert een percentage op dat lager is dan 1.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Werk en inkomen
Paragraaf 1.1 Utrechters werken of participeren naar vermogen en zijn zelfredzaam
Bladzijde (in pdf) 175
URL / Blz op website

Verbijzondering E.1.1.1 Uitstroom uit de bijstand
naar werk: volwassenen
en jongeren en betaald
werk met aanvulling
bijstand

Vraag Is de oorzaak van de mismatch bekend,
- zo ja; wat is is deze,
- zo nee; is gemeente bezig met het achterhalen van de oorzaak? 
Wordt deze mismatch gemonitord?
Hoe wordt het werk passend gemaakt voor deze doelgroep?

Antwoord:

Er is niet één oorzaak van de mismatch maar verschillende. De oorzaken zitten zowel aan de vraag- 
als aanbodkant. Feitelijk sluiten de vacatures niet aan bij de vaardigheden en mogelijkheden van onze 
doelgroep. We monitoren zowel de behoeften en mogelijkheden van werkgevers als werknemers en 
of ons aanbod hierop aansluit. We werken zowel aan de vraag als de aanbodkant om tot een match te 
komen. We zijn continu in gesprek met werkgevers om te bespreken of zij werkplekken kunnen bieden 
voor onze doelgroep. Daarbij is aandacht voor het bijstellen van de eisen van beschikbare vacatures, 
ondersteuning aan werkgevers (zoals taaltraining, scholing, jobcoaching e.d.) zodat de werkplekken 
ook passend zijn voor onze doelgroep. Werkzoekenden bieden we ondersteuning zodat zij hun 
werknemersvaardigheden ontwikkelen, maar ook met om- en bijscholing, combinaties van leren en 
werken. Het verkleinen van de mismatch, het investeren in zowel de vraag- als aanbodzijde, kost tijd 
en capaciteit. Ook is de inzet van andere organisaties nodig. WenI en het Werkgeversservicepunt 
(UWV en gemeente) werken daarom samen met partijen zoals UW, Uitzendbureaus, opleiders, en in 
de regio met sociale partners, de subregio’s en het Regionaal Mobiliteitsteam. Voor het ontwikkelen 
van (werknemers)vaardigheden werken we samen met een groot aantal organisaties gespecialiseerd 
op het gebied van re-integratie, zorg en welzijn.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Werk en inkomen
Paragraaf 1.1 Utrechters werken of participeren naar vermogen en zijn zelfredzaam
Bladzijde (in pdf) 174/176
URL / Blz op website

Verbijzondering De doelstelling is in 2021 niet gehaald. De aandacht voor deze groep is 
niet verminderd. Maatschappelijke participatie is veelal het hoogst 
haalbare. De coronacrisis maakt dat op dit moment de stap naar werk voor 
nog meer mensen binnen deze groep te groot is.

blz. 174 E.1.1.1. Arrangement 4: Doel 1% Realisatie 1,5% = doel behaald. 
"Verbeterde aanpak, we weten inwoners beter te bereiken."

Vraag Wat maakt dat maatschappelijke participatie het hoogst haalbare is, in de 
wetenschap dat niet alle middelen volledig zijn benut en desondanks de 
doelgroep beter bereikt is?

Antwoord:

Dit is gelegen in de mogelijkheden en beperkingen die de mensen hebben. Er is meestal sprake van 
meervoudige belemmeringen waardoor maatschappelijke participatie het hoogst haalbare is. Dit is niet 
het gevolg van een gebrek aan inzet of het niet kunnen bereiken van inwoners.

Niet alle middelen zijn benut omdat de doelgroep in arrangement 4 aldus vaak niet toe is aan re-
integratiedienstverlening. Daardoor zetten we minder re-integratiemiddelen in, maar dat wil niet 
zeggen dat mensen niet bezig zijn, het kan zijn dat ze dagbesteding, arbeidsmatige activering doen bij 
Wmo-partijen of hulpverlening krijgen.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Werk en inkomen
Paragraaf 1.1 Utrechters werken of participeren naar vermogen en zijn zelfredzaam
Bladzijde (in pdf) 176
URL / Blz op website

Verbijzondering De realisatie is gestegen ten opzichte van 2020, maar de doelstelling is 
nog niet behaald. De bestaande werkgeversinstrumenten sluiten niet 
allemaal meer aan op de behoefte van werkgevers en worden daarom 
herzien.

Vraag Op wat voor manier sluiten de bestaande werkgeversinstrumenten niet 
meer aan op de behoefte van de werkgevers en op wat voor termijn vindt 
de herziening plaats?
Blijft bij herziening de doelstelling gelijk of wordt deze aangepast?

Antwoord:

In de dashboardbrief over het vierde kwartaal van 2021 hebben wij uw raad hierover geïnformeerd.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/82b0a9b7-949a-4a92-a171-93bdabee9fee
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Werk en inkomen
Paragraaf 2.1 Elke Utrechter die daar recht op heeft ontvangt een bijstandsuitkering
Bladzijde (in pdf) 188
URL / Blz op website

Verbijzondering Van alle Utrechters die aangeven slecht te kunnen leven van hun inkomen 
stijgt het percentage dat 'weinig tot geen problemen ervaart met meedoen

Vraag Hoe moet deze zin geïnterpreteerd worden?

Antwoord:

Dit betekent dat ruim de helft van de Utrechters die aangeeft slecht te kunnen leven van hun inkomen, 
toch mee kan doen in de samenleving. We denken dat de U-pas hierin een grote rol speelt.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2021
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Paragraaf 2.1 Elke Utrechter die daar recht op heeft ontvangt een bijstandsuitkering
Bladzijde (in pdf) 188
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Verbijzondering Het aandeel Utrechters dat aangeeft redelijk tot goed te kunnen 
rondkomen is stabiel hoog. Ongeveer de helft van de groep die aangeeft 
moeilijk of niet te kunnen rondkomen kan desondanks meedoen. Door de 
toenemende inflatie en de stijgende lasten die daarmee gepaard gaan 
kunnen inwoners in toenemende mate minder goed rondkomen.

Vraag Er zijn geen tekenen dat de toenemende inflatie en stijgende lasten af 
zullen nemen. Hoe kunnen we ervoor zorgen, dat dit niet een steeds 
groter wordend probleem zal worden?

Antwoord:

In 2021 zien we de stijgende inflatie en toenemende energiekosten nog niet goed terugkomen in de 
cijfers over rondkomen. We weten dat dit momenteel anders is. In 2022 beoordelen we op basis van 
actuele rapportages (bv een MER en armoedemonitor)  ons huidige armoedebeleid en komen we 
mogelijk met nieuwe voorstellen, met als doel dat Utrechters kunnen rondkomen. 
Inkomenspolitiek is voorbehouden aan het rijk. In het geval van energiearmoede is het probleem zo 
groot en generiek, dat we als gemeente geen pleisters kunnen blijven plakken. Daarom blijven we 
lobby voeren naar het ministerie om te zorgen voor voldoende inkomen door verhoging van het 
minimumloon. 
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Paragraaf 2.1 Elke Utrechter die daar recht op heeft ontvangt een bijstandsuitkering
Bladzijde (in pdf) 190
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Verbijzondering "Aantal gestarte schuldregelingen"

Vraag Ondanks dat de toename toegedicht wordt aan o.a. de bereikbaarheid van 
een schuldregeling. Is de toename ook te wijten aan een steeds groter 
wordende groep inwoners die dusdanig in de problemen komen dat ze 
aanspraak moeten maken op een schuldregeling?  Zo ja, hoe kan ervoor 
gezorgd worden dat mensen dit stadium bereiken?

Antwoord:

Het aantal Utrechtse huishoudens met problematische schulden is volgens het CBS niet toegenomen, 
maar afgenomen in de afgelopen jaren, naar 11.770 huishoudens in oktober 2020 (in 2018 waren het 
er nog 12.640). Het grootste deel van deze groep heeft schuldhulpverlening nodig, maar om diverse 
redenen vraagt lang niet iedereen dat (tijdig) aan. We zetten daarom al jaren in op het bereiken van 
deze Utrechters en het verlagen van de drempel voor schuldhulp. Dat in 2021 meer inwoners 
instroomden in een schuldregeling is dan ook goed nieuws. Zo worden steeds meer Utrechters 
schuldenvrij.
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Paragraaf 1.1 Kinderen in de stad groeien gezond en veilig op en kunnen zich daarbij 

maximaal ontwikkelen en ontplooien

Bladzijde (in pdf) 240
URL / Blz op website

Verbijzondering De impact van corona was nog steeds groot: veel trajecten stagneerden 
door ziekte of quarantaine waardoor de zorgduur langer duurde en de 
uitstroom lager was.

Vraag Corona heeft een grote impact gehad op de jeugdzorg. Corona is niet weg 
en heeft ons geleerd, dat zich onverwacht een crisis voor kan doen met 
stagnerend en vertragend effect in dit werkgebied. Wordt de impact van de 
corona crisis geanalyseerd en hoe worden de lessen meegenomen voor 
het moment dat Corona mogelijk weer de kop opsteekt of wanneer een 
crisis van dergelijk formaat zich voordoet?

Antwoord:

Corona heeft een grote impact gehad, maar nog steeds is de impact van corona merkbaar in de 
zorgvragen. Het is nog niet duidelijk hoe lang dit van invloed gaat zijn. Ook was begin dit jaar 
personeel bij zorgaanbieders minder inzetbaar als gevolg van de omikronvariant. Hierdoor zijn de 
wachttijden de afgelopen maanden iets opgelopen.

Op verschillende manieren is de impact van de coronacrisis geanalyseerd. Zo is bij het begin van 
corona gestart met een wekelijks overleg tussen bestuurders van jeugd- en onderwijspartners om 
samen in de gaten te houden welke impact corona had op onze Utrechtse jeugd om vervolgens ook 
gezamenlijk acties te bepalen. In die zin heeft corona de samenwerking tussen de partners versterkt. 
Nog steeds vindt dit overleg tweewekelijks plaats. Op het moment dat corona opnieuw de kop 
opsteekt of zich een andere crisis voordoet kan dit netwerk benut worden om snel te schakelen en 
geleerde lessen rondom corona te benutten.

Daarnaast wordt ook data benut om de impact van de coronacrisis te analyseren. Ten tijde van crisis 
is driewekelijks aan de hand van data geanalyseerd hoe de zorgvraag zich ontwikkelde. Ook 
terugkijkend analyseren we de impact van de coronacrisis door middel van data en duiding samen 
met partners. Hierbij zien we bijvoorbeeld een toename van de zorgduur waardoor de uitstroom 
achterblijft.
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Paragraaf 1.1 Gezinnen die dat nodig hebben worden ondersteund: om de 

zelfstandigheid te versterken en om een veilige en gezonde ontwikkeling 
mogelijk te maken 

Bladzijde (in pdf) 246
URL / Blz op website

Verbijzondering In alle buurten kunnen gezinnen terecht bij een buurtteam voor hulp en 
ondersteuning op allerlei leefgebieden.

De inzet van gezinswerkers in huisartsenpraktijken is gegroeid van rond 
de 20% naar ruim boven de 40% van de huisartsenpraktijken. Daarnaast 
hebben de buurtteams eind 2021 met nog eens negen praktijken overlegd 
over het realiseren van ondersteuning. De doelstelling om in 2021 60% 
van de huisartsprakijken te ondersteunen met de inzet van gezinswerkers 
is niet bereikt.

Vraag De oorzaken waarom de doelstelling van 60% niet is behaald zijn helder 
uiteengezet in de Raadsbrief ‘Ondersteuning huisartsenpraktijken door 
gezinswerkers Utrecht’. Nu de oorzaken bekend zijn, kan er inzicht worden 
gegeven in wat er gedaan wordt om deze oorzaken aan te pakken en zo 
snel mogelijk de doelstelling te behalen?

Antwoord:

De oorzaken voor het niet behalen van de doelstelling om 60% van de huisartspraktijken te 
ondersteunen met een gezinswerker betroffen de impact van corona, de aandacht die huisartsen ook 
aan andere thema’s moeten geven, de krappe arbeidsmarkt voor zowel huisartsen als jeugdhulp, 
meer tijdelijke werknemers in de huisartspraktijk, wisselingen van personeel bij de buurtteams en 
hoge werkdruk bij de gezinswerkers.
De meeste oorzaken werken ook nu nog door in de ontwikkeling van de samenwerking tussen 
gezinswerkers en huisartspraktijken. Dat geldt zeker voor na ijl effecten van Corona, de krappe 
arbeidsmarkt en de hoge werkdruk. Dit zijn zaken die niet direct kunnen worden aangepakt door 
partijen. Toch lukt het wel om in steeds meer praktijken ondersteuning te bieden. Op dit moment zijn 
dat er 33 van de 62 (5 meer dan eind december) en er volgen er naar verwachting op korte termijn 
meer. Die doorgaande positieve ontwikkeling komt deels voort uit een verandering in de organisatie 
van het project. Zo zijn er in de wijken nu duo’s Jeugd van huisartsen en paramedisch personeel die 
direct kunnen meewerken en ervaringen in verschillende praktijken inbrengen bij nieuwe initiatieven. 
Aan de kant van Lokalis is de eerste verantwoordelijkheid voor de samenwerking verschoven van een 
stedelijk werkend programma naar de verschillende buurtteams. Waar samenwerking lastig op gang 
komt is er ondersteuning vanuit een stedelijk duo mogelijk. Naast organisatie veranderingen blijken er 
ook alternatieven te zijn voor bijvoorbeeld ruimtegebrek in de praktijk: huisarts en gezinswerker 
kunnen elkaar ook goed vinden buiten de praktijk om. Ook de sterkere samenwerking tussen 
buurtteams, KOOS Utrecht en Spoor030 én huisarts is een stimulans om door te gaan met het 
mogelijk maken van de inzet van gezinswerkers in de huisartspraktijk.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2021

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  80

Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Eerenberg
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Ondersteuning op maat
Paragraaf 1.2 Zorg voor jeugd sluit goed aan bij de vraag van de gebruiker, is snel

beschikbaar en eenvoudig en efficiënt georganiseerd
Bladzijde (in pdf) 249
URL / Blz op website

Verbijzondering Sinds 2020 krijgen kinderen en gezinnen dicht bij huis zorg van 
professionals van KOOS en Spoor030.
Dit doen KOOS en Spoor030 in samenwerking met andere organisaties in 
de buurt zoals de buurtteams, onderwijs, JGZ en sociale basis.

De residentiële zorg bij Yeph daalde sterker dan verwacht (10% lager dan 
voorzien in de businesscase van Yeph), terwijl de zorgvragen intensiever 
en complexer waren.

Vraag Is er inzicht in waarom dat de zorgvragen intensiever en complexer 
geworden zijn? Kan dit te maken hebben, dat er langer gewacht wordt met 
het beroep doen op hulp of zijn er andere aanwijsbare redenen?

Antwoord:

De intensievere en complexere zorgvraag bij Yeph was eind 2020 deels corona-gerelateerd. De 
verklaring over de langere periode zit echter meer in de voortgang van de transformatie. Het lukt 
steeds beter om verblijfszorg in essentiële functies te beperken. De instroom in verblijfszorg is de 
afgelopen jaren waarschijnlijk minder geworden doordat complexe hulpvragen beter dan voorheen 
beantwoord kunnen worden door de integrale, ambulante hulp van KOOS en Spoor030. Indien nodig 
met consulatie van de specifieke expertise van Yeph. 
De cliënten die nu nog aangewezen zijn op dit type zorg, hebben dan ook de meest ingewikkelde 
hulpvragen. De afgelopen jaren heeft Yeph sterk ingezet op verbetering van zorg (kleinere groepen, 
maatwerk) en een spoedige terugkeer naar huis, in samenwerking met partners in de stad. Hierdoor is 
duur van het verblijf in essentiële functies gemiddeld gedaald. Kortom, minder cliënten met bovendien 
gemiddeld een kortere zorgduur.
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Paragraaf 2 In Utrecht kan iedereen meedoen en als inwoners het niet zelfstandig 

kunnen krijgen zij daarbij de zorg en ondersteuning dichtbij en op maat
Bladzijde (in pdf) 256
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Verbijzondering In de grafiek is een lichte toename van beschermd thuis te zien ten 
opzichte van beschermd verblijf. Dit is de beweging die we willen maken. 
Door een gebrek aan doorstroming op de woningmarkt stokt deze 
ontwikkeling enigszins omdat het voor veel cliënten moeilijk is om 
passende woonruimte te vinden in de krappe woningmarkt.

Vraag Welke stappen worden er ondernomen om deze doelgroep te helpen met 
het vinden van passende woonruimte ondanks de slechte doorstroming en 
krapte op de woningmarkt?

Antwoord:

We hebben concrete afspraken gemaakt in het Regioconvenant over het aantal woningen waarin wij 
en de andere U16- gemeenten moeten voorzien voor cliënten MO/BW. Daarnaast geven we met het 
project Living Lab Eerst een Thuis een stevige impuls aan de beschikbare woningen voor beschermd 
wonen cliënten die – met passende begeleiding – zelfstandig kunnen wonen. 
Aanvullend op deze inzet zetten we ook voor deze doelgroep in op het realiseren van extra 
woonruimte via de Taskforce Versneld toevoegen tijdelijke woonruimte. 

De taskforce streeft naar tijdelijke woonruimte met een mix van kwetsbare en bijzondere doelgroepen 
(30%, o.a. uitstroom MOBW, statushouders, kwetsbare jongvolwassenen) en reguliere 
woningzoekenden (70%). We doen dit langs een vier-sporen-aanpak: 
1. Locaties voor tijdelijk wonen;
2. Tijdelijk benutten van de mogelijkheden van het gemeentelijk vastgoed;
3. Corporaties/andere partijen faciliteren bij het verwerven of (tijdelijk) aanhuren van aanvullend 
vastgoed;
4. Optimalisatie corporatiebezit.
De tweede kwartaalrapportage van de taskforce kunt u hier terugvinden: Raadsbrief Taskforce 
Versneld toevoegen tijdelijke woonruimte, 2e kwartaalrapportage Q1 2022 Utrecht - iBabs RIS 
(bestuurlijkeinformatie.nl)

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/4f5715b2-709f-4a9f-b6ae-1575a4ac5753
https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/4f5715b2-709f-4a9f-b6ae-1575a4ac5753
https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/4f5715b2-709f-4a9f-b6ae-1575a4ac5753
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Paragraaf 2 In Utrecht kan iedereen meedoen en als inwoners het niet zelfstandig 

kunnen krijgen zij daarbij de zorg en ondersteuning dichtbij en op maat
Bladzijde (in pdf) 258
URL / Blz op website

Verbijzondering De gemiddelde wachttijd voor het totaal aan beschermde woonvormen ligt 
rond de zeven weken. De cijfers voor de wachttijden verschillen echter 
sterk per doelgroep en de gevraagde expertise bij de begeleiding. De 
gemiddelde wachttijd geeft daarmee een vertekend beeld omdat deze 
afhankelijk van de zorgvraag van de cliënt sterk kan verschillen. Zo is er 
bijvoorbeeld een grote groep wachtende met de gevraagde expertise 
'Psychiatrie' en 'Ernstige psychosociale problematiek' maar wachten zij 
relatief kort (gemiddeld vijf weken) en is er een kleinere groep met 
gevraagde expertise 'Psychiatrie' en 'Autisme' die relatief weer erg lang 
moet wachten (22 weken).

Vraag Lange wachtlijsten zijn een bekend probleem binnen de GGZ. Wat wordt 
er gedaan en wat moet er mog gebeuren om dit op te lossen op zowel de 
korte als langere termijn?

Antwoord:

We duiden de wachtlijst met onze partners in het veld, de regiogemeenten en onze toegang. Dit doen 
we onder andere ieder kwartaal in de accountgesprekken.. Daarbij kijken we naar waarom iemand op 
de wachtlijst staat, of er passende overbrugging is en wat we op korte termijn eraan kunnen doen om 
passende ondersteuning te kunnen bieden. Uitgangspunt is om schrijnende situaties te voorkomen en 
urgente zorgvragen op te pakken maar ook om daar waar het kan en werkt, lichtere vormen van 
ondersteuning in te zetten.   
Daarnaast kijken we met onze aanbieders en de regiogemeenten of ons huidige aanbod in omvang en 
in soort passend is bij onze populatie en onze visie (zorg nabij). Afhankelijk van deze analyse, kan ons 
aanbod hierop beter worden afgestemd wanneer in het najaar de verlenging van onze inkoop wordt 
uitgewerkt.
Tot slot speelt ook het tekort op de arbeidsmarkt een rol. Aansluitend op het programma Werk voor 
Iedereen gaan wij met partners in gesprek over de (verwachte) aard en omvang van het 
arbeidsmarkttekort en mogelijke oplossingen, zoals acties om nieuwe medewerkers te werven, 
huidige medewerkers voor de sector in Utrecht te behouden en inzet van digitalisering.
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Paragraaf 2.4 Vluchtelingen krijgen in Utrecht de mogelijkheden om goed in te 

burgeren en te integreren

Bladzijde (in pdf) 267
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Verbijzondering We hebben de basis gelegd om de kwaliteit van asielopvang, de 
huisvesting statushouders, Plan Einstein en inburgering te verbeteren, 
onder andere door de samenwerking in de stad en in de regio te 
intensiveren.
Voor vreemdelingen zonder verblijfsstatus of recht op Rijksopvang die 
toch nog in Nederland verblijven,hebben gewerkt we aan een bestendige 
oplossing voor hun situatie in de pilot Landelijke 
vreemdelingenvoorzieningen (LVV). Hierdoor hebben we voorkomen dat 
zij op straat moeten leven.

Vraag Hoe staat het met de bed,bad, brood voorziening. Wordt deze vervangen 
door de pilot Landelijke vreemdelingenvoorzieningen?

Antwoord:

De Utrechtse ‘bed, bad, brood voorziening’ loopt sinds 2019 mee in de pilot Landelijke Vreemdelingen 
Voorziening (LVV). In principe loopt deze pilot tot en met 2022. Op dit moment onderhandelen 
gemeenten met het Rijk over de toekomst van de LVV vanaf 2023. Deze onderhandelingen moeten 
uiterlijk in Q4 2022 tot een uitkomst leiden. De gemeenteraad wordt te zijner tijd over de uitkomsten 
geïnformeerd.
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Portefeuillehouder(s) Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Samenleven en sport
Paragraaf 1.4  In Utrecht kan iedereen zichzelf zijn, niemand wordt bewust of 

onbewust uitgesloten
Bladzijde (in pdf) 307
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Verbijzondering Het aantal Utrechters dat afgelopen jaar discriminatie heeft ervaren is 
gestegen naar 17%. Dit is een toename van één procentpunt ten opzichte 
van 2019. Deze toename kan mogelijk deels verklaard worden door 
corona. Door de beperkende maatregelen en de verplichte QR code 
voelen meer mensen zich buitengesloten. En daarnaast door de Black 
Lives Matter beweging, die heeft bijgedragen aan een groeiend bewustzijn 
van discriminatie.

Vraag De gemeente zegt dat de stijging mogelijk verklaard kan worden door de 
beperkende maatregelen en een groeiend bewustzijn van discriminatie. 
Is de gemeente actief bezig met het achterhalen van de oorzaken? Zijn dit 
de enige twee oorzaken van de toename? Welke oorzaken zijn er nog 
meer? 
Zijn er contacten tussen de gemeente en organisaties als Artikel 1 MN, die 
mogelijk ook inzicht kunnen geven in de oorzaken, zodat er daarna 
gewerkt kan worden aan effectieve oplossingen?

Antwoord:

Wij zijn actief bezig met het achterhalen van de oorzaak van de stijging en heeft hierover regelmatig 
contact met Art.1MN. Andere belangrijke samenwerkingspartners zijn Politie, Utrechts Platform Religie 
en Levensbeschouwing, st. Asha, Saluti, de KNVB, G4 en de Nationaal Coördinator tegen 
Discriminatie en Racisme.
Samen met onze samenwerkingspartners zijn we tot de gegeven duiding van de cijfers gekomen. Op 
dit moment is er geen andere oorzaak bekend.

Om discriminatie (maar ook polarisatie, radicalisering, ondermijning, criminaliteit et cetera) te 
voorkomen is een stevigere inzet op een inclusieve stad nodig. Hier draait het niet alleen om het 
tegengaan van wat we níet willen, maar het actief werken aan (ongelijk investeren in) gelijke kansen, 
het geven van een stem aan gemarginaliseerde groepen en versterken van bestaanszekerheid. 

In de Antidiscriminatie-agenda kondigden we aan jaarlijks te rapporteren over de voortgang. Deze 
voortgangsrapportage stellen we samen met genoemde partners op en kunt u in Q3 verwachten
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Paragraaf 1.1 De openbare ruimte is heel, veilig en functioneel
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Verbijzondering Hier wordt gesproken over latere levering van materialen en vertraging 
van projecten door corona.

Vraag De materiaal prijzen zijn nog steeds stijgende en late leveringen zijn nog 
steeds aan de orde. Hoe worden deze stijgingen in lopende projecten 
geanticipeerd? Wat zijn geleerde lessen?

Antwoord:

• Graag verwijzen we u naar de Raadsbrief van 1 april 2022, waarin de ontwikkelingen op het 
vlak van stijgende materiaalprijzen en late leveringen in een breder perspectief zijn geschetst.

• Bij lopende projecten wordt per project gekeken in hoeverre stijgende prijzen en late 
leveringen leiden tot problemen. Indien daar sprake van is wordt gebruik gemaakt van 
bestaande risicoregelingen   die onderdeel uitmaken van de contracten.

• In de afgelopen periode hebben we een aantal lessen geleerd die we nu vertalen naar 
concrete maatregelen:

▪ Een uniforme afhandeling van vraagstukken over prijsstijgingen is 
noodzakelijk om willekeur te voorkomen. Daarom stellen we een 
handelingskader op om hier invulling aan te geven.

▪ We passen onze projectramingen aan, aan de actuele marktontwikkelingen. 
Een deel hiervan wordt opgevangen in de jaarlijkse indexatie, echter voor 
specifieke onderdelen doen we separate aanpassingen aan de kengetallen. 

▪ Zoals ook geschetst in de Raadsbrief van 1 april leidt de krapte op de 
arbeidsmarkt voor vaktechnische personeel tot hogere kosten en minder 
beschikbaarheid om projecten binnen de beoogde planperiode af te ronden. 
In onze programmering houden we daar rekening mee.  

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/b6b6ac59-392e-4990-b392-3d3ce799891a
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Paragraaf 1.2 Afval en Hemelwater
Bladzijde (in pdf) 142
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Verbijzondering In het programma Waterproof030 zijn er in 2021 ong. 30.284 tegels 
opgehaald.

Vraag Worden de tegels die zijn opgehaald door de gemeente hergebruikt 
(circulair)? Zo ja, kan hier inzicht in gegeven worden?

Antwoord:

Ons doel is allereerst om zoveel mogelijk tegels al her te gebruiken in het project zelf als bank, buiten 
les locatie of een opsluitband voor bijvoorbeeld een geveltuin of boomspiegel. De stenen die 
opgehaald worden, worden vermalen en hergebruikt als funderingsmateriaal voor wegen.
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Verbijzondering Er wordt aangegeven dat er een hoog ziekteverzuim was en dat daardoor 
de norm van het onderhouden van groen niet gehaald is.

Vraag Er wordt hier expliciet genoemd dat een hoog ziekteverzuim plaats heeft 
gevonden en bij andere programma's niet. Kan er aangegeven worden 
wat het verschil is met andere programma's?

Antwoord:

Een vaste groep medewerkers van de afdeling Wijkonderhoud en Service (W&S) verzorgt het 
onderhoud van het groen. Zij hebben helaas één of meerdere keren het Coronavirus onder de leden 
gehad. Het percentage ziekteverzuim bij het uitvoerend personeel van W&S was over 2021 gemiddeld 
10.13%. Het ziekteverzuim voor heel Stadsbedrijven was in 2021 gemiddeld 7,16% (norm is 5,6%). 
Stadsbreed was het ziekteverzuim in 2021 6,04% (norm is 5,7%).
Acht van de negentien organisatieonderdelen voldeden in 2021 aan de afgesproken norm voor 
ziekteverzuim voor het betreffende organisatieonderdeel.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2021

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  88

Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf 2.1 de buitenruimte is schoon
Bladzijde (in pdf) 147
URL / Blz op website

Verbijzondering Er wordt ook aangegeven dat de norm niet gehaald is omdat mensen 
afstand moesten houden

Vraag Kan hier duidelijk gemaakt worden waarom dit bijdraagt aan het niet halen 
van de norm?

Antwoord:

Anderhalve meter afstand houden heeft tot gevolg dat medewerkers niet samen op effectieve wijze 
hun taken kunnen uitvoeren. Hierdoor duurt het langer om dezelfde hoeveelheid werk te verzetten. De 
reguliere hoeveelheid werk werdniet gerealiseerd.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Verschuure
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf 2.3 Afval
Bladzijde (in pdf) 157
URL / Blz op website

Verbijzondering Er wordt aangegeven dat de doelstellingen voor het percentage 
laagbouwaansluitingen voor het nieuwe inzamelen niet gehaald is door 
lopende juridische procedures

Vraag Tot wanneer lopen deze juridische procedures? En wat kan verwacht 
worden voor de doelstellingen in 2022?

Antwoord:

De planning van beroepszaken ligt bij de Raad van State. Hier hebben wij als gemeente geen invloed 
op. Wij zorgen er wel voor dat de invoering van Het Nieuwe Inzamelen voortgang blijft houden: Wij 
wachten niet tot de allerlaatste zaak in een wijk afgerond is, maar als van voldoende containers de 
procedure afgerond is, kijken we of de omzetting naar ondergronds haalbaar is voor een bepaald 
gebied binnen de wijk.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Eerenberg
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Volksgezondheid
Paragraaf 1.1. Gezondheidsverschillen
Bladzijde (in pdf) 226
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Er wordt aangegeven dat het bereiken van Utrechters met een 
gezondheidsachterstand op basis van opleidingsniveau, die moeilijk rond 
kunnen komen en met een migratieachtergrond moeilijker te bereiken zijn, 
wat is de reden hiervoor en welke acties zijn ondernomen om deze groep 
te bereiken? Heeft de gemeente inzicht in hoe deze groep wel bereikt kan 
worden?

Antwoord:

Er zijn diverse redenen waarom Utrechters met een gezondheidsachterstand op basis van 
opleidingsniveau, moeite met rondkomen en migratieachtergrond moeilijker te bereiken zijn. Denk 
bijvoorbeeld aan een taalbarrière, aansluiting bij de juiste netwerken of ingang en zicht op de plekken 
waar we deze mensen kunnen vinden. 

De hardnekkige gezondheidsachterstand van deze groepen vraagt om iets meer, extra’s of anders te 
doen voor hen. Hier zijn verschillende acties op ondernomen. Zo stimuleren we het bespreekbaar 
maken van geldzorgen via de eerstelijns zorg. We bieden gezondheidsinformatie voor Utrechters met 
een migratieachtergrond aan op vertrouwde plekken, zoals de moskee of buurthuizen. En via de 
sleutelpersonennetwerk vergroten we het contact met deze groepen in de wijk. Toch is dit niet 
voldoende. Er moet meer gebeuren om  hardnekkige gezondheidsachterstanden in te lopen. We 
werken met landelijke experts, Utrechtse professionals en bewoners aan nieuwe aangrijpingspunten 
voor het verkleinen van gezondheidsverschillen; zie ook de raadsbrief van 15 maart. Dit sluit ook aan 
bij het Raadsinitiatiefvoorstel ‘Ongelijk investeren voor gelijke kansen’.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/377f6096-25b1-4b55-8417-0d735b5db295
https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/52c4c2ab-c929-43e2-bb71-b45c822557a4?documentId=bca5eb5e-fc3d-4e50-8fea-8de45ff84af5&agendaItemId=f2ad0ae0-956b-4a1b-9e5d-82a6fb0f7d72
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Streefland
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Ondersteuning op maat
Paragraaf 2. Ondersteuning op maat
Bladzijde (in pdf) 257
URL / Blz op website

Verbijzondering Er wordt aangegeven dat door corona er een langere wachttijd was op 
hulpmiddelen maar dat dit in 2021 niet heeft geleid tot problemen.  Het 
ging vooral om elektrisch ondersteunde en complexe middelen.

Vraag Er wordt aangegeven dat door corona een langere wachttijd gelde voor 
hulpmiddelen maar dat dit in 2021 niet heeft geleid tot problemen. Wat 
was de gemiddelde wachttijd en is deze inmiddels ingekort? Het gaat ook 
vooral om elektrisch ondersteunde en complexe middelen. Heeft de 
gemeente inzicht in de kwaliteit van leven van de mensen die op de 
wachtlijst staan? Heeft de gemeente klachten ontvangen over de lange 
wachttijd en/of dat de kwaliteit van leven achteruit is gegaan door het 
wachten?

Antwoord:

Door Corona en de oorlog tussen Rusland en Oekraïne is de wereldwijde leveringsketen (nog steeds) 
verstoord, dit geldt ook voor (onderdelen van) hulpmiddelen. De gemiddelde wachttijd voor inwoners 
was in 2021 iets minder dan een maand. Een gemiddelde wachttijd zegt echter weinig. Hulpmiddelen 
die herverstrekt kunnen worden of standaard hulpmiddelen halen de gemiddelde wachttijd naar 
beneden. De wachttijd voor bijvoorbeeld complexe hulpmiddelen is langer. Hiervoor leveren we zoveel 
mogelijkmaatwerk . 

Wij hebben geen inzicht in de kwaliteit van leven van de mensen die op de wachtlijst staan op 
geaggregeerd niveau. Er is echter goed contact tussen de Wmo consulent, de 
hulpmiddelenleverancier en de wachtende om zo goed mogelijk te kijken wat er per persoon nodig is. 
Waar mogelijk zetten de hulpmiddelenleveranciers een tijdelijk leenmiddel in om zo de wachttijd op 
het definitieve hulpmiddel te overbruggen of wordt er naar een andere oplossing gezocht. Over dit 
onderwerp hebben we geen klachten ontvangen.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Verschuure
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf Introductie
Bladzijde (in pdf) 83
URL / Blz op website

Verbijzondering We stimuleerden de circulaire economie in inkoop en door circulair 
onderdeel te maken van de weging bij aanbestedingen in de ontwikkeling 
van nieuwe gebieden in de stad.

Vraag Kan er aangegeven worden wat het effect is geweest van deze stimulans? 
Hoeveel meer aandeel circulair materiaal is er gebruikt? Heeft dit beleid tot 
een verschil in de keuze voor aanbestedingen geleid?

Antwoord:

Bij het monitoren van circulair inkopen wordt gebruik gemaakt van de indicator ‘circulair inkopen’ 
(pagina 401 van de Jaarverantwoording). Op basis van het gemeentelijk actieplan MVI ligt daarbij de 
prioriteit bij tien inkoopcategorieën die vooral gericht zijn op fysieke ingrepen in de stad (gemeentelijke 
gebouwen en openbare ruimte). Voor circulaire inkoop heeft de gemeente voor 2022 het doel gesteld 
om 33% circulair in te kopen. Uit monitorgegevens blijkt inmiddels dat in 2021 het percentage 
circulaire inkoop al 41% is, met een investeringsvolume van zo’n 233 miljoen euro. Het jaarlijks 
inkoopbedrag is gemiddeld zo’n 600 miljoen euro.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Klein
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Bewoners en bestuur
Paragraaf 2.2 Bewoners zijn betrokken bij hun buurt
Bladzijde (in pdf) 31
URL / Blz op website

Verbijzondering In de prestatie indicatoren is te zien dat het aantal inwoners dat meedoet 
aan een vorm van participatie is gegroeid (van 22% in 2020, naar 25% in 
2021) terwijl het percentage inwoners dat het idee heeft dat er iets gedaan 
is met hun zeggenschap gelijk is gebleven op 34% (terwijl streven ook hier 
hoger, namelijk 40% was). Hier lijkt dan wel sprake te zijn van meer 
participatie, maar met minder ervaren invloed.

Vraag Kan er aangegeven worden waarom het doel van minstens 40% ervaren 
zeggenschap niet behaald is en wat er gedaan is om dit streven zoveel 
mogelijk te behalen? En kan er aangegeven worden hoe het college de 
stijging van de participatie ziet, t.o.v. het acherblijven van ervaren 
zeggenschap?

Antwoord:

De genoemde indicator gaat niet over zeggenschap maar over ‘het idee dat er iets met uw bijdrage is 
gedaan’. Zeggenschap gaat verder dan de invloed die je kunt hebben op plannen en beleid van de 
gemeente door middel van raadplegen, adviseren of co-creatie. Zeggenschap gaat over 
bewonersrechten, buurtbudgetten en bijvoorbeeld het burgerberaad waarbij er meer directe 
invloed/meebeslissen mogelijk is. In het actieprogramma ‘Samen stad maken: Initiatief’ zijn de 
doelstellingen voor meer zeggenschap opgenomen en de plannen om initiatieven beter te 
ondersteunen. 
Zie ook vragen 5 en 16.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Klein
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Bewoners en bestuur
Paragraaf 2.2 Bewoners zijn betrokken bij hun buurt
Bladzijde (in pdf) 33
URL / Blz op website

Verbijzondering Corona beinvloedde de uitvoering van de doelstelling zowel positief als 
negatief. Digitale participatie via DenkMee kreeg de wind in de rug. Het is 
interessant welke (nieuwe) groepen hier mee bereikt zijn, en hoe zij hun 
invloed (zie vorige vraag) hebben ervaren.

Vraag Ziet het college in deze groei van digitale participatie verschillen in stijging 
van participatie van specifieke doelgroepen (bijv. jongeren of juist 
ouderen) en in bepaalde wijken? En houdt zij ook hier specifiek bij wat de 
ervaren invloed is van inwoner s die gebruik maken van het DenkMee 
platform? (ook i.r.t. vraag over ervaren zeggenschap, blz. 31).

Antwoord:

Goed om te weten is dat we vanwege de privacyrichtlijnen niet generiek naar persoonskenmerken 
vragen van deelnemers van DenkMee. We vragen alleen om die informatie binnen specifieke 
projecten, als het voor die projecten van meerwaarde is. Om die reden kunnen we geen exact beeld 
geven van de mate van participatie van verschillende doelgroepen via DenkMee.

Wat we zien in de data die we wel hebben, is dat jongeren (18-29 jaar) goed vertegenwoordigd zijn. 
Zie ook hoofdstuk 3.1 uit de 3e voortgangsrapportage Samen stad maken van 16 juni 2021. De trend 
die we daar beschrijven zien we nu nog steeds. Wat uitmaakt voor de deelname is het onderwerp van 
de participatie. Als jongeren een duidelijk belang hebben, zijn zij goed vertegenwoordigd in de cijfers, 
maar dit geldt bijvoorbeeld ook bij de leeftijdscategorie 50+. We meten in de Inwonerenquête wat de 
ervaren invloed is van inwoners.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Voortman, Dijksma
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Bewoners en bestuur
Paragraaf 2.3 De kwaliteit van dienstverlening
Bladzijde (in pdf) 35
URL / Blz op website

Verbijzondering In de jaarstukken wordt genoemd dat er vanwege coronabeperkende 
maatregelen geen KTO is uitgevoerd in 2021 bij burgerzaken. Daardoor is 
er nu minder inzicht in de klanttevredenheid van inwoners. Er van uit 
gaande dat we misschien vaker te maken kunnen krijgen met beperkende 
maatregelen ben ik benieuwd of het college wel heeft onderzocht op welke 
manier er mogelijk in de toekomst wél onderzoek gedaan kan blijven 
worden ten alle tijden.

Vraag Kan er worden aangegeven of er ook andere manieren zijn onderzocht om 
klanttevredenheid te (blijven) meten tijdens de pandemie/beperkende 
maatregelen? Zo ja: waarom is hier nu niet voor gekozen?

Antwoord:

Ja dat is onderzocht. Er zijn andere manieren om klanttevredenheid te (blijven) meten tijdens de 
pandemie/beperkende maatregelen. Er kan bijvoorbeeld per e-mail een vragenlijst verstuurd worden 
na een contact met Burgerzaken. Dit vraagt capaciteit om op te zetten en uit te voeren.
De prioriteit lag tijdens de coronapandemie op het continueren van de dienstverlening voor de 
inwoners en daarom hebben wij afgezien van het uitvoeren van deze wijze van meting van 
klanttevredenheid.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Klein
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Bewoners en bestuur
Paragraaf 2.3 De kwaliteit van dienstverlening
Bladzijde (in pdf) 38
URL / Blz op website

Verbijzondering Mooi dat er individiuele (wijkgerichte) nieuwsbrieven worden verstuurd 
zodat inwoners in alle wijken op de hoogte zijn van wat er in de wijk speelt. 
En dat dit aantal groeit. I.h.k.v. spreiding en betrokkenheid in de wijken is 
het interessant om te weten of hierbij grote verschillen zijn tussen de 
wijken.

Vraag Kan er aangegeven worden hoe de verdeling van (de groei van) de 
abonees is over de wijken? (D.w.z. welke aantal aanvragen zijn er per 
subwijk om het nieuws te ontvangen en zijn er grote verschillen).

Antwoord:

Per 1 mei 2022 had de nieuwsbrief Utrecht 11.172 abonnees. Deze abonnees kunnen zich 
aanmelden voor een of meerdere wijken. Hieronder een overzicht van het aantal aanmeldingen per 
wijk. Daarnaast een overzicht van hoe zich dat verhoudt tot het aantal inwoners van de wijk. Hierbij 
moet wel opgemerkt worden dat we in de aanmeldingen de combinatie van een wijk + binnenstad veel 
voor zien komen en dat deze mensen zeer waarschijnlijk niet allemaal ook daadwerkelijk in de 
binnenstad wonen. Ook de combinatie Leidsche Rijn + Vleuten - De Meern komt veel voor.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Dijksma, Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Bewoners en bestuur
Paragraaf 2.3 De kwaliteit van dienstverlening
Bladzijde (in pdf) 38
URL / Blz op website

Verbijzondering Er wordt aangegeven dat door corona de interactie in de samenleving 
versneld is gedigitaliseerd. Maar er tegelijkertijd ook meer behoefte is bij 
sommige groepen aan meer persoonlijke, empathische dienstverlening 
met een menselijke maat.

Vraag Op welke wijze heeft het college in de dienstverlening (extra) rekening 
gehouden met de behoefte van inwoners aan 'menselijke maat', en 
persoonlijke, empathische dienstverlening tijdens de corona periode?

Antwoord:

Al aan het begin van de Coronapandemie hebben we besloten om extra servicepunten te openen. 
Naast het stadskantoor is er sinds deze tijd ook op alle wijkbureaus een servicepunt geopend. In 
brieven, mailingen e.d. is veelvuldig verwezen naar de mogelijkheid om gebruik te maken van de 
servicepunten op het moment dat een (volledig) digitale afhandeling niet mogelijk bleek. 
In tijden dat persoonlijk contact teruggedrongen moest worden vanwege de pandemie is ook besloten 
een extra telefoonnummer in te zetten voor inwoners die onze hulp extra nodig hadden.
Tot slot hebben we het videobellen in verschillende diensten ingezet. Zo was en blijft het mogelijk om 
voor verschillende producten en diensten te videobellen met een medewerker van het KCC, WenI en 
VTH.
Naast deze extra impulsen tijdens de coronapandemie om de verminderde mogelijkheden voor fysiek 
contact te compenseren, werken we structureel verder aan het verbeteren van onze dienstverlening. 
De menselijke maat houden we, bij alle kanalen die we gebruiken, altijd in het oog. Hier zullen we na 
de zomer over informeren via een raadsbrief.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Klein
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Onderwijs
Paragraaf 1.1 Voldoende passende en duurzame huisvesting voor de Utrechtse 

scholen
Bladzijde (in pdf) 202
URL / Blz op website

Verbijzondering Scholen geven aan ontevreden te zijn over de dienstverlening m.b.t 
huisvesting. Geven deze gemiddeld in 2021 een 5.4.

Vraag Hoe verklaart het college deze lage waardering en wat heeft zij gedaan 
om dit te verbeteren?

Antwoord:

Het onderzoek is uitgevoerd onder de scholen, niet onder de schoolbesturen. Dat maakt de resultaten 
lastig te interpreteren zijn, want niet met elke school is jaarlijks contact over huisvesting, en veel 
scholen hebben huisvesting centraal georganiseerd via het bestuur. Bij een volgend klantenonderzoek 
zullen we bekijken hoe hier beter op kunnen aansluiten.

Tegelijkertijd is het - vanwege de krappe arbeidsmarkt en de hoge werkdruk als gevolg van de 
coronacrisis – helaas niet in alle gevallen mogelijk om voldoende ambtelijke capaciteit te organiseren 
en dus ook niet altijd mogelijk om significante verbeteringen doorvoeren in onze dienstverlening. Dit 
gaat met name over beheer en exploitatie. 

Jaarlijks investeren we tientallen miljoenen in de huisvesting van scholen: met nieuwbouw, renovatie, 
het verbeteren van de luchtkwaliteit, het vergroenen van schoolpleinen, het huisvesten van 
kindpartners zoals kinderopvang en zorgaanbieders.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Klein
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Onderwijs
Paragraaf 1.2 Adequaat leerlingvervoer
Bladzijde (in pdf) 208
URL / Blz op website

Verbijzondering In 2021 is het ziekteverzuim bij het Leerlingvervoer toegenomen naar een 
gemiddeld verzuimpercentage van 11.9% met een gemiddelde 
verzuimduur van 28 dagen. Landelijk is het gemiddelde 
verzuimpercedntage 4%. Dit is dus érg hoog.

Vraag Hoe verklaart het college het enorm hoge verzuimpercentage bij het 
Leerlingvervoer, en wat is er in samenwerking met de uitvoerende partij 
gedaan om dit te verlagen?

Antwoord:

Voornamelijk door de Corona pandemie was het verzuimpercentage relalief hoog bij de chauffeurs 
van het leerlingenvervoer. Er was een hoge corona en griep besmettingsgraad vanwege het werken 
met kinderen in een voertuig en de quarantaineplicht was direct van invloed op het verzuim (waar 
andere beroepsgroepen vanuit huis kunnen werken, kunnen chauffeurs in quarantaine hun functie niet 
uitvoeren. De werkgever had te maken met coronaprotocollen met verplichte maatregelen in de 
branche. Deze zijn niet alleen ter bescherming van het personeel, maar ook vanwege het vervoer van 
een kwetsbare doelgroep ingesteld. Hierdoor heeft de werkgever minder inzetbare chauffeurs en meer 
verzuimende chauffeurs geregistreerd. Tevens hebben de chauffeurs van het Leerlingenvervoer 
gemiddeld een hogere leeftijd waardoor het ziekteverzuim hoger is dan het landelijk gemiddelde. 

Het ziekteverzuim van de chauffeurs is een vast agendapunt op het wekelijkse strategisch overleg 
tussen de gemeente en de vervoerder. De vervoerder heeft extra inspanningen verricht op de 
verzuimbegeleiding en de verzuimpreventie. Zo kunnen chauffeurs bijvoorbeeld op de website 
mondkapjes bestellen en die dezelfde dag nog worden verzonden naar het huisadres van de 
chauffeur.  Ook heeft de werkgever voorzien in een extra maandelijkse vergoeding voor het kopen van 
ontsmettingsmiddelen en zijn er contracten met sneltest locaties afgesloten. In de planning van de 
uitvoering heeft de vervoerder de routes gepland met minder personen in het voertuig om de kans op 
besmetting te verkleinen. 
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Klein
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Onderwijs
Paragraaf 1.3 Kwalitatief goed onderwijs
Bladzijde (in pdf) 214
URL / Blz op website

Verbijzondering Van alle jongeren tussen de 17 en 22 jaar heeft 94% in 2021 een 
startkwalificatie behaald, een inschrijving of vrijstelling. Dit is vrij hoog, 
maar het geeft nog geen inzicht in de verschillen in wijken die groot 
kunnen zijn.

Vraag Kan er inzicht gegeven worden of er grote verschillen zijn tussen jongeren 
vanuit verschillende wijken in e stad in het behalen van een 
startkwalificatie? (d.w.z. het percentage van 94% representatief voor de 
hele stad, of zijn er grote verschillen in bijv. wijken als Overvecht/Oost?).

Antwoord:

Ja deze gegevens zijn beschikbaar, zie onderstaande tabel. 

 Wijknr Wijk 
Aantal jongeren

(tot 23 jaar) 

Startkwalificatie/
schoolinschrijving/

vrijstelling % 
1 Totaal West 2277 2111 92,71 
2 Totaal Noordwest 3307 3046 92,11 
3 Totaal Overvecht 2589 2274 87,83 
4 Totaal Noordoost 3755 3672 97,79 
5 Totaal Oost (incl. USP) 4531 4444 98,08 
6 Totaal Binnenstad 1718 1631 94,94 
7 Totaal Zuid 2113 1951 92,33 
8 Totaal Zuidwest 3316 3033 91,47 
9 Totaal Leidsche Rijn 2566 2380 92,75 

10 Totaal Vleuten-De Meern 3755 3492 93,00 
  Totaal Stad 29927 28034 93,67 
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk, Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Paragraaf Corona
Paragraaf Pakket 4 investeren met maatschappelijk rendement
Bladzijde (in pdf) 473
URL / Blz op website

Verbijzondering Het concept Groene Lint is ontwikkeld met bewoners, waarvoor naar 
omstandigheden uitgebreide participatie is geweest en o.a. ook 
betrokkenheid van het wijkplatform. Er staat dat het project vertraagd is 
door minder mogelijkheden voor participatie vanwege corona. Er staan wel 
kosten voor geraamd voor de uitvoering (275.000). Het is mij alleen niet 
duidelijk waar deze aan besteed zijn omdat m.i. de uiteindelijke uitwerking 
van het groene lint vrij minimaal (zichtbaar) is.

Vraag Kan het college een specificatie geven van de kosten die gemaakt zijn 
voor de realisatie van het Groene Lint, en waar mogelijk waarin deze 
kosten verder rijken dan 'normaal' onderhoud?

Antwoord:

In totaal is er €438.818 aan kosten gemaakt. Hiervan is 275.000 uit het coronabudget betaald en de 
rest uit het meerjarengroen programma budget. Hiervan is €241.095 besteed aan uitvoering en € 
197.723 aan proceskosten. 

In 2021 is een eerste grootschalige verbetering van de groenstructuur langs de Zamenhofdreef en 
Carnegiedreef gerealiseerd. Het heeft natuurlijk nog groeitijd nodig voordat dit steeds zichtbaarder 
wordt. Dit betreft geen normaal onderhoud, maar een verbetering en vernieuwing van het groen en 
vervanging van bestrating, waardoor het groen in Overvecht diverser en ecologischer wordt. 
Daarnaast zijn in 2021 een aantal kleinschalige verbeteringsprojecten uitgevoerd in samenwerking 
met de bewoners. 
De proceskosten bestaan uit: Ontwerpkosten, projectleiding, en participatie. In 2021 zijn de 
werkzaamheden van een extern bureau afgerond. Vervolgens zijn twee externe 
participatiespecialisten ingehuurd, wonend en werkend in Overvecht. 
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Documentnaam Bijlagen
Hoofdstuk Subsidies
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 666
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Verbijzondering Er is nog steeds sprake van een lerarentekort. Het wordt mij niet duidelijk 
waarom er weinig gebruik is/wordt gemaakt van deze subsidie 
mogelijkheid, terwijl we hier wel van zouden kunnen leren.

Vraag Kan er worden aangegeven waarom er significant minder subsidie is 
aangevraagd dan begroot voor het versterken van de kwalitatieve en 
kwantitatieve instroom van leraren in het PO/VO in scholen in Overvecht, 
en wat er is gedaan om het gebruik van deze subsidie te verhogen?

Antwoord:

Door corona was het minder mogelijk om nieuwe leerkrachten te begeleiden, daarnaast heeft de inzet 
van NPO middelen er voor gezorgd dat de druk op de arbeidsmarkt van leerkachten alleen nog maar 
is toegenomen. Deze leerkrachten zijn veelal zonder deze subsidies aangesteld.
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Bladzijde (in pdf) 86
URL / Blz op website

Verbijzondering Utrecht scoort met 3,9% hernieuwbare elektriciteit in 2019 zeer laag. In 
vergelijking met andere G10 gemeenten staat Utrecht op plek 9.

Vraag Kan het college uitleggen waarom Utrecht relatief gezien zo laag scoort op 
het aandeel hernieuwbare elektriciteit. Waar liggen precies de grote 
verschillen tussen G10 gemeenten met een hoger aandeel hernieuwbare 
elektriciteit en gemeente Utrecht?

Antwoord:

Voor 2019 zijn de percentages bekende hernieuwbare  elektriciteit ondertussen naar boven bijgesteld. 
Dit verandert niets in de ranglijst zoals aangegeven door de vragensteller. 
De grote verschillen worden met name verklaard door de aanwezigheid van opgesteld windvermogen. 
Gemeenten Utrecht, Den Haag en Eindhoven hebben geen opgesteld windvermogen binnen de 
gemeentegrenzen. Groningen heeft een zeer minimaal deel opgesteld windvermogen binnen de 
gemeentegrenzen. Bovendien beschikt Utrecht over relatief weining potentiële oppervlakte (zoals 
bijvoorbeeld Rotterdam en Amsterdam grote havengebieden hebben).
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
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Bladzijde (in pdf) 88
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Verbijzondering Bedrijven en kantoren halen de 20% zon op dak doelstelling niet

Vraag Kan het college toelichten waarom bedrijven en kantoren achterblijven met 
de zon op dak doelstellingen?

Antwoord:

In de jaarstukken staat dat in 2021 de doelstelling van 20% zon op dak is behaald. Dit betreft een 
gemiddelde voor de gehele stad.  De doelgroep 'Bedrijven & Kantoren' heeft 13% gehaald in 2021, 
volgens onze Zonnemonitor.  
De doelgroep bedrijven blijft achter vanwege benodigde tijdsinvestering en/of hoge advieskosten en 
de huidige netcongestieproblematiek. Ook speelt de verhouding tussen eigenaar en gebruiker een rol, 
en wordt het rendement als laag ervaren. We hebben als gemeente nu geen verplichtende 
instrumenten, op basis van EU regelgeving gaat dat mogelijk veranderen (voor grote 
dakoppervlakten).
Kleine kantoren (met klein verbruikaansluiting) kunnen salderen. Grote kantoren met groot verbruik 
aansluiting hebben een middelgroot dak en kunnen lastig concurreren met grote bedrijfsdaken in de 
sde (hoe groot het zon op dakoppervlak, hoe groter de kans dat je een SDI subsidie krijgt).
 In het nieuwe programma Zon op Dak dat uiterlijk Q3 2022 aan de gemeenteraad wordt toegestuurd 
wordt hier verder op ingegaan en welke aanpak hierop komt. De doelgroep kantoren blijft achter 
doordat eigenaren het rendement van zon op dak als te laag ervaren. Voor kantoren geldt per 1 
januari 2023 een label C verplichting. Zon op dak is een van de manieren om aan de label C 
verplichting te voldoen. Op 2 december 2021 is de Raad middels een brief geïnformeerd over de 
handhavingsaanpak van de label C verplichting.
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Bladzijde (in pdf) 88
URL / Blz op website

Verbijzondering Over de energieboxen

Vraag Kan het college inzicht geven bij welke huishoudens /inkomensgroepen de 
energieboxen terecht zijn gekomen?

Antwoord:

Het gaat om ruim 1.100 energieboxen en coachingsgesprekken. De onderverdeling per doelgroep 
was als volgt:
20% woningeigenaren 
20% particuliere huurders 
60% sociale huur
Wij beschikken niet over gegevens over onderscheid inkomensgroepen. Van het externe bureau dat 
de coachingsgesprekken voor ons uitvoert, is de inschatting dat grofweg 60% van de betreffende 
bewoners financiële knel als reden geeft voor de aanvraag.
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Bladzijde (in pdf) 98
URL / Blz op website

Verbijzondering De resultaten van de hoeveelheid verontreinigd grondwater zijn niet 
bruikbaar.

Vraag Hoe kan het dat de resultaten van de vracht verontreiniging in het 
grondwater niet bruikbaar zijn? Kan er alsnog een indicatie worden 
gegeven hiervan?

Antwoord:

De vracht is met verschillende methodes berekend uit volumes en concentraties in de peilbuizen van 
de monitoring. In de laatste rekenmethode is een andere toekenning van een bodemvolume gedaan 
bij de concentratie in een peilbuis dan in voorgaande jaren. Deze berekening heeft geresulteerd in een 
extreem lage vracht die niet past in de trend van voorgaande jaren en daarmee niet realistisch en 
bruikbaar is. Op dit moment kan daarom geen indicatie worden gegeven van de aanwezige vracht. 
Met de komende monitoringsronden volgen we de trend om een duidelijker beeld te krijgen.
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Verbijzondering Over de doelstellingen verontreinigd grondwater

Vraag Waarom wil het college over de afgelopen 3 jaar slechts 10 kg minder 
verontreinigng in het grondwater. Kunt u deze ambitie verder toelichten?

Antwoord:

De ambitie in het in 2015 door de raad vastgestelde Gebiedsplan  is gericht op het voorkomen van de 
risico’s van verspreiding van verontreinigingen buiten het aangewezen beheergebied en niet primair 
op het verwijderen van verontreiniging. Er is sprake van een combinatie van toestaan van 
gecontroleerde verspreiding en stimuleren van biologische afbraak door bodemenergiesystemen in 
het eerste watervoerend pakket. We beheersen de verspreiding door middel van monitoring. De 
peilbuizen uit het moitoringsnetwerk staan voornamelijk buiten de bekende 
grondwaterverontreinigingen. De werkelijke aanwezige vracht bij de bronnen is hierdoor niet exact te 
bepalen en we werken met inschattingen. De bepaling van 10 kg reductie heeft plaatsgevonden op 
basis van de concentraties uit de dichtstbijzijnde peilbuizen bij bekende bronlocaties. Een van de 
grondgedachten van het Gebiedsplan is dat de verontreinigingsvracht in de loop van de tijd zal 
verminderen als gevolg van natuurlijke afbraakprocessen in de bodem, saneringen en bemalingen. 
Voor de verantwoording wordt uitgegaan van 10 kg per jaar sanerende werking van genoemde 
afbraak en activiteiten (1%) en de verwachting is dat dit in werkelijkheid meer is.
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Paragraaf p1.1.1 Vergroten van toekomstbestendige werknemers en 

werkgelegenheid op het gebied van Bouw en energietransitie, gezondheid, 
onderwijs en ICT en digitale vaardigheden

Bladzijde (in pdf) 166
URL / Blz op website

Verbijzondering Er worden meerdere samenwerkingsverbanden genoemd zoals ROM, GU, 
OMU, UM. Ik zou graag een compleet overizcht hiervan zien

Vraag Kan het college een helder overzicht geven van de verschillende 
economische samenwerkingsverbanden waarin Utrecht actief is en waar 
we een financiële bijdrage aan leveren? Op welke manier werken deze 
organisaties met elkaar samen?

Antwoord:

De stad Utrecht kent een sterk georganiseerd economische veld. Er zijn meer dan 70 
ondernemersverenigingen, mede door de constructie van Ondernemers Fonds Utrecht, met wie we op 
inhoud samenwerken. Daarnaast zijn wij betrokken bij verschillende samenwerkingsverbanden die de 
economische structuur van stad en regio moeten helpen versterken.. Degenen die we financieel 
ondersteunen zijn vanuit programma Economie- Werk voor Iedereen zijn:

• Regionale Ontwikkelmaatschappij Utrecht (ROM):stimuleren innovatief mkb,
• Ontwikkelmaatschappij Utrecht (OMU):herstructuring en transformatie van werklocaties,
• Utrecht Marketing (UM)positioneren van stad en  de regio Utrecht als gezonde stad richting 

bezoekers, investeerders en talent. Al deze organisaties werken met elkaar samen,
• Economic Board Utrecht(EBU) - netwerk- en lobbyorganisatie regio Utrecht,
• Stichting Utrecht Science Park (USP). Ontwikkeling ruimtelijk-economische van de campus,
• De Wijk Ontwikkel Maatschappij Amsterdamsestraatweg en Kanaalstraat: werken aan vitaliteit 

van de straten door te sturen op verhouding wonen-werken en op branchering.
• Utrecht Talent Alliantie (UTA) werkt aan een sterke regionale arbeidsmarkt, waar ieders talent 

wordt benut om de regio economisch en maatschappelijk sterker te maken. Als 
netwerkorganisatie staat UTA in nauw contact met o.a. EBU en ROM

De samenwerking tussen deze partners is sterk. De OMU en de ROM bijv. werken samen als een 
innovatief bedrijf wil groeien en op zoek is naar een nieuwe plek. De ROM, EBU en UM als het gaat 
om de regionale marketing, positionering en ondersteuning van de lobby. Wij gaan hier graag 
uitgebreider met u over in gesprek, om voorbeelden te geven van activiteiten en meer te vertellen over 
deze samenwerkingspartners.
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Bladzijde (in pdf) 65
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Verbijzondering Inspecties en adviesgesprekken milieu

Vraag Wordt in de inspecties en vooral de adviesgesprekken ook het onderwerp 
klimaat (/energie/duurzaamheid) meegenomen? Worden bedrijven 
aangesproken op hun wettelijke verplichting te verduurzamen?

Antwoord:

Beide vragen kunnen bevestigend worden beantwoord. Tijdens de energiecontroles wordt 
gecontroleerd of bedrijven voldoen aan de energiebesparings- en informatieplicht. 
Daarnaast wordt het bedrijf gewezen op de bovenwettelijke mogelijkheden tot verduurzaming en 
klimaatneutraliteit en in het gesprek proberen we bewustwording over de energietransitie te creëren, 
middels de zogenaamde ‘plustaken’ van de inspecteurs. 
Ook worden bedrijven gewezen op het Energieloket waar zij terecht kunnen met hun vragen m.b.t. 
bovenwettelijke maatregelen en/of subsidiemogelijkheden. 

Bovenstaande wordt uitgevoerd door de eigen inspecteurs van gemeente Utrecht. Bij de inspecties bij 
de bedrijven die wettelijk aan de RUD zijn toegewezen wordt de plustaak niet uitgevoerd, wel worden 
bedrijven middels een informatiesheet geïnformeerd over de extra duurzaamheidsmogelijkheden die 
de gemeente beschikbaar stelt.
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Bladzijde (in pdf) 75
URL / Blz op website

Verbijzondering Een tweede Place2BU is nog niet gerealiseerd. Na de evaluatie door 
Mitros en Portaal zien wij kansen om dit kleinschaliger en in andere 
verhoudingen te realiseren op nieuwe locaties voor flexwonen. Hierover 
wordt nader gerapporteerd vanuit de ‘taskforce versneld toevoegen van 
tijdelijke woonruimte’

Vraag Waarom duurt dit zo lang? En wanneer en in welke vorm zal hierover 
gerapporteerd worden?

Antwoord:

Het proces om tijdelijke woningen cq een tweede Place2BU te realiseren vraagt specialistische 
kennis. Het vraagt o.a. kennis met betrekking tot versnelde procedures, milieuaspecten, 
gunningsproces, exploitatie en de business case. Hiervoor is medio 2021 de taskforce ingericht. Zij 
heeft tot doel om 700 – 1050 eenheden per jaar te realiseren. Hiervoor zijn onder andere 2 tranches 
met potentiële locaties geïdentificeerd (circa 1000 – 1500 woningen). Tranche 1 bestaat uit de locaties 
BEFU terrein en Pagelaan, die nu in de vervolgfase van haalbaarheidsonderzoek en concretisering 
van projectplan zijn. Dit wordt beschouwd als de tweede Place2BU. Over de voortgang wordt 
gerapporteerd in de kwartaalrapportage van de Taskforce.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2021

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  111

Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Verschuure, van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Ruimtelijke ontwikkeling, wonen en erfgoed
Paragraaf Algemeen
Bladzijde (in pdf) -
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Verbijzondering Vergroening gebouwen en parkeerplaatsen

Vraag Een van de vaak genoemde ambities van de gemeente is het vergroenen 
van de gebouwde omgeving (gebouwen, parkeerplaatsen etc). Toch zijn 
er zeer veel gebouwen die bij oplevering géén gevelgroen dan wel een 
waterdoorlatende/groene parkeerplaats bevatten. Hoe weet het college of 
de gestelde ambities gehaald worden op dit punt? En waarom lukt het 
(nog) niet dit overal gewoon te verplichten?

Antwoord:

De groen- en klimaatadaptatieambities worden meegenomen in het uitwerken van nieuwe plannen. 
Veel van de projecten die nu uitgevoerd worden, zijn gebaseerd op oudere beleidskaders, waarin de 
ambitie voor groen en klimaatadaptatie anders was dan nu. Oude plannen herzien en de ambitie voor 
groen en klimaatadaptatie toevoegen kost veel tijd en geld, waardoor dit niet gebeurt. Ook zijn er geen 
regels waarin afgedwongen wordt dat de groen- en klimaatadpatieambities mee genomen moeten 
worden. In overeenkomsten met ontwikkelaars kunnen, op vrijwillige basis, wel afspraken gemaakt 
worden over deze ambities maar moeten deze (integraal) afgewogen worden t.o.v. andere ambities 
van de gemeente. 
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Verbijzondering Subisidie realisatie muziekstudio's

Vraag Nog maar 1 toekenning en slechts 10 informatie aanvragen (sinds 
augustus 2021) van de subsidie om muziekstudio's te realiseren. Wat gaat 
de gemeente doen om dit initiatief meer onder de aandacht te brengen 
van de juiste doelgroep? Wat mogen we verwachten voor 2022? En 
wanneer is het college tevreden qua hoeveelheid toegekende subsidies 
voor 2023?

Antwoord:

Wij zien de subsidie realisatie muziekstudio's als een waardevolle regeling, die goed ontvangen is 
door de sector. Dat er in de eerste vier maanden van openstelling al veel informatie is aangevraagd 
en een aanvraag gehonoreerd kon worden, zien we als een teken dat de regeling aan een behoefte 
voldoet. Op basis van contacten in het netwerk in de sector blijkt er een brede bekendheid over de 
nadere regel te bestaan onder de doelgroep.  De afgelopen maanden hebben we een toename in het 
aantal informatie- en subsidieaanvragen gezien, en ook de komende tijd verwachten we nieuwe 
aanvragen. Echter kost het geïnteresseerden tijd om tot een aanvraag te komen omdat ze, gegeven 
de krappe vastgoedmarkt en de snel stijgende bouwprijzen, moeite hebben om geschikte plekken 
voor muziekstudio’s te vinden en/of de business case rond te krijgen. Budget voor de nadere regel dat 
de gemeente in een jaar niet uitkeert, wordt meegenomen naar het volgende jaar, dus we verwachten 
met het overgebleven budget in latere jaren alsnog subsidies te kunnen verlenen. Het toekennen van 
een bepaald aantal subsidies is geen doel op zich. Het gaat ons erom dat de nadere regel ertoe 
bijdraagt dat initiatiefnemers onder de uitdagende marktomstandigheden toch betaalbare 
muziekstudio’s in de stad kunnen realiseren, waarmee vraag en aanbod dichter bij elkaar komen te 
liggen.
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Verbijzondering Verdeling Ad Hoc panden sociaa/maatschappelijk/creatief of cultureel

Vraag 128 units van de 204 units van de panden die in beheer zijn van Ad Hoc 
zijn toegekend aan aan "buurtinitiatieven en initiatieven met een 
sociaal/maatschappelijk, creatief of cultureel karakter." Hoe wordt bepaald 
naar welke type initiatieven de units van Ad Hoc worden toegekend? Hoe 
ziet de verdeling van deze verschillende type bestemmingen er nu uit? 
Hoe zorgen we ervoor dat dit een juiste verdeling is van alle mogelijke 
verschillende initiatieven? Aangezien in de culturele sector er vaak sprake 
is van 'blends' van verschillende vormen (b.v. een buutiniatief die zowel 
een cultureel doel als een sociaal/maatschappelijk doel dient), hoe wordt 
bijgehouden wat voor type bestemming een bepaalde bestemming is?

Antwoord:

Bij het vrijkomen van een locatie en indien besloten wordt deze tijdelijk uit te geven in 
leegstandsbeheer, wordt de locatie overgedragen aan Ad Hoc. Afhankelijk van de mogelijkheden op 
de locatie, de bestemming, wensen uit de wijk en de wensen van de verschillende beleidsvelden 
wordt bezien welke zoekende partijen/ initiatiefnemers geschikt kunnen zijn. Hierbij wordt ook gekeken 
naar de mogelijke onderlinge samenwerking tussen de verschillende initiatiefnemers. Omdat het 
inderdaad vaak om een “blend” gaat van activiteiten wordt de bestemming zo breed als mogelijk 
geïnterpreteerd conform de bestaande regelgeving. 
Op de vraag: Hoe ziet de verdeling van deze verschillende type bestemmingen er nu uit?  
Leeuwendeel wat momenteel in bruikleen wordt gegeven zijn onderwijs locaties en volgen de 
“maatschappelijke bestemming” en zijn dus breed inzetbaar voor vele initiatiefnemers die onze stad 
rijk is. Hierbij ook de kanttekening dat niet alle pasbare initiatiefnemers ook daadwerkelijk een locatie 
willen delen en /of conform de leegstandsvoorwaarden gebruik willen maken van een vrijgekomen 
locatie. Kortom met de inzet van de huidige “anti-kraak locaties” bieden we momenteel dus 128 
initiatiefnemers een betaalbare ruimte om zichzelf verder te ontwikkelen en een mooie laagdrempelige 
verbinding te maken met de bewoners en andere initiatiefnemers in de wijk.    
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Verbijzondering

Vraag Aangezien het aanpakken van de huizencrisis één van de grootste opgave 
is die er voor ons ligt, is het belangrijk om onze bewoners ook mee te 
krijgen in deze opgave. Hoe worden de doelstellingen met betrekking tot 
het bouwen van huizen gemonitord door middel van het 'Meerjaren 
perspectief ruimte'? Wat zou er voor nodig zijn om inzichtelijk te maken 
voor onze bewoners hoeveel huizen er per jaar worden gebouwd in 
Utrecht ten opzichte van de doelstellingen. En om dat op een mooie en 
begrijpelijke manier te ontsluiten? En is het mogelijk dit te delen met de 
stad?

Antwoord:

Wij delen het belang om duidelijk te rapporteren over (het monitoren van) de woonopgave in relatie tot 
onze doelstellingen. Dit doen wij met het MPR en de bijbehorende website 
www.ruimtelijkeprojectenutrecht.nl In het MPR geven we aan in hoeverre we op koers liggen in relatie 
tot de RSU 2040 door onder andere inzicht te geven in de verwachte woningbouwproductie voor de 
korte termijn en de verdeling van de harde plancapaciteit die wordt afgezet ten opzichte van de 
bestaande woningvoorraad.  Bij het volgende MPR 2023 gaan we er verder mee aan de slag om met 
visualisaties eea nog beter te presenteren.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Verschuure
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Economie en werkgelegenheid
Paragraaf P2.1.1
Bladzijde (in pdf) 73
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Er is weinig gebruik gemaakt van de regeling 'Morgen Mooier Maken' in 
2021. Wat opvalt is dat het in het jaarverslag gaat het over ondernemers, 
maar op de website 'Utrecht Mooier Maken' van Culturele zaken gaat het 
over "ondernemers, kunstenaars, makers en bewoners". Tegelijkertijd zijn 
er signalen binnengekomen bij onze fractie, dat dit vooral uitgaat naar 
woonfuncties van panden boven winkels. RTV Utrecht stelt daarentegen 
dat deze subsidie nu vooral wordt gebruikt door ondernemers 
(https://www.rtvutrecht.nl/nieuws/3391060/utrecht-bestrijdt-de-leegstand-
in-de-binnenstad-door-jonge-ondernemers-een-kans-te-geven). Hoe 
zorgen we ervoor dat deze subsidie beter onder de aandacht wordt 
gebracht? Is het college het met ons eens dat deze subsidie idealiter 
eerlijk verdeeld wordt door ondernemers, kunstenaars, makers én 
bewoners? Hoe wil het college dusdanig sturen op de toewijzing van de 
subsidie zodat die eerlijke verdeling gerealiseerd kan worden?

Antwoord:

Wij zijn van mening dat de subsidies vanuit MMM eerlijk en zorgvuldig verdeeld worden en dat dit één 
van de instrumenten is die we inzetten om leegstand tegen te gaan. Doel van de 
subsidiemogelijkheden MMM is om iedere initiatiefnemer,- of dit nu een kunstenaar is, een maker of 
een bewoner of startend ondernemer -,  die met een goed plan de leegstand tijdelijk dan wel 
structureel wil inperken hiervoor de ruimte te bieden. We zien dat er niet alleen veel initiatieven 
worden aangemeld maar ook dat er een zeer grote variatie tussen de 60 initiatieven is die vanaf de 
start van MMM in juni 2021 t/m december 2021 zijn binnengekomen op www.startinhethart.nl.  Veel 
initiatieven werden gerealiseerd zonder hiervoor direct subsidie voor te ontvangen. De subsidie is één 
van de middelen om leegstand in te perken.  Om voor de subsidie in aanmerking te komen moeten de 
plannen wel aan de voorwaarden van de nadere regel voldoen. In 2021 zijn er in een half jaar tijd 6 
initiatieven en in april 2022 zijn er nog eens 4 aanvragen beoordeeld.  In totaal kwamen 6 initiatieven 
in aanmerking voor een financiële ondersteuning.  We toetsen de aanvragen voor subsidie zorgvuldig. 
Van de toegekende subsidies tot nu toe gaat het veelal om plannen met een mix van Utrechtse 
makers, kunst en commercieel ondernemen.
 In januari 2022 hebben we het functioneren van de subsidieproces en mogelijkheden van 2021 
geëvalueerd. Hierna hebben we verschillende aanpassingen gedaan om ook kortlopende initiatieven 
eenvoudiger mogelijk te maken en om plannen na binnenkomst sneller te beoordelen waardoor 
aanvragers sneller duidelijkheid krijgen of men in aanmerking komt voor een financiële ondersteuning.  
Financiële ondersteuning voor wonen of woonfuncties is uitgesloten van de subsidiemogelijkheden 
van MMM. Voor het stimuleren van wonen maar ook van kunstactiviteiten zijn andere specifieke 
subsidies beschikbaar. Wel worden er door de intensieve samenwerking tussen MMM organisatie en 
vastgoedeigenaren meerdere plannen begeleid die de aankomende jaren moeten leiden tot de 
realisatie van 80 – 90 nieuwe wooneenheden. Ook in het middenhuur segment. Door deze 
ontwikkeling van Wonen boven Winkels kunnen vastgoedeigenaren hun verdienmodel aanpassen en 
huren in de winkelplinten verlagen. Hierdoor wordt het voor nieuwe startende ondernemers mogelijk 
om hier hun onderneming in de binnenstad van Utrecht te openen.
Via allerlei netwerken en media en de directe lijnen met stakeholders en geïnteresseerde 
initiatiefnemers zijn het (registratie)platform www.startinhethart.nl en de subsidiemogelijkheden MMM 



uitgebreid bekend. Alle aangemelde initiatieven worden direct en vaak persoonlijk benaderd voor een 
toelichting en advies voor verdere aanpak van een plan. Doen zich kansen voor om het platform en 
subsidie onder de aandacht te brengen dan wordt hier direct op geacteerd, ook door onze partners 
CMU, VCOC (Vastgoedeigenaren) en Utrecht Marketing. Utrecht Marketing zorgt ook voor directe 
communicatie over MMM, activiteiten en resultaten.
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Schriftelijke vragen:
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Ruimtelijke ontwikkeling, wonen en erfgoed
Paragraaf Effectdoelstelling E1.1.1 algemeen buurtoordeel
Bladzijde (in pdf) 45
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Waarom is gekozen voor een streefcijfer van 7,3 en zijn er ambities om dit 
streefcijfer te verhogen?

Antwoord:

het streefcijfer is gebaseerd op wat er eerder is gerealiseerd. Er zijn op dit moment geen concrete 
ambities om het streefcijfer te verhogen. 
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Ruimtelijke ontwikkeling, wonen en erfgoed
Paragraaf Effectdoelstelling E1.1.1 algemeen buurtoordeel
Bladzijde (in pdf) 45
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Zijn er naast het algemeen buurtoordeel nog meer manieren om 
leefbaarheid te meten? Worden deze op dit moment gebruikt?

Antwoord:

In 2019/2020 is een Monitor Leefbaarheid ontwikkeld. Deze monitor bevat naast het algemeen 
buurtoordeel een hele hoop indicatoren die iets zeggen over de leefbaarheid in een wijk en subwijk. U 
bent hierover geïnformeerd via een raadsbrief: Raadsbrief Monitor Leefbaarheid Utrecht - iBabs RIS 
(bestuurlijkeinformatie.nl)

https://utrecht.incijfers.nl/dashboard/monitor-leefbaarheid/
https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/d8a2b4e6-6756-4e0a-bce8-a89d5ab9601b
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Ruimtelijke ontwikkeling, wonen en erfgoed
Paragraaf Effectdoelstelling E1.1.2 toegekende subsidie
Bladzijde (in pdf) 45
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Waarom is toegekende subsidie een doelstelling op zich? Draagt dit op 
zichzelf bij aan gezond stedelijk leven?

Antwoord:

"Om onze ambities zoals verwoord in Gezond Stedelijk Leven voor Iedereen te realiseren is het 
belangrijk om gebruik te maken van externe financieringsmogelijkheden, zoals onder andere verwoord 
in de Ruimtelijke Strategie Utrecht 2040, de Regionaal Economische Agenda, het Mobiliteitsplan 2040 
en de Regionale Energie strategie (RES). In de investeringsstrategie RSU is geschetst dat voor het 
realiseren van deze ambities Europese subsidies en fondsen een essentiële dekkingsbron zijn. 
Gedeeltelijk kunnen deze mogelijkheden vanuit de verschillende organisatieonderdelen goed worden 
opgepakt. Voor andere financieringsmogelijkheden (zoals Groeifondsaanvragen of Europese 
aanvragen) is specifieke kennis nodig. Daarvoor is vorig jaar extra capaciteit beschikbaar gesteld om 
onze lobby en mediastrategie en capaciteit gericht op het opstellen van kwalitatief goede 
investeringsproposities te versterken. Ook is er een team dat de organisatie ondersteund bij het 
ontwikkelen van (Europese) subsidieprojecten. Dit team werk voor alle organisatieonderdelen. 

De goedgekeurde proposities en aanvragen dragen bij aan de Utrechtse ambities op Gezond Stedelijk 
Leven voor Iedereen. Dit levert middelen op om onze ambities te realiseren. Financiële middelen maar 
ook kennis en capaciteit. Om de inspanningen zichtbaar te maken is hier een aparte doelstelling op 
geformuleerd. De eenvoudigste manier om de effectiviteit te tonen is om dit te relateren aan de 
toegekende financiële bijdragen. Een aantal andere aspecten blijft dan echter buiten beeld, zoals 
bijvoorbeeld de inzet van kennisinstellingen die bijdragen aan onze doelstellingen. We onderzoeken of 
er andere methoden zijn om de effectiviteit van deze specifieke doelstelling op andere manieren 
zichtbaar te maken.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Ruimtelijke ontwikkeling, wonen en erfgoed
Paragraaf E2.1.1 bemiddelingstijd huurwoning
Bladzijde (in pdf) 70
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Waarom is de doelstelling van 14 weken niet gehaald?

Antwoord:

In 2021 was er te weinig passend en betaalbaar aanbod in het sociale segment om binnen 14 weken 
rechtstreeks aan te kunnen bieden aan kwetsbare en bijzondere doelgroepen (directe bemiddeling via 
het Vierde Huis). De schaarste aan sociale huurwoningen raakt alle doelgroepen, ook de kwetsbare 
en bijzondere doelgroepen. 
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Ruimtelijke ontwikkeling, wonen en erfgoed
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 73
URL / Blz op website

Verbijzondering Sociale huur

Vraag Hoeveel sociale huurwoningen zijn er in 2021 toegevoegd?

Antwoord:

Ten aanzien van de woningbouwproductie per categorie/prijssegment rapporteren wij over het aatanl 
start bouw en niet oplevering. In 2021 zijn 571 sociale huurwoningen in aanbouw genomen.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2021

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  121

Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Ruimtelijke ontwikkeling, wonen en erfgoed
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 73
URL / Blz op website

Verbijzondering Middenhuur

Vraag Wat is de gemiddelde middenhuurprijs in de stad? Wat is de doelstelling 
en wat is daarvan in 2021 gerealiseerd?

Antwoord:

We hebben geen specifiek inzicht in de prijzen van middenhuur in de bestaande bouw en houden dit 
ook voor nieuwbouw niet specifiek bij. Ook zijn er geen doelstellingen voor een gemiddelde prijs, 
waarop wordt gestuurd. Vanuit het Actieplan middenhuur hebben we wel eisen gesteld aan 
nieuwbouw waarbij de huurprijs gekoppeld is aan de oppervlakte. In de contractstukken zijn deze 
eisen geborgd.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Ruimtelijke ontwikkeling, wonen en erfgoed
Paragraaf P2.1.3 stimuleren doorstroming
Bladzijde (in pdf) 75
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Wat gaat er gebeuren met het onderzoek van de Academie voor de Stad?

Antwoord:

De resultaten en inzichten van het onderzoek hebben wij betrokken bij het opstellen van het Actieplan 
Thuis voor ouderen.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Ruimtelijke ontwikkeling, wonen en erfgoed
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 76
URL / Blz op website

Verbijzondering begeleidingstrajecten

Vraag Klopt het dat er relatief veel begeleidingstrajecten niet succesvol waren 
(142 van 244)? Wat is daar de oorzaak van?

Antwoord:

Er liepen in 2021 244 begeleidingstrajecten. Door corona is het aantal verhuizingen beperkt gebleven 
tot 41. Voor veel mensen geldt ook dat zij wel willen verhuizen, maar nog geen voor hen passende 
woning hebben kunnen vinden. Een groot deel van de begeleidingstrajecten staat daardoor tot die tijd 
'in de wacht'.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf duurzaamheid
Bladzijde (in pdf) 88
URL / Blz op website

Verbijzondering De doelstelling 20% zon op dak in 2025 is reeds in 2021 behaald, daarom 
wordt de doelstelling aangepast. De nieuwe doelstelling is 168 GWh op 
grote daken en 120 GWh op kleine daken. Goed dat er aparte 
doelstellingen worden geformuleerd op grote en kleine daken.

Vraag Hoe verhouden de nieuwe doelstellingen voor zon op dak zich tot de 
oude? Is er iets te zeggen over percentages? Of, andersom, hoeveel GWh 
wordt er nu opgewekt met zon op dak? Hoe ambitieus zijn we?

Antwoord:

In de raadsbrieven ‘Zon op dak - stand van zaken’ van november 2021 en ‘Potentie zon op dak in 
RES conceptbod’ van maart 2021 worden de gekozen doelstellingen toegelicht. De doelstellingen zijn 
gekozen op basis van scenario’s uit CE-delft onderzoeken, die als bijlagen zijn meegestuurd met de 
raadsbrieven. In Q2 wordt u een nieuwe programma zon op dak aan de raad toegezonden. Hierin 
wordt toegelicht hoe ambitieus het behalen van de doelstellingen zijn en welke aanpak erbij past. In 
dat programma worden zowel de percentages zon op dak van verschillende doelgroepen (zoals daken 
van bedrijven, woningen en solar carports), benoemd, als de huidige opwek in GWh per jaar van 
zowel kleine daken als grote daken. Ook wordt hierin toegelicht hoe de monitoring hiervan binnen 
RES U16-verband wordt uitgewerkt.   
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf duurzaamheid
Bladzijde (in pdf) 88
URL / Blz op website

Verbijzondering goed om te zien dat het aantal uitgereikte energieboxen hoger is dan de 
doelstelling.

Vraag Wordt er bij het leveren van de box ook hulp geboden om de hulpmiddelen 
te installeren (bv folie achter radiator plakken)?

Antwoord:

Ja, daar wordt rekening mee gehouden. Als tijdens het uitreiken van de energiebox en het 
coachingsgesprek blijkt dat behoefte is aan extra maatregelen en hulp bij uitvoering, dan wordt 
daarvoor een vervolgafspraak gemaakt en komt er iemand langs om bijvoorbeeld de radiatorfolie aan 
te brengen.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk
Paragraaf Duurzaamheid
Bladzijde (in pdf) 89
URL / Blz op website

Verbijzondering mooi dat er meer energiecontroles zijn uitgevoerd dan het plan was.

Vraag Wat is het resultaat van de controles? Voldoen bedrijven aan de 
verplichting? Of moet daar nog veel gebeuren? En wordt er opnieuw 
gecontroleerd als bedrijven niet voldoen?

Antwoord:

In 2021 zijn 251 energiecontroles uitgevoerd. Enerzijds wordt gecontroleerd of bedrijven voldoen aan 
de wet- en regelgeving, anderzijds worden zij geïnformeerd over de energietransitie. Hierbij wordt 
bewustwording gecreëerd over aankomende wet- en regelgeving en er wordt er geïnformeerd naar 
het draagvlak om bovenwettelijke energiemaatregelen te treffen. 
Bij 76% van deze controles is een hercontrole uitgevoerd. De hercontrole vindt plaats wanneer één of 
meerdere Erkende Maatregelen nog niet zijn toegepast. De terugverdientijd van Erkende Maatregelen 
verschilt per bedrijfsvoering en bijhorend energieverbruik.    
Na de eerste controle krijgen bedrijven een begunstigingstermijn van 3 maanden. In verband met de 
coronamaatregelen is deze termijn afgelopen jaar verruimd met nogmaals 3 maanden. Na het 
verstrijken van de termijn vindt een hercontrole plaats. Er kan worden gekozen voor een extra 
hercontrole voordat een vooraankondiging last onder dwangsom wordt afgegeven. Hierna leggen we– 
indien nodig – de definitieve last onder dwangsom op en verbeuren we de dwangsom.
 
Uiterlijk Q3 2022  informeren we uw raad schriftelijk verder  over de voortgang van de label C-
verplichting binnen de gemeente.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Eerenberg
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf duurzaamheid
Bladzijde (in pdf) 92
URL / Blz op website

Verbijzondering hier staat nog steeds dat we streven naar de advieswaarden van de WHO 
in 2030

Vraag Krijgen we bij de VJN een voorstel om te streven naar de nieuwe 
advieswaarden die de WHO recent heeft vastgesteld?

Antwoord:

Zoals in de raadsbrief van december 2021 is toegelicht (onder 'lokale overwegingen'), is het huidige 
luchtmaatregelenpakket (uit 2020) niet voldoende om de nieuwe advieswaarden(-2021) te behalen. 
Het luchtkwaliteitsbeleid en -maatregelenpakket in ‘Utrecht kiest voor Gezonde Lucht’ is gebaseerd op 
de WHO advieswaarden uit 2005, dit is in de indicatoren verduidelijkt door '- 2005' toe te voegen. De 
advieswaarden zijn nog niet meegenomen in de Voorjaarsnota. Zoals in de raadsbrief genoemd gaan 
wij graag met u in gesprek over de nieuwe WHO advieswaarden.

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/18ab7901-d28d-4e09-8782-8006e2e987e3
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Eerenberg
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf duurzaamheid
Bladzijde (in pdf) 95
URL / Blz op website

Verbijzondering in de eerste paragraaf van geluid staat enerzijds dat het uitvoeren van een 
geluidluwe gevel vaak lastig uitvoerbaar is. en dat de aanvullende eis de 
planvorming of uitwerking beinvloedt. en er worden een paar voorbeelden 
gegeven.

Vraag Wat was vervolgens het gevolg? Zijn de projecten vertraagd? Zijn er geen 
of andere maatregelen getroffen mbt geluid? Zijn de ambities verlaagd?

Antwoord:

Projecten worden in de regel niet vertraagd. Vaak zijn er aanvullende wijzigingen in een plan nodig die 
‘gewoon’ meedoen in het ontwerpproces van VO naar DO. De ambitie is dat elke woningen een 
geheel luwe zijde heeft. Bijvoorbeeld bij een rijtjeshuis aan de achterzijde. Bij hoekappartementen of 
eenzijdig georiënteerde woningen is dat vanuit het bouwvolume niet mogelijk. Dan wordt er vaak een 
oplossing toegepast in de vorm van balkonafschermingen of een inpandige loggia. Duidelijke 
voorbeelden zijn te vinden aan de Van Esveldstraat en de Kaatstraat. In een enkel geval wil ook dit 
niet lukken en wordt, zoals bij de ontwikkeling van Merwede, afgeweken van het beleid. Bij Merwede 
is hierbij een vorm van compensatie ter verhoging van de woonkwaliteit verplicht gesteld. Een ander 
voorbeeld waarbij de beleidseisen moeilijk of niet realiseerbaar zijn, is de omzetting van monumentale 
gebouwen in woningen; bijvoorbeeld de Bethelkerk. Ook in die gevallen wordt gemotiveerd afgeweken 
van het beleid.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Eerenberg
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf duurzaamheid
Bladzijde (in pdf) 100
URL / Blz op website

Verbijzondering gemeenteraad heeft saneringsvoorstel voorgelegd aan bevoegd gezag

Vraag Is daar al reactie / goedkeuring op gekomen?

Antwoord:

Nee, de goedkeuring is er nog niet: de procedure loopt. In juni verwacht het bevoegd gezag de 
ontwerp-beschikking af te ronden, waarna deze ter inzage wordt gelegd.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf E1.1.1. daar staat: potentieel onveilige objecten in de openbare ruimte 

worden buiten werking gesteld.
Bladzijde (in pdf) 134
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Waar moet men aan denken bij potentieel onveilige objecten? Doelstelling 
is 2, realisatie 4, hoe moet men dat lezen? De doelstelling is niet gehaald, 
maar gaat het om een kleine of redelijk grote afwijking? Kunt u dat 
toelichten/ uitleggen?

Antwoord:

• We voeren op basis van onderhoudsplannen regulier onderhoud uit aan alle objecten in de 
openbare ruimte, zodat ze gebruikt kunnen worden zoals bedoeld. In sommige gevallen is het 
nodig om in afwachting van dit onderhoud een object voor een wat langere periode buiten 
gebruik te stellen, omdat de technische staat dermate slecht is dat het bij gebruik zou kunnen 
leiden tot schade of letsel. Het gaat dan met name om civieltechnische objecten, zoals een 
weg of een kademuur (en daarmee omliggend water). Zo is in de verantwoording de Ringkade 
benoemd, waar de kwaliteit van de wegverharding dermate slecht was, dat gaten in het 
wegdek konden leiden tot ongevallen. Daarom is gekozen voor (tijdelijke) afsluiting, in 
afwachting van geplande onderhoudswerkzaamheden.

• We beschouwen het voor een wat langere tijd buiten werking stellen van 4 van dit soort 
objecten ten opzichte van een doelstelling van 2 als een kleine afwijking, gezien de vele 
honderden kilometers aan wegen, bruggen en kademuren die we in de stad onderhouden.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf E1.2.1 het aantal keer dat wateroverlast optreedt door....
Bladzijde (in pdf) 139
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Hier zitten we ruim onder de doelstelling, ook vorig jaar al. Kunnen we de 
doelstelling aanscherpen?

Antwoord:

Wij delen uw conclusie en hebben u daarom bij de vaststelling van de Visie Water en Riolering en het 
bijbehorende Programma Water en Riolering 2022-2026 voorgesteld voortaan nieuwe doelstellingen 
te hanteren. Vanaf 2022 is de doelstelling voor grondwateroverlast 5 of minder en voor 
hemelwateroverlast (gestremde straten en/of hemelwater in woningen) bij extreme neerslag zelfs 0.

https://omgevingsvisie.utrecht.nl/thematisch-beleid/visie-water-en-riolering/
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf E1.2.1 het aantal keer dat dusdanige oppervlaktewaterkwaliteitsproblemen 

optreden dat ...
Bladzijde (in pdf) 139
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Hier halen we steeds de doelstelling niet. De reden voor overschrijding lijkt 
een externe factor, nl het weer (afwisseling hete periodes met zware 
stortbuien), met dit weertype kunnen we echter de komende jaren vaker te 
maken krijgen. Wat kunnen we doen om dan, ondanks dit weertype, onze 
doelstelling wel te halen? Wat is daarvoor nodig? En wat kost dat?

Antwoord:

Onze strategie is beschreven in de Visie Water en Riolering Utrecht die u op 3 februari jl. hebt 
vastgesteld. Hierin kiezen wij ervoor om voortaan bij rioolvervanging volledig in te zetten op het 
scheiden van het afvalwater en hemelwater, zodat op termijn via de riooloverstorten geen afvalwater 
meer oppervlaktewater geloosd wordt. Daarnaast werken we samen met het waterschap momenteel 
een maatregelprogramma uit om het oppervlaktewater zelf te verbeteren. Zodra we dit programma 
hebben opgesteld zullen we u hierover informeren en u meer inzicht geven in de kosten.

https://omgevingsvisie.utrecht.nl/thematisch-beleid/visie-water-en-riolering/
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf E2.1.1 hier wordt een streefcijfer neergezet van 6,5, dat lijkt niet zo 

ambitieus
Bladzijde (in pdf) 144
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Waar is dit streefcijfer op gebaseerd? Kan dit ambitieuzer?

Antwoord:

De waardering van bewoners voor een schone openbare ruimte geeft aan hoe bewoners de openbare 
ruimte beleven. In de totstandkoming van de waardering bij bewoners spelen meerdere factoren (bijv. 
geluidsoverlast) een rol, niet alleen de schoonheid van de openbare ruimte (subjectief oordeel). 
Gezien de het intensieve gebruik van de openbare ruimte en de al forse inzet van onze medewerkers 
om de stad schoon te houden, blijft het een flinke opgave om de waardering stabiel te houden. Toch 
streven wij ernaar om de waardering van bewoners voor een schone openbare ruimte te verhogen. 
Meer inzet buiten leidt echter niet één op één tot een hogere waardering:. De opdracht van de raad is 
beeldkwaliteit B. Dit is de middelste score op de vijfpuntsschaal: A+, A,B,C,D, De waardering van 
bewoners sluit hier goed bij aan. 
In het Actieplan Utrecht schone stad zetten we onder andere in op meer participatie van bewoners bij 
het schoonmaken en schoonhouden van de openbare ruimte. Mogelijk leidt een grotere betrokkenheid 
van bewoners op den duur tot een hogere waardering.
In de Programmabegroting 2019 is de doelstelling verhoogd van een 6,0 naar een 6,5.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf P2.1.2 % scores schoon onder de norm
Bladzijde (in pdf) 144
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Kunt u deze indicator nader toelichten? Hoe dient men de realisatie te 
lezen?

Antwoord:

We hebben met u een visuele onderhoudsnorm (beeldkwaliteit) voor groen en schoon afgesproken 
(Programmabegroting 2005). De norm voor zowel groen als schoon is: niet meer dan 10% van de 
gemeten punten scoort lager dan een B. Om te bepalen of deze wordt gehaald, laten we de openbare 
ruimte dertien keer per jaar schouwen door externe experts. 
Om de kwaliteit van de openbare ruimte te beschrijven, maken we gebruik van de CROW-methodiek. 
De CROW-methodiek gebruikt een vijf-puntsschaal, dus vijf kwaliteitsniveaus, om de kwaliteit van een 
onderdeel van de openbare ruimte te beschrijven. Bij CROW is A+ het hoogste kwaliteitsniveau en D 
het laagste. Een marge van 10% is de gangbare marge die gemeenten hanteren bij gebruik van een 
dergelijke monitoringssystematiek. Sinds 2017 gebruiken we voor de monitoring de CROW-
systematiek.

Zie ook de raadsbrief over de overstap van de KIOR-methode naar de CROW-methode van 16 
september 2016

https://online.ibabs.eu/ibabsapi/publicdownload.aspx?site=utrecht&id=ed7151bd-71f5-42c8-b214-f4e715a50e5c
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf P2.2.1 De doelstelling blijft gelijk op 105, dus dat betekent dat je ook bij 

groei, gelijk aantal m2 groen pp wilt hebben. Dat is mooi.
Bladzijde (in pdf) 150
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Het is mooi dat het lukt om bij groeiend aantal inwoners de m2 groen pp 
gelijk te houden. Heeft het college ook nog de ambitie om het aantal m2 
groen pp toe te laten nemen? Hoe reeel zou dat zijn? Wat is daarvoor 
nodig als we dat zouden willen?

Antwoord:

De raad heeft de indicator gelijke tred vastgesteld. Deze gelijke tred is bevestigd in de Ruimtelijke 
Strategie Utrecht 2040 en is op dit moment het uitgangspunt. In de raadsbrief strategie voor groen 
bent u geïnformeerd hoe we de gelijke tred in de toekomst willen bereiken.  Het nastreven van gelijke 
tred vraagt nu al een versterken van onze inzet en middelen. In MPR staat dat we onze ambitie wat 
betreft hectares aan groen voor de gelijke tred niet gaan halen. Bij een gemiddeld bouwtempo van 
3.500 woningen/jaar (MPR 2021) loopt het tekort op de groenambitie op tot 65 hectare in 2026. De 
kosten om het tekort op de groenambitie op te lossen, bedragen 130 miljoen euro tot in 2026. 
Bij dit investeringsniveau houden de ambities, vanuit klimaatadaptatie, groen en biodiversiteit, gelijke 
tred met de woningbouw. 
Het investeringspakket ‘groeien in balans’  omvat zowel de volledige investeringen t/m 2026 van 
groene projecten (circa 17 miljoen euro) als de kapitaallasten (circa 1,5 miljoen t/m 2026) van een 
investeringssom van circa 22 miljoen euro tot en met 2040 voor de groene ambitie.  Deze 
investeringen zijn gebaseerd op een zo realistisch mogelijke inschatting van een voor deze 
collegeperiode haalbare opschaling van de voorbereiding (participatie, besluitvorming) en uitvoering 
van integrale, groene projecten. In een volgende periode kan dan een volgende opschaling van de 
uitvoering worden georganiseerd en gefinancierd. Een ambitie om de vierkante meters groen per 
huishouden verder te laten stijgen is niet reëel.

https://ureka.utrecht.nl/app/document?url=https:%2F%2Fapi1.ibabs.eu%2Fpublicdownload.aspx%3Fsite%3DUtrecht%26id%3D78339f79-e656-4e22-a806-39cd21c0c333
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Verschuure
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf E2.3.1 de waardering is iets gestegen, maar nog niet op het gewenste 

niveau en in een paar buurten is waardering gedaald.
Bladzijde (in pdf) 157
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Welke actie wordt ondernomen om de waardering mbt tevredenheid over 
de afvalinzameling omhoog te krijgen?

Antwoord:

Gemiddeld is het cijfer iets gestegen. Deze stijging is nog beperkt door de daling in waardering in 
Overvecht en Kanaleneiland. Over het algemeen waarderen de inwoners van wijken waar Het Nieuwe 
Inzamelen ingevoerd is de inzameling met een hoger cijfer. Van belang daarbij is wel dat inwoners 
ruim de tijd gehad moeten hebben om aan het systeem te wennen. Tijd is dus een belangrijke factor. 

Ook verwachten we dat inwoners het nascheiden van het Plastic Blik en Pak positief ervaren. Immers, 
inwoners van de laagbouw hebben een kliko minder en kunnen op elk gewenst moment hun afval 
kwijt.
Bovendien blijven we dynamisch inzetten en wordt de Aanpak Bijplaatsingen uitgevoerd. 
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Verschuure
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf E2.3.1restafval/inwoner doelstelling is 215, realisatie is 229. Dit is ook 

meer dan in 2020, aannemelijk is dat dit met Corona te maken heeft
Bladzijde (in pdf) 157
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Wat is de doelstelling kg pppj in 2030? Gaat deze doelstelling gerealiseerd 
worden? Wat is er evt extra nodig om deze doelstelling te halen?

Antwoord:

In 2020 heeft uw raad de Grondstoffennota vastgesteld. Hierin zijn een aantal maatregelen genoemd 
die effect gaan hebben op de hoeveelheid restafval. Deze maatregelen worden ingevoerd tot en met 
2024. Het effect van deze maatregelen hebben we dan ook tot aan 2024 doorberekend. Onze 
doelstelling is dan om nog 197 kg restafval per inwoner te hebben. Ook blijven we met onze 
maatregelen sturen op preventie van afval en de kwaliteit van de gescheiden stromen. Uiteindelijk 
willen we in 2050 circulair zijn. Dat betekent dat we dan geen ongescheiden restafval meer willen 
hebben. Wanneer de maatregelen uit de huidige Grondstoffennota uitgevoerd zijn, zal het huidige 
beleid geëvalueerd worden en een nieuw beleid worden opgesteld. Daarbij wordt rekening gehouden 
met de landelijke (beleids)ontwikkelingen en de technische mogelijkheden van dat moment. Dat zal de 
doelstelling voor 2030 gaan bepalen.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Verschuure
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf P2.3.1 doelstelling is nog niet gerealiseerd
Bladzijde (in pdf) 157
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Wanneer verwacht u deze wel te realiseren?

Antwoord:

De omzetting van de laatste wijk Oost, zal naar verwachting voor medio 2023 kunnen plaatsvinden, 
maar is afhankelijk van de afwikkeling van juridische procedures. Het laatste stukje van de wijk West 
(rondom de Kanaalstraat) volgt het tempo van de herstructurering van de Kanaalstraat. Dat staat 
gepland  in 2024.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Klein
Documentnaam Bijlagen
Hoofdstuk Subsidies
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 666
URL / Blz op website

Verbijzondering lesgeven in een grootstedelijke context

Vraag Wat is de oorzaak van de onderbenutting en wat zijn de plannen om te 
zorgen dat deze subsidies beter benut worden?

Antwoord:

De oorzaak van de onderbenutting ligt in het feit dat de VO scholen door onder andere Corona 
(alsmede de inzet van het NPO) en het lerarentekort niet in staat zijn geweest plannen te maken. Wij 
zijn hierover met hen in gesprek en verwachten uiterlijk september duidelijkheid.  Hierbij hebben we 
ook al alternatieven verkend en mocht het zo zijn dat het VO het niet kan doen, zal het geld bij het PO 
worden ingezet.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Eerenberg
Documentnaam Bijlagen
Hoofdstuk Subsidies
Paragraaf Subsidiestaat duurzaamheid
Bladzijde (in pdf) 669
URL / Blz op website

Verbijzondering 1.1.4 en 1.1.5 uitvoeren van maatregelen voor aanpak luchtkwaliteit en 
goederenvervoer. ook deze bestedingen van subsidies blijven achter op 
de doelstelling

Vraag Wat is de oorzaak van de onderbenutting en wat zijn de plannen om te 
zorgen dat deze subsidies beter benut worden?

Antwoord:

De onderbenutting van de sloopregeling kan verschillende oorzaken hebben, bijvoorbeeld dat 
eigenaren van oude diesels hun auto buiten de milieuzone parkeren en deze blijven gebruiken. Ook is 
het mogelijk dat mensen de auto verkocht hebben, wat door de gestegen verkoopprijzen 
aantrekkelijker is geworden. Dit zijn echter aannames die we niet met data kunnen onderbouwen. Er 
zijn nog geen plannen om ervoor te zorgen dat de subsidies beter benut worden.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Bijlagen
Hoofdstuk Subsidies
Paragraaf subsidiestaat duurzaamheid
Bladzijde (in pdf) 670
URL / Blz op website

Verbijzondering 1.2.1 besteding is minder dan begroot, terwijl ik meen dat de pot 
overvraagd was.

Vraag Hoe is dit te verklaren? Klopt het dat er sprake is van een onderbesteding, 
terwijl de pot juist overvraagd was en opgeplust?

Antwoord:

Er is € 500.000 aan subsidie verleend. De subsidie wordt aangevraagd en verleend voordat het 
groene dak is gerealiseerd. In een aantal gevallen is het groene dak niet aangelegd, waardoor een 
deel van de verleende subsidie niet benut is.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Bijlagen
Hoofdstuk Externe subsidieprogramma's
Paragraaf subsidistaat openbare ruimte en groen
Bladzijde (in pdf) 670
URL / Blz op website

Verbijzondering 2.2.1.ont aantrekkelijke groene leefomgeving

Vraag De gelden voor dierenweides lijken onderbenut terwijl we juist geluiden 
krijgen dat er meer geld nodig is voor dierenweides (bv uit Julianapark), 
hoe is dan de onderbesteding te verklaren? Is er nog ruimte om 
dierenweides financieel tegemoet te komen? Of zit hier een discrepantie 
tussen vraag van dierenweides en de bestemming van deze gelden? Zo 
ja, is dat dan op te lossen?

Antwoord:

Een onvolledige subsidieaanvraag van twee dierenweides in 2021 heeft geresulteerd in een lagere 
toekenning van subsidies in 2021. Deze worden alsnog in 2022 verwerkt. Voor 2022 is het 
subsidieplafond geïndexeerd, en wordt er in 2022 gewerkt aan de vaststelling van een nadere regel 
die het mogelijk maakt om het beschikbare subsidiebudget jaarlijks in zijn geheel te kunnen besteden 
aan de dierenweides.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Bijlagen
Hoofdstuk Subsidies
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 680
URL / Blz op website

Verbijzondering Samen voor Overvecht

Vraag Wat is de oorzaak van de onderbenutting en wat zijn de plannen om te 
zorgen dat deze subsidies beter benut worden?

Antwoord:

Het budget Samen voor Overvecht is gepositioneerd bij Wijken en bestaat uit 5 deelbudgetten van 
programma's van afdelingen. Het gehele budget voor 2021 is uitgegegven. Wel kan er een 
onderbenutting op deelbudget zijn, maar dat wordt onderling verrekend tussen de deelbudgetten.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Bijlagen
Hoofdstuk Subsidies
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 686
URL / Blz op website

Verbijzondering Samen voor Overvecht (Veiligheid)

Vraag Wat is de oorzaak van de onderbenutting en wat zijn de plannen om te 
zorgen dat deze subsidies beter benut worden?

Antwoord:

Het budget Samen voor Overvecht bestaat uit 5 deelbudgetten binnen diverse programma's. De 
uitgaven in de verschillende deelprogramma’s zijn deels subsidies en deels in natura/opdrachten ( 
vooraf is de exacte verdeling niet in te schatten). Het gehele budget voor 2021 van Samen voor 
Overvecht is uitgegeven ( -104k). We rapporteren hierover in de voortgangsrapportage Samen voor 
Overvecht dat elk jaar aan uw raad wordt aangeboden.  In de subsidiestaat bij de jaarrekening wordt 
alleen gerapporteerd op subsidies. Als we kijken naar de realisatie op de subsidiestaat dan lijkt er een 
onderbesteding te zijn op het onderdeel ondersteuning op maat/Samen Voor Overvecht van 377k, 
maar als we kijken naar de totale kosten op dit onderdeel (inclusief overige uitgaven/natura) dan is er 
een overbesteding van 171K.  

Hieronder een staartje van de totale uitgaven (subsidies en natura) op de verschillende 
deelprogramma’s:

x 1.000

SAMEN VOOR OVERVECHT 2021 Budget Realisatie Resultaat
** **

Ondersteuning op maat (sociale problematiek) - SvO 664 842 -178
Ondersteuning op maat (opvoeden en opgroeien) - SvO 664 657 7
Veiligheid - SvO 612 538 74
Volksgezondheid - SvO 440 454 -14
Werk en inkomen - SvO 263 256 7
Totaal 2.643 2.747 -104
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf Algemene programmadoelstelling
Bladzijde (in pdf) 134
URL / Blz op website

Verbijzondering Begroting Wij zorgen goed voor onze dieren in de stad

Vraag Voor 2022 is 15.000 euro meer begroot voor dierenwelzijn dan voor 2021. 
Is dit geld bedoeld voor meer ambtelijke capaciteit of gaat het naar de 
Dierenbescherming en haar onderaannemers Vogelopvang, asiel en 
Dierenambulance voor meer daadwerkelijke hulp aan dieren in nood? 
Graag een toelichting.

Antwoord:

De stijging van het beschikbare budget Dierenwelzijn met € 15.000,=  (2021: € 617.000,= - 2022: € 
632.000,=) heeft betrekking op de loon- en prijsindexatie die jaarlijks wordt toegekend. Deze extra 
middelen komen evenredig ten goede aan het contract met de Dierenbescherming, het 
subsidiebudget Dierenweides en budget voor ambtelijke capaciteit, waarmee kostenstijgingen worden 
opgevangen.
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf 1.2 Het afval- en hemelwater wordt veilig en milieuvriendelijk ingezameld 

en de oppervlaktewaterkwaliteit voldoet aan de doelstellingen
Bladzijde (in pdf) 139
URL / Blz op website

Verbijzondering Doelstellingen wateroverlast

Vraag Het aantal keer per jaar dat wateroverlast optreedt door het onvoldoende 
functioneren van het gemeentelijk hemelwater- en/of ontwateringssysteem 
is ieder jaar veel te hoog gesteld, terwijl het daadwerkelijke aantal keren 
veel lager is. Is het mogelijk om de doelstellingen dan ook naar beneden 
bij te stellen, aangezien een doelstelling van 50 keer wateroverlast echt 
teveel is?

Antwoord:

Wij delen uw conclusie en hebben u daarom bij de vaststelling van de Visie Water en Riolering Utrecht 
en het bijbehorende Programma Water en Riolering Utrecht 2022-2026 voorgesteld voortaan nieuwe 
doelstellingen te hanteren. Vanaf 2022 is de doelstelling voor grondwateroverlast 5 of minder en voor 
hemelwateroverlast (gestremde straten en/of hemelwater in woningen) bij extreme neerslag zelfs 0. 

https://omgevingsvisie.utrecht.nl/thematisch-beleid/visie-water-en-riolering/
https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/ebb7f1bd-9bf4-4352-81e0-5427789933d1?documentId=f96ebb57-7df0-4953-b589-a0d1a394fa14&agendaItemId=90f5d77b-4036-44ff-946c-3da9e5ae954f
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf 1.2 Het afval- en hemelwater wordt veilig en milieuvriendelijk ingezameld 

en de oppervlaktewaterkwaliteit voldoet aan de doelstellingen
Bladzijde (in pdf) 139
URL / Blz op website

Verbijzondering Doelstellingen oppervlaktewaterkwaliteitsproblemen niet gehaald

Vraag Wat gaat het college doen om de gestelde doelstelling voor 2022 en 
verder zsm te halen en terug te brengen tot nul, naast de werkzaamheden 
aangekondigd in de Visie Water en Riolering? Dit om te voorkomen dat 
dieren en waterplanten in de problemen komen/sterven door vervuiling.

Antwoord:

De gemeentelijke aanpak staat zoals u aangeeft beschreven in de Visie Water en Riolering Utrecht en 
het bijbehorende meerjarenprogramma. Het Programma Water en Riolering Utrecht 2023-2027 ligt ter 
besluitvorming voor bij de Voorjaarsnota.  Zoals u daar kunt lezen zetten we zowel in op het 
aanpassen van de riolering zodat er in de toekomst minder riooloverstorten optreden als op het 
verbeteren van het oppervlaktewater zelf. Helaas moeten we ook constateren dat onze mogelijkheden 
om de gestelde doelstelling te halen beperkt zijn. Enerzijds omdat er maatregelen op landelijk niveau 
nodig zijn om de belasting van het oppervlaktewater met meststoffen (stikstof en fosfaat) terug te 
dringen en anderzijds omdat door klimaatverandering het risico op extreem weer en daarmee 
knelpunten toeneemt.  Het verbeteren van de waterkwaliteit vraagt een lange adem, korte termijn 
maatregelen om de waterkwaliteit structureel te verbeteren zien wij niet.

https://omgevingsvisie.utrecht.nl/thematisch-beleid/visie-water-en-riolering/
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf E1.2.1 Een goed functionerend systeem voor de inzameling van afval- en 

hemelwater en een hemelwaterbestendige openbare ruimte
Bladzijde (in pdf) 141
URL / Blz op website

Verbijzondering Slechte ontwatering tuinen Rijnvliet

Vraag Hoe kan het dat in deze nieuwe wijk de ontwatering zo slecht is? En wat 
betekent dit voor de oppervlaktewateren in dit gebied en de flora en fauna 
die erin leven? Wat gaat het college doen om (met inachtneming van de 
flora en fauna) de bodem te verbeteren en de tuinen te vergroenen?

Antwoord:

De wijk Rijnvliet heeft van oorsprong een klei-veen bodem. Beide bodemsoorten laten beperkt water 
door. Bij het bouwrijp maken van een gebied wordt op de plekken van wegen en huizen het klei en 
veen vervangen door zand. Ook bij de tuinen van woningen gebeurt dit. Mogelijk dat dit in Rijnvliet bji 
de tuinen maar beperkt of tot een geringe diepte is gebeurd.  Het is aan de eigenaren om de 
doorlatendheid via grondverbetering of de aanleg van verticale drainage dit alsnog te verbeteren. Met 
verticale drainage wordt bedoeld dat de aanwezige kleilaag op één of meerdere plekken wordt 
doorboord en het gat wordt gevuld met grind of een ander goed doorlatend materiaal zodat 
regenwater beter kan wegzakken.
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf E1.2.1 Een goed functionerend systeem voor de inzameling van afval- en 

hemelwater en een hemelwaterbestendige openbare ruimte
Bladzijde (in pdf) 141
URL / Blz op website

Verbijzondering "Deze subsidie was zo succesvol dat we de regeling al eind september 
2021 moesten dichtzetten."

Vraag Wordt de subsidiepot voor groene daken in 2022 hoger gezien de animo 
ervoor? En zo ja, met hoeveel? En hoe strookt dit met de informatie op 
pagina 670 over een begroting van 500.000 euro en een realisatie van 
471.000 euro? En wat gaat er met de resterende 21.000 euro gebeuren, 
wordt dit overgeheveld naar de subsidiepot voor 2022?

Antwoord:

De subsidiepot voor groene daken is in 2022 inderdaad verhoogd naar 700.000 euro. Zie voor de 
onderbouwing de raadsbrief van 6 december 2021. Dat het budget van 500.000 euro in 2021 toch niet 
helemaal op is gegaan heeft te maken met dat het budget wordt toegekend op basis van de 
subsidieaanvragen in plaats van de daadwerkelijk toegekende subsidie. In 2021 is de regeling dicht 
gezet toen er voor meer dan 500.000 euro subsidie was aangevraagd. Helaas hebben niet alle 
aanvragers  daadwerkelijk ook een groen dak aanlegd en de subsidie ontvangen. Vandaar dat het 
budget toch niet volledig is opgegaan. Geld dat overblijft gaat niet mee naar het volgende jaar, maar 
valt vrij  aan het programma water en riolering waaruit de financiering van de subsidieregeling 
plaatsvindt. Mochten  eind van het jaar de uitgaven in het programma water en riolering minder zijn 
dan de inkomsten, dan gaat het geld naar de egalisatiereserve riolering. Met de aangepaste 
subsidieregeling per 1 januari 2022 is het ook mogelijk geworden om pas na aanleg van het groene 
dak subsidie aan te vragen. Hiermee wordt de kans kleiner dat er subsidie ongebruikt blijft.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/b0e3c167-05d0-4d8d-b886-dd1c3615becc
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf P1.2.2 De oppervlaktewaterkwaliteit voldoet aan de afgesproken 

doelstellingen
Bladzijde (in pdf) 142
URL / Blz op website

Verbijzondering "Het baggeren en saneren van de Werkspoorhaven bij de 
Werkspoorkathedraal zodat het een aantrekkelijke en veilige plek wordt 
om te verblijven"

Vraag Is hier uiteindelijk nog een Fauna Uittreed Plaats (FUP) aangelegd, en zo 
niet, gaat dit nog gebeuren? Zo ja, wanneer?

Antwoord:

Het baggeren en saneren van de Werkspoorhaven was een noodzakelijke voorwaarde om de 
oeverconstructie bij de Werkspoorkathedraal te kunnen aanpassen. De sanering door de gemeente is 
recent afgerond. De Stichting Werkspoor is eigenaar van de oeverconstructie en gaat zorgdragen voor 
de vervanging van de oeverconstructie. De bedoeling is dat de huidige verticale constructie wordt 
vervangen door een trapvormige constructie, waardoor een aangename verblijfsplek ontstaat. Ook 
wordt het voor mens en dier dan gemakkelijker om het water uit te komen, waardoor een specifieke 
FUP niet nodig is. Wij verwachten dat de vervanging komend jaar zal plaatsvinden.
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf P1.2.2 De oppervlaktewaterkwaliteit voldoet aan de afgesproken 

doelstellingen
Bladzijde (in pdf) 142
URL / Blz op website

Verbijzondering "Op 103 locaties is de waterkwaliteit beoordeeld met een ecoscan. De 
resultaten waren eind 2021 nog niet bekend."

Vraag Wanneer is dit wel bekend en worden de resultaten gedeeld met de raad? 
Zo ja, wanneer? En wat/hoe gaat het college op basis van de ecoscan 
verbeteren als blijkt dat de waterkwaliteit te slecht is?

Antwoord:

De resultaten van de ecoscan 2021 zijn ondertussen bekend en gepubliceerd op de websie van het 
regionale Netwerk Water en Klimaat.  Ook hebben we de resultaten opgenomen in het 
Duurzaamheidsverslag 2021. Onze aanpak om de waterkwaliteit te verbeteren samen met de 
waterschappen staat bescheven in het Programma Water en Riolering Utrecht 2023-2027 dat u 
gelijktijdig met de Voorjaarsnota ter besluitvorming is aangeboden. Het ontbreken van voldoende en 
gevarieerde waterplanten in onze watergangen is het
grootste knelpunt. Om hier verbetering in te krijgen moeten we de groeiplaatsen voor waterplanten 
verbeteren door het aanbrengen van meer onderwaterstructuur, meer lichtinval en flauwere taluds 
onder en boven water. We zijn op een aantal proeflocaties gestart met aanplant en het aanbrengen 
van onderwaterstructuur. Gelijktijdig werken we samen met het waterschap aan een gemeentebreed 
maatregelenprogramma.

https://storymaps.arcgis.com/stories/464e0b7e88c64116a49878943477b5ad


Raadsvragencyclus Jaarstukken 2021

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  152

Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf P2.1.2 Onderhouden van het groen
Bladzijde (in pdf) 148
URL / Blz op website

Verbijzondering Onderhouden van het groen: "De krapte op de arbeidsmarkt heeft ertoe 
geleid dat een aantal vacatures voor uitvoerend personeel niet ingevuld 
konden worden. Dezelfde krapte op de arbeidsmarkt, samen met Corona, 
heeft er ook toe geleid dat aannemers slechts in beperkte mate capaciteit 
konden leveren om dit hiaat op te vullen. Per saldo is hierdoor een positief 
saldo ontstaan."

Vraag Er is een bedrag van 210.000 euro over. Blijft dit geld ingezet worden voor 
het ouderhouden en doen toenemen van het groen en de biodiversiteit of 
gaat het geld ergens anders heen? Zo ja, waarheen?

Antwoord:

Het positieve saldo op  2.1.2 “onderhouden van het groen” in 2021  heeft een incidenteel karakter. Het 
voordeel van €210.000 uit 2021 valt terug naar de algemene middelen.
Voor 2022 zal het begrotingsbedrag weer volledig ingezet worden voor het onderhouden van het 
groen in de openbare ruimte, e.e.a. conform de door de raad aangegeven kaders.
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) Diepeveen, Dijksma
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf P2.1.3 Handhaven algemene regelgeving en voorschriften vergunningen
Bladzijde (in pdf) 149
URL / Blz op website

Verbijzondering "Als gevolg daarvan zijn er ook minder lasten gemaakt voor toezicht en 
handhaving bij evenementen."

Vraag Zijn deze lasten ten bate gekomen aan andere werkzaamheden van de 
afdeling VTH, zoals handhaving tijdens corona en andere werkzaamheden 
(aangezien er een tekort was/is op de afdeling), of is het geld ergens 
anders naartoe gegaan? Zo ja, waar naartoe?

Antwoord:

De lagere lasten van € 175.000 zijn deels ontstaan door het niet invullen van vacatures en deels door 
het inzetten van personeel op eenmalige corona gerelateerde werkzaamheden.
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf P2.2.3
Bladzijde (in pdf) 151
URL / Blz op website

Verbijzondering Staatje met aantallen 'afstandsdieren'

Vraag We snappen het staatje niet, er staat 0,2 en 2 (terwijl dit allebei 2 moet zijn 
menen wij), en 291 en 0,14. Hier zijn diverse manieren van registreren 
door elkaar gebruikt zo lijkt het. Kan dit wat verduidelijkt worden?

Antwoord:

De indicator betreft de verhouding tussen het aantal dieren waar eigenaren afstand van doen bij een 
asiel of opvang en het aantal zwerfdieren in de stad dat door de asielen en dierenambulance wordt 
geregistreerd (‘aantal afstandsdieren/aantal geregistreerde zwerfdieren’). In plaats van 2 had hier 0,2 
(of 20%) moeten staan, deze doelstelling is met 0,14 (14%) niet gehaald. Dit komt waarschijnlijk 
doordat door de coronapandemie mensen minder vaak afstand doen van hun huisdier, wat op zich 
zelf een positieve ontwikkeling is.. De indicator is in 2019 aangepast (Raadsbrief 17 september 2019: 
Voorstel nieuwe (prestatie) indicatoren dierenwelzijn

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/23f63cdf-1a68-47b1-81a9-d535ae4227a3
https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/23f63cdf-1a68-47b1-81a9-d535ae4227a3
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf E2.2.1 Een aantrekkelijke en voor iedereen bereikbare groene 

leefomgeving in en om Utrecht
Bladzijde (in pdf) 152
URL / Blz op website

Verbijzondering "...waarbij we in totaal 900 bomen uitreiken aan particulieren, in het 
voorjaar van 2021 zijn de eerste 225 uitgereikt."

Vraag Wanneer zijn of worden de overige bomen uitgereikt? En er is meer animo 
voor dan er bomen zijn toch? Worden er uiteindelijk meer bomen aan 
particulieren aangeboden dan 900? Zo nee, waarom niet?

Antwoord:

Begin 2022 zijn de overige bomen uitgereikt, daarmee zijn er 900 bomen uitgereikt. Er was inderdaad 
veel animo voor de bomen. We bekijken welke effecten het heeft gehad en of vervolgacties verstandig 
zijn. Momenteel zijn er nog geen concrete plannen om meer bomen aan particulieren uit te reiken.
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf P2.2.1 Ontwikkelen van een aantrekkelijke groene leefomgeving dicht bij 

huis met ruimte voor stadsnatuur
Bladzijde (in pdf) 153
URL / Blz op website

Verbijzondering "Er is een aantal parken verbeterd"

Vraag Wat bedoelt het college met 'verbeterd'? Is dit op het gebied van 
biodiversiteit, meer ruimte voor dieren, meer recreatiemogelijkheden voor 
mensen, iets anders? Wat zijn de criteria voor 'verbeterd'?

Antwoord:

De verbetering gaat om het recreatief gebruik en het verhogen van de biodiversiteit. Dit hebben we 
gedaan door het opruimen van overbodige verharding, de aanleg van gevarieerder en meer groen en 
aanleg of herstel van paden en bruggen.
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk, Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf P2.2.3 Wij zorgen goed voor onze dieren in de stad
Bladzijde (in pdf) 154
URL / Blz op website

Verbijzondering "We nemen het vergoeden van dierenartskosten mee in de integrale 
afwegingen over de U-pas."

Vraag Wanneer wordt hier een besluit over genomen? En is de gebruikers al 
expliciet in het gebruikersonderzoek gevraagd of ze hier behoefte aan 
hebben, zoals ons toegezegd? Zo nee, wanneer wel? Welke afwegingen 
geven de doorslag voor het college bij het vergoeden van 
dierenartskosten?

Antwoord:

Zoals toegezegd in de raadsbrief van 9 november 2021 (Diverse toezeggingen Dierenwelzijn) wordt 
eind 2022 in het klanttevredenheidsonderzoek onder gebruikers van de U-Pas gevraagd of er 
behoefte is aan vergoeding van dierenartskosten. Als dierenartskosten als prioriteit uit het onderzoek 
komen, zullen we verder onderzoeken hoe we hierin tegemoet kunnen komen en de raad hierover 
informeren. Dit zal dan in 2023 gebeuren.

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/8bb3c98e-bbb1-4978-a93e-0f8f30dd9527
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf P2.2.3 Wij zorgen goed voor onze dieren in de stad
Bladzijde (in pdf) 154
URL / Blz op website

Verbijzondering Aanpassing contract AUHV en meer dierenwelzijn

Vraag Wanneer zijn hier de resultaten van bekend en worden die ook gedeeld 
met de raad? Zo nee, waarom niet?

Antwoord:

We informeren u over de aanpassingen in het contract als hier meer duidelijkheid over bestaat.  We 
verwachten dit in Q4 2022 te kunnen doen.
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk, Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf 05-2-2-1 Ontwikkelen van aantrekkelijk groen
Bladzijde (in pdf) 156
URL / Blz op website

Verbijzondering "...deel van de bijdrage voor bomen vanuit het project 
Bomenhoofdstructuur lager uitgevallen."

Vraag Wat gaat er met dit overgebleven geld gebeuren? Blijft dit bij het 
groenbudget? Zo nee, waarom niet?

Antwoord:

Dat geld is opgenomen in de reserve van het Meerjaren Groenprogramma en blijft daarmee binnen 
het groenbudget.
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Paragraaf Investeringen en onderhoud kapitaalgoederen
Paragraaf Onderhoudskosten groen
Bladzijde (in pdf) 360
URL / Blz op website

Verbijzondering Essentaksterfte: "De werkelijke lasten bedragen 0,364 miljoen euro 
waardoor een voordeel in 2021 ontstaat van 0,436 miljoen euro."

Vraag Wat wordt er met dit voordeel gedaan? Besteed aan meer groen? Of blijft 
het in de pot voor de bestrijding van de essentaksterfte? Of…?

Antwoord:

Bij de resultaatbestemming 2021 wordt voorgesteld het voordeel van 0,436 miljoen euro terug te 
storten in de reserve zodat het de komende jaren beschikbaar blijft voor de bestrijding van de 
essentaksterfte.
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) Dijksma
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Subsidies
Paragraaf Bewoners en bestuur
Bladzijde (in pdf) 665
URL / Blz op website

Verbijzondering Utrecht4GlobalGoals kreeg 7.000 euro minder dan begroot

Vraag Hoe komt het dat Utrecht4GlobalGoals 7.000 euro minder subsidie kreeg? 
En waar is het geld naartoe gegaan?

Antwoord:

In het subsidieoverzicht op pagina 665 staat het totaalbedrag van de aanvragen die zijn goedgekeurd 
in de subsidieregeling Hier & Daar voor de Global Goals.
Door de Coronamaatregelen was het moeilijker voor organisaties in de stad om activiteiten te 
organiseren. Daarom zijn er voor een lager budget aanvragen gedaan en is er 7.000 euro niet 
besteed.
Deze middelen vloeien terug naar de algemene middelen.
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Subsidies
Paragraaf Openbare Ruimte en Groen
Bladzijde (in pdf) 670
URL / Blz op website

Verbijzondering De dierenweides kregen 11.000 euro minder dan begroot

Vraag Hoe komt het dat de dierenweides 11.000 euro minder subsidie kregen? 
En waar is het geld naartoe gegaan?

Antwoord:

Een onvolledige subsidieaanvraag van twee dierenweides in 2021 heeft geresulteerd in een lagere 
toekenning van subsidies in 2021. Deze worden alsnog in 2022 verwerkt. Ondanks deze 
onderbesteding op de subsidies Dierenweides, zijn er binnen het totale onderdeel Dierenwelzijn in 
2021 ook kosten gemaakt voor het wegvangen van de kippen in het Julianapark en de onderzoeken 
naar visrechten.. Hierdoor is er per saldo geen voordeel ontstaan in het gemeentelijke resultaat 2021.
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Subsidies
Paragraaf 1.2.1 We organiseren toegankelijke basisvoorzieningen en ondersteunen 

bewonersinitiatieven, vrijwillige inzet en mantelzorgers
Bladzijde (in pdf) 719
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Waarom staat er een nul bij Stichting Dierenvoedselbank Utrecht? Kregen 
zij eerder wél geld vanuit deze pot? Zo ja. Hoeveel? En zo ja, waarom 
kregen ze in 2021 niets?

Antwoord:

Deze organisatie heeft nooit subsidie gekregen vanuit Nadere regel Vrijwillige Inzet voor Elkaar.
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf 1.1 In Utrecht besparen we energie, zetten we grondstoffen opnieuw in en 

wekken we energie duurzaam op
Bladzijde (in pdf) 87
URL / Blz op website

Verbijzondering zsm klimaatneutaal

Vraag Over de ambitie 'zsm klimaatneutraal': hoe ver is het college inmiddels met 
deze doelstelling? We lezen enthousiasme over 24% zon op dak, maar 
gegevens over CO2 uitstoot moeten nog aangeleverd worden en het 
percentage hernieuwbare elektriciteit was in 2019 (meer recente cijfers 
ontbreken) nog maar 3,9%. Wij krijgen de indruk dat het niet zo goed gaat. 
Is het college, na vier jaar werken met de doelstelling zsm klimaatneutraal, 
inmiddels met ons van mening dat dit geen goed geformuleerde 
doelstelling is?

Antwoord:

In de recent verschenen Voortgangsrapportage Energie van de stad 2020 zijn de gegevens over de 
CO2 uitstoot in 2020 opgenomen.   De CO2-uitstoot in de gemeente Utrecht bedraagt in 2020 circa 
1,1 miljoen ton CO2. In de periode
van 2015-2020 daalde de CO2-uitstoot in totaal met 27%, waarvan 11% tussen 2019 en 2020. De
CO2-uitstoot per inwoner daalde in de periode 2015-2020 harder (-31%) dan de totale uitstoot (-27%). 
Over de formulering van doelstellingen gaan we graag verder met uw raad in debat.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Werk en inkomen
Paragraaf E.1.1.1.
Bladzijde (in pdf) 174
URL / Blz op website

Verbijzondering Arrangement 1

Vraag 2021 telde extra mensen in arrangement 1 door de coronacrisis. Is er een 
daling zichtbaar nu we uit de coronacrisis zijn en de werkgelegenheid 
groter is?

Antwoord:

Ja. Inmiddels is het aantal inwoners in arrangement 1 weer gedaald tot onder het niveau van voor de 
coronacrisis. Aantallen per 1 januari:
2020: 1.477
2021: 1.712
2022: 1.376
Per 1 mei 2022: 1.289
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Werk en inkomen
Paragraaf P1.1.1.
Bladzijde (in pdf) 176
URL / Blz op website

Verbijzondering Inzet Matchingsinstrumenten

Vraag Waarom is er geen toelichting op de matchingsinstrumenten?

Antwoord:

De toelichting is per abuis weggevallen. De toelichting luidt:
Deze indicator bestaat uit instrumenten die ondersteunend zijn bij het (duurzaam) maken van een 
match tussen werkgever en werkzoekende. Het gaat onder meer om proefplaatsingen, 
loonkostensubsidie, jobcoaching, korte vakgerichte scholing.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Werk en inkomen
Paragraaf E.1.1.1.
Bladzijde (in pdf) 175
URL / Blz op website

Verbijzondering Uitstroom uit de bijstand naar werk

Vraag De doelgroep kan nog niet volop profiteren van de aantrekkende 
arbeidsmarkt, er is sprake van een zogeheten mismatch. Wat is de 
bandbreedte van het aantal kandidaten en hoeveel daarvan zijn er 
daadwerkelijk geplaatst?

Antwoord:

Het is niet precies duidelijk wat met de bandbreedte bedoeld wordt. Het aantal inwoners op 1-1-2021 
dat direct aan het werk kon (arrangement 1) was 1712. Het totaal aantal met arbeidspotentieel dat met 
de nodige ondersteuning aan het werk kon (arrangement 1,2 en3) was 6.160. De uitstroom naar werk 
was 1.256.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Verschuure
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Onderwijs
Paragraaf MBO en lerarentekort
Bladzijde (in pdf) 197
URL / Blz op website

Verbijzondering Voor het MBO was er de oplevering van het onderzoek naar stage 
discriminatie met aanbevelingen waaraan nu gewerkt wordt.

Vraag Kan het college constateren of de uitvoering van de aanbevelingen 
effecten hebben? Zo ja, welke effecten? Zo nee, wanneer kan de raad een 
rapportage hierover ontvangen?

Antwoord:

We kunnen in dit stadium nog geen effecten uit de aanbevelingen constateren. Momenteel werken we 
samen met onze partners (mbo instellingen, SBB, jongeren- en werkgevers(organisaties) aan een 
gezamenlijke plan van aanpak. Wij zien dat dit proces leidt tot meer bewustwording, actie en 
samenwerking bij deze maatschappelijke partners. Zoals eerder toegezegd ontvangt de raad uiterlijk 
Q3 2022dit plan van aanpak. Een eerste rapportage over de voortgang en effecten van het plan van 
aanpak zal naar verwachting in Q1 van 2023 verschijnen.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2021

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  169

Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Klein
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Onderwijs
Paragraaf Lerarentekort
Bladzijde (in pdf) 211
URL / Blz op website

Verbijzondering NPO heeft een tijdelijke investering verzorgd waardoor honderden banen 
extra in het onderwijs zijn gerealiseerd. De ambitie om het aantal 
openstaande vacatures in het onderwijs te verlagen is daardoor niet 
gehaald.

Vraag Welke werving - en selectie methoden worden ingezet voor de instroom 
van kandidaten op openstaande vacatures en wie verzorgt deze? Is dit 
bijvoorbeeld een recruiter/consultant?

Antwoord:

Voor bestuurlijke functies en functies in de raad van toezicht wordt wel gebruik gemaakt van werving- 
en selectiebureaus. Voor de werving van onderwijspersoneel niet. Het publiceren van vacatures is niet 
meer voldoende. Daarnaast organiseren scholen en schoolbesturen sociale media, open dagen, meet 
en greet , speeldate, meeloopdagen. Het probleem is niet zozeer de werving, maar er zijn te weinig 
mensen met een onderwijsbevoegdheid. Het zal jaren duren om deze mensen op te leiden.
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Verbijzondering De VSV-cijfers zijn flink gedaald ten opzichte van een eerder jaar, dat is 
goed nieuws!

Vraag Is er inzichtelijk gebracht waar het aantal betreffende VSV'ers hun vervolg 
voortzetten?

Antwoord:

Alle jongeren die voortijdig schoolverlaten zonder startkwalificatie worden gemonitord door team 
Leerlingzaken. Mede door informatie geleverd vanuit DUO (schoolinschrijving) en het 
Inlichtingenbureau (inkomen of uitkering) is van alle voortijdig schoolverlaters tot 23 jaar bekend of zij 
naar school gaan, werken of een uitkering ontvangen.
Voor jongeren die geen of onvoldoende inkomen hebben, niet in een hulpverleningstraject zitten en 
niet naar school gaan heeft Utrecht de aanpak Focus. Focus is een outreachende aanpak waarbij 
samen met de jongere bekeken wordt welke hulp nodig is om zelf zijn of haar toekomst vorm te 
kunnen geven. Resultaten van deze aanpak zijn terug te vinden in het jaarverslag van Leerlingzaken.

https://www.utrecht.nl/zorg-en-onderwijs/onderwijs/leerplicht/
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Verbijzondering Alle leerlingen beschikken over een startkwalificatie zodat ze toegerust zijn 
voor vervolgonderwijs en/of arbeidsmarkt

Vraag Is het college het met Stadsbelang Utrecht eens dat zolang de gemeente 
financieel bijdraagt aan de kwaliteit van het onderwijs, scholen moeten 
rapporteren over verbetering van de resultaten per school  aan het einde 
van het leerjaar?

Antwoord:

In de subsidievoorwaarden, zoals de nadere regel onderwijs: “goed onderwijs voor ieder kind”, staan 
gewenste effecten benoemd. Schoolbesturen die subsidie aanvragen rapporteren over de met de 
subsidie bereikte resultaten in een subsidieverantwoording. Meestal zijn dit subsidies zoals die voor 
taalstimulering, cultuureducatie etc. Dat is kwaliteitsverhogend, maar niet altijd rechtstreeks. In 
Nederland is de onderwijsinspectie de instantie die zicht houdt op de kwaliteit van het onderwijs. De 
rapporten van de Onderwijsinspectie zijn via de website van de inspectie openbaar toegankelijk.
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Verbijzondering Vergroten van toekomstbestendige werknemers en werkgelegenheid op 
diverse gebieden

Vraag Er wordt veel gedaan aan de vergoting van toekomstbestendige 
werknemers en werklegelegenheid op het gebied van Bouw en 
energietransitie, gezondheid , onderwijs, ICT en digitale vaardigheden. Het 
aantrekken van talent is een grote zorg voor veel ondernemers in Utrecht. 
Kan het college een overzicht aanleveren van het aantal plaatsingen per 
branche en functie?

Antwoord:

Onze inzet is niet sec gericht op het plaatsen van kandidaten; de benodigde inzet verschilt per 
branche. Zo hebben we ons bijvoorbeeld hard gemaakt voor de oprichting van de U-TECH 
community, een samenwerkingsverband tussen bedrjfsleven, opleiders en overheid voor ontwikkeling, 
behoud én aantrekken van ICT-talent. We ondersteunen trajecten op het pad van werk(loosheid)-
naar-werk, veelal met behulp van omscholing. Dit aanbod loopt uiteen van orientatie tot matching met 
een baan en alles ertussen - al deze fases zijn waardevol en dragen direct of indirect bij aan het doel. 
Voorbeelden hiervan, met bij enkele ook aantallen deelnemers en plaatsingen zijn op p. 167 
genoemd. We hebben onszelf het doel gesteld om met de subsidieregeling 'Stimuleren initiatieven 
toekomstbestendige werkgelegenheid' in 2021 en 2022 minstens 1.000 mensen te bereiken. NB: dit 
antwoord betreft de inzet van het programma Economie, dit komt bovenop de reguliere matching door 
W&I.
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Verbijzondering Investeringsklimaat

Vraag Hoe wordt de stimulans aan bedrijven vormgegeven om in te zetten op 
een gezond ecosysteem voor startende en groeiende bedrijven?

Antwoord:

De gemeente hecht belang aan ondernemerschap in de stad, startend en groeiend. Via Ondernemer 
Centraal is coaching, advies en ondersteuning voor alle Utrechtse ondernemers beschikbaar in 
samenwerking met partners in het Utrechtse ecosysteem, waaronder het Ondernemersklankbord en 
de ROM regio Utrecht. Daarnaast ondersteunt de gemeente initiatief om het ecosysteem voor 
innovatief ondernemerschap aan te jagen en ondersteunen via een subsidieregeling. Inzet is 
opgesplitst in twee delen: 1) meerjarige ondersteuning voor de startup incubators en 
ecosysteemmanagement, 2) (incidentele) subsidiemogelijkheden voor startup en scale-ups 
initiatieven, netwerken en events, bijvoorbeeld gericht op talent, acceleratie- en innovatieprogramma's 
en ondernemersnetwerken als NLgroeit. Subsidie is niet beschikbaar als bedrijfsfinanciering maar 
enkel voor organisaties met programma-aanbod voor ondernemers.
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Verbijzondering Duurzame inzetbaarheid

Vraag Wat doet de gemeente aan de duurzame inzetbaarheid van nieuwe 
medewerkers?

Antwoord:

Duurzame inzetbaarheid i in 2021 (en 2022 nog steeds) een belangrijk speerpunt in ons beleid. Zie 
voor een toelichting paragraaf Bedrijfsvoering, onderwerp 'Duurzame Inzetbaarheid' onder het kopje 
Versterking Mens & Organisatie. Deze activiteiten zijn ook voor nieuwe medewerkers. Nieuwe 
medewerkers krijgen via hun buddy toelichting over alle activiteiten binnen de gemeente Utrecht, dus 
ook de LIJV activiteiten die we organiseren in het kader van Duurzame Inzetbaarheid.
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Verbijzondering

Vraag Waarom is specifiek het verkleinen van de gezondheidsverschillen een 
doel in plaats van alleen de gezondheid van alle bevolkingsgroepen 
bevorderen? Is egaliteit het doel of gezondheidsbevordering? Als het 
college zou moeten kiezen tussen de gezondheidsverschillen verkleinen of 
de gezondheidsverschillen vergroten maar met een grotere toename van 
de gezondheid dan in het andere scenario, waar zou het college voor 
kiezen en waarom?

Antwoord:

De algemene programmadoelstelling luidt ‘Vergroten van gezondheidswinst zodat het mogelijk is dat 
iedereen in Utrecht gezond kan leven’. We werken aan deze doelstelling door het ‘vergroten van 
gezondheidswinst voor iedereen’; door ‘verkleinen van gezondheidsverschillen door extra aandacht 
voor de groepen die op gezondheidsachterstand staan en door het ‘vermeerderen van 
gezondheidskennis’. Dus zowel het verkleinen van gezondheidsverschillen als het bevorderen van 
gezondheid van alle bevolkingsgroepen hebben onze aandacht.  Doel is dat in 2040 de 
gezondheidsverschillen tussen de laagste en hoogste sociaaleconomische groepen met 30% is 
afgenomen, ten opzichte van 2012. Wij  kiezen voor verkleinen van gezondheidsverschillen door extra 
aandacht voor die groepen die op achterstand staan. Specifieke inzet op het verkleinen van 
gezondheidsverschillen draagt ook bij aan gezondheidswinst voor iedereen. Bij een meer generieke 
aanpak, gericht op grotere toename van gezondheid voor iedereen, profiteren vooral die groepen die 
al een redelijke tot goede gezondheid hebben. Zo’n aanpak leidt vaak tot grotere verschillen in 
gezondheid.
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Verbijzondering

Vraag Wat zijn de verwachte consequenties van het wegvallen van de extra 
financiering voor de vaccinantiegraad?

Antwoord:

Er is geen sprake van wegvallen van extra financiering voor vaccinatie.
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Verbijzondering

Vraag In de Jaarstukken wordt gesproken over het makkelijker maken van de 
gezonde keuze, maar op sommige vlakken wordt juist de keuze 
ontnomen. Op de meeste vlakken wordt vooral informatie verschaft en 
worden alternatieven aangemoedigd, maar voor voedsel worden 
'ongezonde' opties actief bestreden, door bijvoorbeeld begrenzing van 
marketing en sturing op prijzen. In hoeverre is er dan nog sprake van 
keuzevrijheid? Is er sprake van het kunnen maken van een keuze 
wanneer een van de opties actief wordt ontmoedigd? Waarom blijft het 
college bij voedsel niet ook gewoon bij informatieverschaffing en het 
aanmoedigen van alternatieven?

Antwoord:

T.a.v. gezond gedrag zetten we in op de gezonde keuze makkelijk maken. Dat doen we door het 
inzetten of ondersteunen van een set van maatregelen en interventies om zo het gezonde aanbod te 
vergroten: door het stimuleren van de gezonde keuze, door samen te werken met gezonde partners 
én door de ongezonde keuze te beperken. af te remmen of te begrenzen. Afremmen en begrenzen is 
nodig wanneer het aanbod niet in balans is en andere interventie onvoldoende zijn. Op sommige 
plekken in de stad is de keuze beperkt, omdat het aanbod vrijwel alleen ongezond is. Daar willen we 
dan de gezonde keuze aan toevoegen.

Bij een werkelijke keuze moet er immers iets te kiezen zijn. 
Utrecht heeft deelgenomen aan een landelijk onderzoek naar wat de gemeente hierbij aan 
mogelijkheden heeft en waar het aan ontbreekt. Er is ook een lobby gevoerd om landelijk de prijzen 
van gezonde voeding lager te maken zodat fruit en groente betaalbaarder worden voor iedereen. We 
kiezen er daarbij ook voor om te lobbyen om suikerhoudende producten juist wat duurder te maken. 
Zodat de prijzen voor gezonde- en ongezonde keuzes meer in balans komen. 

https://kvdl.com/artikelen/juridisch-instrumentarium-voor-een-gezonde-voedselomgeving-in-de-stad
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Verbijzondering

Vraag Het makkelijke maken van keuzes impliceert dat de Utrechter het 
alternatief prefereert, maar door omstandigheden daar niet voor kiest. 
Echter, het wegnemen van bepaalde keuzeopties impliceert dat Utrechters 
zelf niet weten wat het beste voor ze is en ze middels drang moeten 
worden gestuurd tot het maken van andere keuzes. Is het college van 
mening dat de gemiddelde Utrechter te dom is om zelf te bepalen wat 
goed voor ze is? Zo niet, waarom laat het college de aanbieding van 
'ongezonde' producten dan niet met rust? Waarom denkt het college beter 
te weten wat voor keuzes de Utrechter dient te maken dan de Utrechter 
zelf?

Antwoord:

Het ontbreken van een ‘alternatief’ voor de gezonde keuze is de kern van het probleem. De 
ongezonde keuze is nu normaal: deze is ruimschoots aanwezig, wordt gestimuleerd met marketing en 
is bovendien vaak goedkoper. Daar willen wij graag een gezonde keuze aan toevoegen. Van drang is 
geen sprake. 
Zie ook de beantwoording van vraag 181.
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Verbijzondering

Vraag Onze gezamenlijke inspanning in deze fase hebben ertoe geleid dat de 
urgentie op dit vraagstuk breed erkend wordt in de stad.' Hoe wordt het 
erkennen van de urgentie gemeten? Hoe weten we dat dit het gevolg is 
van de gezamenlijke inspanning?

Antwoord:

We zijn continu in gesprek met de partners in de stad (professionals, ouders en kinderen), waar we 
signalen krijgen over het toenemende belang van dit vraagstuk. Ook benutten we de uitkomsten van 
monitors in de stad om het belang te onderstrepen. Onze partners geven aan dat het  maatschappelijk 
debat rond prestatiedruk en normaliseren belangrijk is. Zo heeft het jongerenpanel dit onderwerp zelf 
geagendeerd in een debat. Als gemeente sluiten we hier vervolgens op aan.
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Verbijzondering

Vraag Wat is de verdeling wat betreft de frequentie waarmee de verschillende 
sociaaleconomische groepen in Utrecht culturele activiteiten bezoeken?

Antwoord:

Op basis van de resultaten uit de Utrecht Monitor over het opleidingsniveau en inkomen van 
respondenten, wordt geconstateerd dat de cultuurdeelname stijgt met de toename van het inkomen of 
de (hoogst behaalde) opleiding. Van de Utrechters met een hbo- of wo-opleiding neemt 83% deel aan 
cultuur. Bij inwoners met een havo-, vwo- of mbo-opleiding is dit 68% en bij mensen met 
basisonderwijs of vmbo-opleiding is dit 38%. Van de inwoners met een inkomen tussen de € 1.250 en 
€ 1.700 per maand neemt 59% deel aan cultuur, dat is 85% onder de groep met een inkomen van € 
3.650 of meer per maand.
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Verbijzondering

Vraag Ziet het college mogelijkheden om zaken waar de gemeente nu actief mee 
bezig is meer bij de civil society te leggen? Zo ja, welke? Zo nee, waarom 
niet?

Antwoord:

We stimuleren en ondersteunen al initiatiefnemers die graag een collectieve publieke plek willen 
beheren en onderhouden. In feite nemen deze initiatiefnemers een onderhouds- of beheertaak van de 
gemeente over. Deze initiatieven zien we vooral bij sport, parken, dierenweides, speeltuinen, 
jeugdwerk, onderwijs, stadslandbouw, welzijn en buurtwerk. Denk daarbij aan het organiseren van 
bijeenkomsten voor vluchtelingen, taalvrijwilligers bij nieuwkomers en zelfbeheer van voorzieningen. 
Sociaal makelaars zetten in op het versterken van de pedagogische civil society en sociale netwerken 
in de wijk. We communiceren actief over meer kansen voor zelfbeheer en de instrumenten, zoals het 
Initiatievenfonds en het Initiatievennetwerk, waar bewoners geld en/of advies kunnen ontvangen voor 
hun ideeën.
Er zijn honderden initiatieven waarbij inwoners zich vrijwillig inzetten voor elkaar en/of voor hun 
leefomgeving. We zien een toename van bewonersinitiatieven die bijdragen aan het versterken van de 
civil society. Wij juichen dit toe en blijven bewoners ondersteunen om ook in de toekomst een 
prominente rol te spelen bij het versterken van de samenhang en veerkracht in buurten en wijken.
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Verbijzondering

Vraag Bevalt de ervaring bij sportpark Zuilensevecht met het omzetten van een 
natuurgrasveld naar kunstgras? Ziet het college mogelijkheden om dit om 
meer plekken te realizeren?

Antwoord:

De afgelopen jaren zijn er in Utrecht ook op andere sportparken natuurgrasvelden omgezet  naar een 
kunstgrasveld (o.a. op de Sportparken Voordorp, Koningsweg, Welgelegen, Marco van Basten). 
Natuurgrasvelden kunnen jaarlijks ± 350 uur belast worden en worden alleen ingezet voor wedstrijden 
in het weekend. Een kunstgrasveld kan zowel voor wedstrijden als trainingen worden ingezet, 
mededoordat deze velden ook beschikken over een lichtinstallatie. Wedstrijden op kunstgras worden 
nauwelijks afgelast als gevolg van het slechte weer. Feitelijk kunnen kunstgrasvelden onbeperkt 
belast worden (± 2000 uur per jaar). 
Om te kunnen bepalen wat en waar de behoefte is aan (kunstgras)velden voert het Mulier Instituut 
elke twee jaar een behoefte aan sportruimte onderzoek uit op basis van de bevolkingsprognoses. Dit 
voor zowel de binnen als buitensport en op basis van vastgestelde berekeningsnormen/richtlijnen.
De behoefte wordt uitgewerkt in een meerjarenplan sportaccommodaties. De komende jaren zal een 
natuurgrasveld (voetbal) worden omgezet naar kunstgras op de sportpark Fletiomare Oost en 
Welgelegen. En wordt er nog een kunstgrasveld gerealiseerd op Sportpark Zuilense Vecht. 
Daarnaast wordt ingezet op een zo efficient gebruik van de beschikbare velden (bijvoorbeeld met de 
variabele speeldag bij voetbal). 

Bij het omzetten van natuurgrasvelden naar kunstgras moet wel in ogenschouw worden genomen dat 
dit raakt aan andere opgaven waar we in de stad mee te maken hebben, zoals hittestress en het 
behouden en versterken van de biodiversiteit. Dit zal in samenhang gewogen moeten worden. Bij 
omzetting naar kunstgras, handhaven we zoveel mogelijk groen en waar dat niet mogelijk is 
compenseren we dat.
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Verbijzondering

Vraag Vind het college nog steeds dat er voldoende zwemwater aanwezig is? Uit 
de beantwoording van de schriftelijke vragen 244 blijkt dat ten tijde van de 
beantwoording het college vond dat er voldoende zwemwater was. Met de 
bouw van de nieuwe bruggen over de Wermedekanaalzone en de nu al 
ervaren overlast op het Merwedekanaal door zwemmers lijkt het logisch 
om de zwemmers daar ergens anders te accommoderen. Kan de overlast 
van zwemmers rondom de Mermedekanaalzone worden verminderd door 
de bouw van een extra zwembad? Waarom speelt deze overweging wel of 
niet mee?

Antwoord:

In de beantwoording van de schriftelijke vragen 244 ging het specifiek om overdekt zwemwater. 
Daarin stellen we dat we per 2025 een tekort aan binnenzwemwater zien voor de activiteiten ‘sport’ en 
‘banenzwemmen’. Met het oog op dat te verwachten tekort is het zwembad Maximapark gepland. 

In deze vraag wordt er een relatie tussen binnen- en buitenzwemwater gelegd. Uit het onderzoek naar 
buitenzwemwater dat uw Raad in december 2020 ontvangen heeft, blijkt dat maar een zeer beperkt 
deel (15%) van de inwoners bij het zwemmen in buitenwater een voorkeur heeft voor een openlucht 
zwembad.  Ook blijkt uit het onderzoek dat de on-officiële zwemlocaties in het Merwedekanaal gebied 
– Veilinghaven en de Munt –veelvuldig worden gebruikt als buitenzwemwaterlocaties. In bredere zin 
laat dat onderzoek zien - en als college erkennen we dat beeld – dat de druk op het buitenzwemwater 
met de groei van de stad en de warmere zomers toeneemt. Mei 2022 verwachten we uw Raad te 
kunnen informeren over het vervolgonderzoek dat in december 2020 aangekondigd is. Dat onderzoek 
geeft een scherper beeld van de vraag naar en capaciteit van de huidige officiële en onofficiële 
zwemplekken in de stad en welke vervolgstappen we kunnen nemen om tegemoet te komen aan de 
vraag naar buitenzwemwater. In de Visie Stadswater die na de zomer in de inspraak gaat, gaan we 
ook nader op dit vraagstuk en de te nemen vervolgstappen.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Bewoners en bestuur
Paragraaf Bewoners en Bestuur
Bladzijde (in pdf) 24
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag In het Regeerakkoord is ook afgesproken dat er naar een alternatief plan 
voor de verbreding van de A27 gekeken wordt. Medio 2021 hebben we 
samen met de Provincie richting het Rijk voorgesteld een onafhankelijke 
onderzoekscommissie in te stellen die een alternatief gaat onderzoeken 
voor de verbreding van de A27 bij Amelisweerd. Hoe staat het met dit 
onderzoek en op welke manier kunnen raad en burgers hierin meepraten 
en initiatieven aandragen?

Antwoord:

Gemeente en provincie pleiten al jaren voor een alternatief voor het verbreden van de A27. We 
hebben lobby gevoerd en onder meer overlegd met de demissionair minister van Infrastructuur en 
Waterstaat om te komen tot een alternatieve oplossing. Het plan voor het instellen van de commissie 
werd door de minister niet overgenomen. De lobby heeft wel bijgedragen aan de zin in het 
regeerakkoord waarin de regio de gelegenheid krijgt een alternatief voor de verbreding van de A27 te 
ontwikkelen. We hebben de raad in januari daarover bericht en aangegeven hoe we de ontwikkeling 
van het alternatief gaan aanpakken. Inmiddels zijn we volop aan de slag samen met de provincie en in 
goede afstemming met het Rijk. Zie ook de beantwoording van de schriftelijke vragen. Zoals in de 
raadsbrief aangegeven, hebben we ook de samenwerking gezocht met de andere gemeenten waar 
het traject van de snelweg doorheen loopt. Ook hebben we goed overleg met de KRU, die eerder een 
alternatief aan het Rijk heeft aangedragen, om zo de ideeen en ervaring van burgers te kunnen 
benutten voor een zo goed mogelijk alternatief. We houden de raad op de hoogte van verdere 
ontwikkelingen. Naar verwachting uiterlijk in Q3 2022reces zullen we de raad informeren over de 
gezamenlijke aanpak van de provincie en gemeente hanteren om te komen tot een gelijkwaardig 
alternatief. Daarin zullen we ook nader ingaan op hoe belangengroepen zoals KRU en anderen 
betrokken worden bij de totstandkoming van het Alternatief.

file://gusvm704_cifs_p/users001$/homes/koops004/Downloads/Raadsbrief%20Regeerakkoord%20alternatief%20A27%20en%20bereikbaarheidsmiddelen%20verstedelijking.docx.pdf
file://gusvm704_cifs_p/users001$/homes/koops004/Downloads/Beantwoording%20SV%202022%20nr%2074%20over%20Stop%20de%20verbreding%20van%20de%20A27.docx.pdf
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Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
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Paragraaf Bereikbaarheid
Bladzijde (in pdf) 108
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag We hebben een samenwerkingsovereenkomst afgesloten voor de 
snelfietsroute IJsselstein – Utrecht en een Intentieovereenkomst voor de 
snelfietsroute Utrecht – Hilversum: Op welke manier wordt het gevoel van 
veiligheid van alleen fietsende fietsers in het donker verbeterd op donkere 
verlaten stukken van het traject?

Antwoord:

Sociale veiligheid en verlichting zijn aandachtspunten bij alle doorfietsroutes. We werken op dit 
moment aan de tracékeuze en het ontwerp voor de doorfietsroute Utrecht – Hilversum. Bij de 
uitwerking hiervan kijken we in hoeverre de verlichting voldoende is of dat aanvullende maatregelen 
nodig zijn om het gevoel van veiligheid te verbeteren. De verlichting op de Winthontlaan (onderdeel 
van doorfietsroute IJsselstein – Utrecht) was verouderd. Deze is daarom in de zomer van 2020 
vernieuwd. Daarnaast gaan we de verlichting vervangen onder het snelwegviaduct op de 
Winthontlaan en plaatsen we verlichting op het fietspad bij de Jutfasebrug
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
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Bladzijde (in pdf) 108
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag We zijn gestart met de uitvoering van de herinrichting van de 
Burgemeester Reigerstraat: het valt de fietsers op dat het pas duidelijk 
wordt dat ze, vanwege werkzaamheden, niet verder kunnen als ze tegen 
verkeersregelaars aan fietsen. Automobilisten worden veel consequenter 
en veel vroegtijdiger via een omleiding attent gemaakt op onderhoud. Kan 
dit voor fietsers ook consequenter ingevoerd worden?

Antwoord:

Bij de uitvoering van werkzaamheden in de openbare ruimte spannen we ons in om fietsers en 
voetgangers zoveel mogelijk ongehinderd de werkzaamheden te laten passeren. Als dit echt niet kan 
vanwege ruimtegebrek of de verkeersveiligheid in het geding komt zorgen we voor zo kort mogelijke, 
veilige, comfortabele en goed bewegwijzerde fietsroutes. Deze bewegwijzering moet er voor zorgen 
dat fietsers tijdig wordt gewezen op goede omleidingsroutes. 
We betreuren het als de bewegwijzering op sommige momenten bij de realisatie van de herinrichting 
van de Burgemeester Reigerstraat niet volledig voldeed aan deze doelstelling. We zullen hier bij 
toekomstige werkzaamheden nadrukkelijker op sturen.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Bereikbaarheid
Paragraaf Bereikbaarheid
Bladzijde (in pdf) 120
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Utrecht maakt werk van uitbreiding van de capaciteit van fietsenstallingen. 
Dat is heel lovenswaardig. Is er ook rekening gehouden met de 
stalmogelijheid voor minder athletische Utrechters die er moeite mee 
hebben om hun zware (elektrische) fiets omhoog te rijden uit een 
ondergrondse stalling? Is er nagedacht over een mogelijkheid voor 
speciale stalgelegenheid voor fietsen op makkelijk bereikbare plekken 
nabij winkels in analogie met de invalide parkeerplaatsen voor auto's? 
Introductie van een fietsplaatje zou dit mogelijk kunnen maken.

Antwoord:

Om stallingen voor iedereen toegankelijk te houden bieden we langs trappen of hellingbanen een 
rolband die fietsers helpt naar beneden en boven te lopen. Verder kan de beheerder hulp bieden. 
Naast de weekend pop-up stallingen hebben we nu twee stallingen in de binnenstad, drie in het 
stationsgebied en één bij station Vaartsche Rijn die gelijkvloers toegankelijk zijn. Ook de 
fietsenstalling Leidsche Rijn Stadstuin wordt gelijkvloers toegankelijk.

Een fietsplaatje kan door betreffende doelgroep worden aangevraagd bij de huidige ontheffing om in 
het voetgangersgebied te mogen fietsen. Bevestigen op de fiets is niet verplicht vanwege mogelijke 
stigmatisering. In de module fietsparkeren is ons voornemen opgenomen om in en nabij het 
voetgangersgebied specifieke fietsparkeerplekken voor fietsers met een beperking te realiseren in 
afstemming met Stedelijk Overlegorgaan gehandicapten Utrecht (Solgu). We werken daarvoor nog 
maatregelen uit om de plekken beschikbaar te houden voor de doelgroep
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Verbijzondering

Vraag We willen dat de openbare ruimte schoon is. Ondanks alle inspanningen 
van de gemeente blijkt dat de containerplaatsen voor huisvuil te vies zijn 
en dat de containers vaak vol zijn. Bovendien voelt het voor vel Utrechters 
nog heel onnatuurlijk om plastic bij het restafval te gooien en is er alleen 
een container voor gekleurd glas. Er is duidelijk meer behoefte aan 
communicatie en aan vaker legen en reinigen van de container 
opstelplekken. Afvalbakken in het centrum en in parken en openbaar 
groen zijn te vol en staan op te weinig plekken waardoor er sprake is van 
zinloos zwerfafval: mensen willen hun afval wel in een vuilnisbak gooien, 
maar die is te vaak niet beschikbaar.

Antwoord:

In de raadsbrief van 29 maart 2022 Voortgang aanpak hotspots (Raadsbrief Voortgang Aanpak 
Hotspots - Bijplaatsingen Utrecht - iBabs RIS (bestuurlijkeinformatie.nl) leggen we uit hoe we ervoor 
zorgen dat inwoners gebruik kunnen maken van werkende en schone containers zodat inwoners in 
staat zijn hun afval juist weg te gooien. 
Bij de overgang op nascheiding hebben we in de raadsbrief van 22 juni 2021 (Raadsbrief 
Afvalinzameling Utrecht - iBabs RIS (bestuurlijkeinformatie.nl) aangegeven wat we aan communicatie 
doen bij de overgang op nascheiden. Conform de plannen in de Grondstoffennota 2020 voor 
communicatie, zullen we aandacht blijven geven aan het scheiden en ons blijven richten op de 
resultaten van de recycling. 
Daar waar we de ruimte hebben scheiden we het glas op gekleurd en wit glas. Alleen op locaties waar 
de ruimte beperkt is, zamelen we al het glas bij elkaar in.
Op 21 juni 2021 is aan de raad de Nota basisaanpak zwerfafval Raadsbrief Notitie basisaanpak 
Hotspots Zwerfafval Utrecht - iBabs RIS (bestuurlijkeinformatie.nl) gestuurd. Hierin zijn de plannen 
opgesteld voor het aanpakken van zwerfafval.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/055e63d7-38a7-486a-ba41-800334a20956?documentId=e8f8852d-64e4-4543-a72c-2d80f3ed9a6b
https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/9dac7c79-7309-45d6-9be3-7474255cfd4e
https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/9dac7c79-7309-45d6-9be3-7474255cfd4e
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf Openbare Ruimte en Groen
Bladzijde (in pdf) 137
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Eind 2021 hebben we u een voorstel gestuurd voor de realisatie van een 
particuliere Islamitische begraafplaats in Utrecht. De islam vraagt om 
eeuwigdurend grafrecht, hoe kan de gemeente Utrecht eeuwigdurend 
grafrecht garanderen?

Antwoord:

De eigenaar c.q. exploitant van een particuliere begraafplaats bepaalt zelf, binnen wettelijke kaders, 
onder welke voorwaarden een graf wordt uitgegeven. Tot deze voorwaarden behoort ook de duur van 
de grafrust. Het is daarmee aan de eigenaar c.q. exploitant om er zorg voor te dragen dat aan deze 
voorwaarde wordt voldaan of kan worden voldaan.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2021

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  190
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Bladzijde (in pdf) 148
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Verbijzondering

Vraag De krapte op de arbeidsmarkt heeft er toe geleid dat een aantal vacatures 
voor uitvoerend personeel niet ingevuld konden worden. Zijn onderhoud 
groen en schoonhouden van de openbare ruimte niet werkzaamheden bij 
uitstek om statushouders en mensen in de bijstand te betrekken bij het 
arbeidsproces?

Antwoord:

Statushouders en mensen in de bijstand die aan de selectiecriteria voldoen komen uiteraard in 
aanmerking. Daarbij moeten we er wel rekening mee houden dat het werken in de openbare ruimte
fysiek belastend is en dat ook hier in bijna alle gevallen bepaalde en gerichte scholing is vereist. Als 
voorbeeld: het werken bij de Inzamel & Transportdienst van de gemeente betekent dat iemand
zelfstandig moet kunnen werken en over een groot rijbewijs en kraanbewijs moet kunnen beschikken. 
Het werken in het groen betekent het hebben van specifieke kennis en vaardigheden op het gebied 
van onderhoud en groenvoorziening en een medewerker van de Havendienst moet bijvoorbeeld 
beschikken over een vaarbewijs en nautische kennis. Daarnaast zien we dat het ook steeds 
belangrijker wordt dat uitvoerende medewerkers digitaal vaardig zijn en over goede communicatieve 
vaardigheden beschikken. Daarom is niet iedereen direct geschikt of geschikt te maken om in de 
openbare ruimte te werken. Om deze specifieke doelgroep te betrekken bij het arbeidsproces wordt bij 
inkooptrajecten o.a. ingezet op social return. Daarnaast werken we intensief samen met de Utrechtse 
Werkbedrijven (UW). UW helpt mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt bij het verkrijgen van 
passend werk. 
Wij zijn de voornaamste opdrachtgever van UW en beschouwen hen als een belangrijke partner om 
het uitvoerende werk in de stad gedaan te krijgen. UW heeft de expertise in huis om de doelgroep op 
een juiste manier aan te sturen en te begeleiden en naar (toekomstig) werk.  
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Klein
Documentnaam
Hoofdstuk Onderwijs
Paragraaf LErarentekort
Bladzijde (in pdf) 211
URL / Blz op website

Verbijzondering NPO heeft een tijdelijke investering verzorgd waardoor honderden banen 
extra in het onderwijs zijn gerealiseerd. De ambitie om het aantal 
openstaande vacatures in het onderwijs te verlagen is daardoor niet 
gehaald.

Vraag Heeft de gemeente Utrecht signalen ontvangen dat het lerarentekort 
hierdoor vergroot is?

Antwoord:

Jazeker is het lerarentekort verergerd door NPO. Er zijn alleen al in Utrecht honderden extra banen 
gecreëerd waarvoor niet voldoende mensen zijn om ze in te vullen. Het is knap hoe de schoolbesturen 
erin geslaagd zijn desondanks veel van deze banen wel in te vullen. We hebben u hierover 
geïnformeerd in onze raadsbrief van 15 december 2021.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/2997eab1-343d-4b45-b48e-4b6097a7d6e5
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf Duurzaamheid / In Utrecht besparen we energie en wekken we energie 

duurzaam op
Bladzijde (in pdf) 88-90
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Wat zijn de gevolgen van het (onder bepaalde omstandigheden) 
toekennen van een groen EU-label aan gas en kernenergie, een 
beslissing die in februari 2022 werd genomen. Graag ervan uit gaande dat 
deze beslissing niet wordt teruggedraaid.

Antwoord:

Het toekennen van een groen EU-label aan gas en kernenergie betreft een Europees kader voor de 
financiële markten. Op basis hiervan   wordt bepaald of private investeringen duurzaam zijn, de  
zogenoemde taxonomie. Als deze taxonomie op deze manier wordt ingevoerd, betekent dat onder 
voorwaarden aardgas en kernenergie het label duurzame investering kan krijgen voor private 
investeerders.

Voor Utrecht heeft dit geen gevolgen omdat de taxonomie slecht een classificatiesysteem is voor 
investeringen. Als Utrecht investeren we niet in de winning van aardgas of het opwekken van 
elektriciteit met kernenergie. De taxonomie zegt derhalve niets over de stappen die we in Nederland 
zetten om naar een klimaatneutrale energievoorziening te gaan. Het overstappen naar een duurzame 
energievoorziening zonder aardgas blijft daarbij een belangrijke stap. 
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf Duurzaamheid / In Utrecht besparen we energie en wekken we energie 

duurzaam op
Bladzijde (in pdf) 88-90
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Wat betekent voornoemd EU-besluit voor de mogelijkheid om een 
kerncentrale in regio van Utrecht te realiseren?

Antwoord:

Dit heeft geen gevolgen voor de mogelijkheid om een kerncentrale in de regio van Utrecht te 
realiseren. De rijksoverheid is bevoegd gezag voor de afgifte van vergunningen voor kerncentrales. 
Het nieuwe kabinet heeft aangegeven de voor-, nadelen en haalbaarheid van twee nieuwe 
kernenergiecentrales te willen onderzoeken.  HetRrijk heeft daarbij twee potentiële locaties op het oog 
die niet in de regio Utrecht liggen, namelijk Borssele en de Tweede Maasvlakte.
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Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Waarom in 2002 een lagere ambitie. Dah gerealiseerd in 2021 (25% naar 
23%)

Antwoord:

De ambitie van 2022 komt uit de begroting 2022 die door de raad op 11 november 2021 is 
vastgesteld. Die ambitie is gebaseerd op de nulmeting van 2017  van 17,7% en de laatste meting met 
de Inwonersenquête van 22% in 2019.  De inwonersenquête wordt eens in de twee jaar gehouden. De 
uitkomsten van  de inwonersenquête 2021 zijn in 2022 beschikbaar gekomen, dus nadat de begroting 
2022 was vastgesteld. Wat we nu zien is dat we onze ambitie ruim hebben gehaald.
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Verbijzondering

Vraag Het college heeft beloofd om de samenhang tussen websites met andere 
partijen te stroomlijn .Dit naar aanleiding van vragen terzake de 
servicewoningen (Magda). Hoe staat het daarmee?

Antwoord:

Dit is meegenomen als één van de acties in het actieplan Thuis voor Ouderen.
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Verbijzondering

Vraag Welke actie neemt het college om ook in Leidsche Rijn een servicepunt te 
realiseren?

Antwoord:

Het wijkbureau is dagelijks open voor klantcontact maar het aantal fysieke bezoekers van het 
wijkbureau Leidsche Rijn is laag. Veel inwoners stellen hun vragen en regelen hun zaken digitaal of 
telefonisch. Leidsche Rijn heeft geen servicepunt omdat het pand waar het wijkbureau in zit daarvoor 
niet geschikt is.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Verschuure
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Bladzijde (in pdf) 15
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Hoeveel woningen resteerden na de toewijzing aan bijzondere 
doelgroepen

Antwoord:

In 2021 zijn 2.483 woningen (bron WoningNet) vrijgekomen. Hiervan zijn 750 woningen toegewezen 
aan kwetsbare en bijzondere doelgroepen. Hieronder vallen statushouders, MIVA-woning, Uitstroom 
MO/BW, Urgentie, Vrouwenopvang, Instellingswoning, City Deal, Beheerdersbelang, Laatste Kans 
Beleid, Geëvacueerde gezinnen en Dakloze jongvolwassenen. Op basis van deze cijfers resteren er 
1.733 woningen na de toewijzing aan bijzondere doelgroepen.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Eerenberg
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Samenvatting
Paragraaf Samenvatting / Ondersteuning op maat
Bladzijde (in pdf) 17
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag In de media en op sociale media wordt geregeld indringend geklaagd door 
cliënten van de RvdK over de bejegening en aanpak door instellingen en 
de (door cliënten ervaren)  gebrekigheid van rapportages. Wat zijn naar 
het oordeel van het college de oorzaken van deze ogenschijnlijke 
discrepantie tussen zeer weinig officiele klachten en veel informele 
klachten?

Antwoord:

• Het is voor het college lastig te zeggen in hoeverre er sprake is van discrepantie tussen 
informele en officiële klachten, en waardoor dat zou komen.

• Het college vindt het belangrijk dat cliënten voldoende ruimte voelen om klachten 
bespreekbaar te maken en indien nodig worden ondersteund bij het officieel indienen van een 
klacht. Het is dan ook goed dat organisaties inzetten op zorgvuldige klachtafhandeling. 

• In de vraag wordt gerefereerd aan cliënten van de Raad voor de Kinderbescherming (RvdK). 
De RvdK valt niet onder verantwoordelijkheid van het Utrechtse college maar onder 
verantwoordelijkheid van het ministerie van Justitie en Veiligheid. Op haar eigen website geeft 
de RvdK informatie over klachtafhandeling en klachtenanalyses, zie deze link.

• Het verbeteren van de klachtafhandeling heeft bij Samen Veilig Midden Nederland al enige tijd 
de aandacht. In 2021 is er een brede bijeenkomst over het leren van klachten geweest, met 
onder andere het Advies- en Klachtenbureau Jeugdzorg (AKJ), Klachtencommissie Jeugd 
Midden-Nederland (KJMN) en de ombudsman. Ook sluit SVMN aan bij het landelijk actieplan 
Feitenonderzoek, waarin onder andere wordt ingezet op zorgvuldige rapportage. SVMN heeft 
een verbeterplan gemaakt om nog meer te werken aan het voorkomen van klachten en aan 
het klachtafhandelingsproces zelf.

https://www.kinderbescherming.nl/over-ons/kwaliteit-van-ons-werk/ervaring-vraag-klacht-delen
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Verbijzondering

Vraag Utrecht is onderdeel van de pilot Ketenversnelling. Welke informatie is tot 
op heden uit de pilot gekomen?

Antwoord:

• Vanwege de ervaringen in de proeftuin in Utrecht en andere regio’s hebben Rijk en VNG 
besloten om de proeftuinen te bestendigen in een programma. Voor Utrecht betekent dat dat 
de pilot ketenversnelling is uitgebreid naar inzet in heel Overvecht

• De ervaringen van de pilot hebben mede aan de basis gelegen voor het plan voor het 
Toekomstscenario voor Kind- en jeugdbescherming, dat nu landelijk in proeftuinen verder 
uitgewerkt wordt en moet leiden tot een eenvoudige en snellere jeugdbescherming. En tot een 
nieuw (wettelijk) kader voor jeugdbescherming.

• De Utrechtse partners (Lokalis, Veilig Thuis, SAVE (samen SVMN), William Schrikker 
Stichting Jeugdbescherming en Jeugdreclassering (WSS) en Raad voor de 
Kinderbescherming (RvdK) werken in de proeftuin vanuit een gezamenlijke 
verantwoordelijkheid. We hebben hiervoor een subsidie van het Rijk ontvangen.

• Wat we zien is dat we door de intensievere samenwerking beter in staat zijn om gezinnen te 
versterken en te faciliteren bij de hulpvraag die zij hebben. Het leren samenwerken op deze 
nieuwe manier kost tijd en vraagt van professionals een brede blik.

• We zien voordelen: de lijnen zijn korter en organisaties ‘geven’ gezinnen niet meer door aan 
de volgende partij in de keten als het echt moeilijk wordt of als ze het niet weten (met 
bijbehorende wachttijden als gevolg).

• We kijken met het gezin wat nodig is en schakelen de expertise en het specialisme bij 
wanneer nodig. En we maken een gezinsplan, waar het niet meer alleen gaat om wat 
kinderen nodig hebben aan hulp, maar ook wat ouders nodig hebben om een opvoeder te 
kunnen zijn.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2021

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  200

Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Eerenberg
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Samenvatting
Paragraaf Samenvatting / Ondersteuning op maat
Bladzijde (in pdf) 17
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Hoeveel jeugdigen vallen momenteel onder jeugdzorg? En in 2018, toen 
dit naar de gemeentes overging? En in 2015?

Antwoord:

De vraag vraagt om data van 2015, 2018 en ‘momenteel’. We geven van de specialistische jeugdhulp 
data van bereik in 2016 in plaats van 2015, omdat deze data in 2015 door de decentralisatie van dat 
jaar onbetrouwbaar en daarmee onbruikbaar zijn. Van 2022 (‘momenteel’) hebben we alleen data over 
het eerste kwartaal. Dat geeft een vertekend beeld naast data van bereik over hele jaren. Daarom 
geven we als meest recente data de data over 2021.

Bereik aantal kinderen met specialistische jeugdhulp:
2016: 5092
2018: 5559
2021: 5997

Bereik aantal gezinnen met basiszorg:
2015: 6200, waarbij 12163 unieke personen (ouders én kinderen)
2018: 8450, waarbij 19500 unieke personen (ouders én kinderen)
2021: 4900, waarbij 15737 unieke personen (ouders én kinderen)

Opmerking bij cijfers: bereik bij specialistische jeugdhulp betreft totaal aantal unieke cliënten in 
desbetreffende jaar. Bereik basiszorg betreft totaal aantal unieke gezinnen en unieke personen 
(ouders én kinderen) jaarlijks ondersteund worden. Bij de basiszorg, anders dan bij specialistische 
jeugdhulp, wordt niet apart gerapporteerd over specifiek het aantal jeugdigen.
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Verbijzondering

Vraag Wat is de verdeling in vorm van interventie? Hoeveel gevallen van 
dwangmaatregelen, OTS en/of UHP of andere dwangmaatregelen zijn er, 
gecategoriseerd naar maatregel, in 2015, 2018 en nu?

Antwoord:

De aantallen jeugdbeschermings- en jeugdreclasseringsmaatregelen en het verloop ervan over de 
jaren heen, kunt u terugvinden op de site van het CBS (Statline).

Aantal ondertoezichtstellingen (bron: CBS, cijfers 2021 zijn nog voorlopig)
- 2015 Nederland: 34.100
- 2015 Utrecht Stad: 695
- 2018 Nederland: 31.225
- 2018 Utrecht Stad: 555
- 2021 Nederland: 32.595
- 2021 Utrecht Stad: 485

Aantal jeugdreclasseringstrajecten (bron: CBS, cijfers 2021 zijn nog voorlopig)
- 2015 Nederland: 14.615
- 2015 Utrecht Stad: 345
- 2018 Nederland: 11.980
- 2018 Utrecht Stad: 325
- 2021 Nederland: 11.045
- 2021 Utrecht Stad: 285

Er zijn geen landelijke monitoringsafspraken gemaakt over de aantallen uithuisplaatsingen, maar over 
de aantallen jeugdbeschermingsmaatregelen, waar een uithuisplaatsing soms (tijdelijk) onderdeel van 
uit kan maken. Daarom zijn er ook geen cijfers van het totaal aantal uithuisplaatsingen in Utrecht.

https://www.cbs.nl/nl-nl/cijfers/detail/82975NED
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Verbijzondering

Vraag Wat zijn de uitvoeringslasten per geval per jaar, gecategoriseerd naar type 
maatregel?

Antwoord:

We hebben met SVMN tarieven afgesproken voor verschillende producten en diensten in het 
gedwongen kader. Dit zijn integrale tarieven, dus daarin wordt geen onderscheid gemaakt naar 
bijvoorbeeld overhead of andere specifieke uitvoeringskosten. Ook de tarieven zelf kunnen wij niet 
openbaar publiceren vanwege de wet- en regelgeving rondom mededinging. Tot eenzelfde conclusie 
is de Autoriteit Consument en Markt (ACM) gekomen in verband met openbaarmaking van tarieven in 
het kader van een onderzoek van de Jeugdautoriteit.

We kunnen wel iets zeggen over de totale uitgaven aan het justitieel kader. In de jaarverantwoording 
2021 heeft SVMN de productiecijfers 2021 opgenomen. Voor Utrecht Stad gaat het om €4.991.015 
voor het justitieel kader (jeugdbescherming waaronder ondertoezichtstellingen en jeugdreclassering). 
In 2018 hebben we in onze eigen jaarrekening in totaal €10.448.000 verantwoord voor de 
jeugdbescherming, maar in dit bedrag wordt geen onderscheid gemaakt naar product, dienst of 
gedwongen/vrijwillig kader (zo is het inclusief de uitgaven Veilig Thuis). In 2015 was dat €11.153.000.
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Verbijzondering

Vraag Welke reden kunnen de instellingen opgeven voor het geconstateerde 
gegeven dat de uitstroom ieder jaar lager is dan de instroom?

Antwoord:

Al enkele jaren geven aanbieders aan dat de zorgvragen complexer worden. De afgelopen jaren is dit 
versterkt als gevolg van de impact van corona. KOOS en Spoor030 zagen dat kinderen en jongeren 
zich als gevolg van corona met complexere en meer urgente zorgvragen meldden. Dit vraagt 
vervolgens ook om een intensiever en langer zorgtraject met als gevolg dat er minder ruimte is voor 
instroom van nieuwe cliënten.

Ook bij Lokalis lijkt de duur van trajecten op te lopen. Enerzijds is als gevolg van de impact van 
corona(maatregelen) de problematiek bij jongeren en gezinnen vergroot en het vertrouwen in de 
toekomst gedaald (zie daarnaast ook het antwoord op vraag 79). Anderzijds kunnen we een aantal 
jaar na de decentralisatie zien dat er een groep Utrechters is die langdurig ondersteuning van het 
buurtteam behoeft. Op die laatste groep wordt nu gekeken naar mogelijkheden om anders betrokken 
te blijven als buurtteam, bijvoorbeeld als back-up.
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Verbijzondering

Vraag Kan per maatregel worden aangegeven in welk aandeel (%) van de 
gevallen de maatregel succesvol is na een jaar, en na 2 jaar? Zo nee, 
waarom niet?

Antwoord:

We kunnen niet per maatregel aangeven of deze al dan niet al dan niet succesvol is en in welke mate, 
dit wordt niet geregistreerd. Ook is landelijk het effect van de ondertoezichtstelling nauwelijks 
onderzocht omdat dergelijk onderzoek complex is.

Onderzoek uit 2001 laat zien dat bij 30% van de jeugdigen (die hulp ontvingen en een 
ondertoezichtstelling hadden) de situatie is verbeterd, bij 40% zijn de problemen hetzelfde gebleven 
en bij 30% van de jongeren wordt de situatie slechter. Tegelijkertijd kunnen we niet stellen dat de 
verbetering of verslechtering te maken heeft met de maatregel zelf. Er is naast een maatregel ook een 
scala aan (specialistische) hulp en begeleiding dat wordt ingezet voor jeugdigen en ouders.

In Utrecht wordt zoveel mogelijk geprobeerd hulp te bieden zonder dwangmaatregel, bijvoorbeeld 
door de buurtteams of door de aanvullende jeugdhulp. Ook werken we vanuit het principe hulp zo 
dichtbij mogelijk te organiseren en willen we uithuisplaatsingen zoveel mogelijk voorkomen, daar 
werken we aan met het project ‘Wel thuis’. Vergeleken met het gemiddelde in Nederland zijn er in 
Utrecht minder ondertoezichtstellingen.

Een jeugdreclasseringsmaatregel wordt door een rechter opgelegd in geval van een veroordeling van 
een strafbaar feit. De duur van de maatregel is vastgelegd in het vonnis. Ook hiervan is niet aan te 
geven of een jeugdreclasseringsmaatregel op zichzelf succesvol is of niet. Meestal is er een 
samenstel van de maatregel met andere vormen van hulp die recidive moeten voorkome
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Verbijzondering

Vraag Is in de baten ook een bedrag uit het grondexploitatie opgenomen zo ja 
hoeveel?

Antwoord:

Ja, deze toelichting is te vinden op pagina 53 en verder.
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Verbijzondering

Vraag Mogen wij een overzicht van gedeclareerde reiskosten en 
representatiekosten van  ider van de collegeleden?

Antwoord:

De onkostenregisters en overzichten van dienstreizen van collegeleden worden per kwartaal 
gepubliceerd op de gemeentelijke website en zijn hier te vinden: https://www.utrecht.nl/bestuur-en-
organisatie/college-van-b-en-w/declaraties-en-dienstreizen/



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2021

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  207

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Klein
Documentnaam Bijlagen
Hoofdstuk Investeringsstaat
Paragraaf nvt
Bladzijde (in pdf) nvt
URL / Blz op website nvt

Verbijzondering nvt

Vraag Zowel de geheime Investeringsstaat als het geheime Risicomodel zijn 
moeilijk in iBabs leesbaar (en daarmee controleerbaar). Dit lijkt te komen 
door conversie van Excel of een vergelijkbaar bestandsformaat naar PDF. 
Kan het college deze stukken nu en in de toekomst leesbaarder met de 
raad delen, bijvoorbeeld in Excel?

Antwoord:

Door gebruik van IBABs worden documenten omgezet in een pdf met als gevolg dat die staat slechter 
leesbaar is. We onderzoeken in samenwerking met de griffie of dit op een andere manier eenvoudiger 
leesbaar kan worden gemaakt.
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Verbijzondering Van "Budgetten:" t/m "niet opgenomen in de resultaatbestemming"

Vraag Er staat 5x "niet" in deze 4 zinnen. De tekst die hier staat is mede 
daardoor moeilijk te begrijpen. Kan het college nader toelichten wat hier 
staat?

Antwoord:

In positieve zin geformuleerd kunt u deze tekst als volgt lezen:
Budgetten die:

• door derden met een specifiek bestedingsdoel beschikbaar zijn gesteld,
• dienen ter dekking van een knelpunt,
• juridisch verplicht zijn

zijn opgenomen in de nu voorliggende resultaatbestemming.
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Verbijzondering Tabel

Vraag De individuele bedragen onder "Totaal B&D voorstellen" tellen op naar 
€7.526 in plaats van €47.469. Welke bedragen zijn niet juist? Kan dit 
worden gecorrigeerd?

Antwoord:

Het boekhoudkundig resultaat van 2021 is 54,573 miljoen euro. Van dit bedrag wordt 47,469 miljoen 
euro als bestedings- en dekkingsvoorstellen aangemerkt. Het saldo is 7,104 miljoen euro, dit is het 
nog te bestemmen resultaat. Op pagina 3 staat een typefout. Bij het programma Openbare Ruimte en 
Groen staat nu dat het totaal aan B&D voorstellen 47.498 is, maar dit moet -7.498 zijn. Dan klopt de 
totaaltelling ook.
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Verbijzondering Beslispunt 8

Vraag Het structureel budget zou jaarlijks in een reserve gestort moeten worden 
tot aan een verkiezingsjaar. Waarom wordt dit budget niet inderdaad in 
een reserve voor de verkiezingen gestort?

Antwoord:

Het budget wordt jaarlijks gereserveerd tot het moment dat de verkiezingen plaatsvinden. Dat kan via 
een reserve, maar dat is niet strikt noodzakelijk. Afgelopen jaren is het gelabelde geld via een 
bestedingsvoorstel beschikbaar gebleven voor het uiteindelijke doel.
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Verbijzondering Beslispunt 24

Vraag Hoe kan het dat er nog 0,795 miljoen over is van dit bedrag, terwijl het 
college in het voorjaar van 2021 nog dacht 1,3 miljoen te kunnen besteden 
in 2021? Hoe beoordeelt het college deze overschatting in het licht van 
opmerkingen van de accountant over het stellen van te hoge ambities? Op 
basis waarvan denkt het college dat het resterende bedrag in 2022 wel 
volledig nodig is c.q. wordt besteed?

Antwoord:

De oorzaak dat een deel van het budget niet besteed is tweeledig:
1. Een deel was bestemd voor de noodzakelijke planuitwerking van de Schaalsprong OV, 
waaronder de Merwedelijn en de Waterlinielijn voor het geval de1e tranche groeifonds zou worden 
goedgekeurd. Nu de 1e tranche niet is toegekend, worden de plannen voor de Merwedelijn 
desalniettemin verder uitgewerkt, maar minder vergaand. Dat biedt de mogelijkheid om andere 
vraagstukken van het Wiel met Spaken wel uit te werken. Doorkoppeling Merwedelijn naar 
binnenstadsas, Waterlinielijn, alsook de fasering en planning van het netwerk.
2. Een ander deel is bestemd voor de uitwerking van het Mobiliteitsplan 2040 in Overvecht. 
opgave van Overvecht. Deze uitwerking maakt onderdeel uit van de Integrale uitwerking 
omgevingsprogramma Overvecht, waaronder ook de thema’s vergroenen, verdichten aan bod komen. 
Het integreren van de verschillende disciplines in een samenhangede studie ligt voor de hand, maar 
maak het proces wel complexer, waardoor er meer tijd benodigd is. Daarnaast heeft ook uitval van 
personeel en het tijdig kunnen werven van geschikte vervanging (door overspannen arbeidsmarkt) 
ons parten gespeeld. 
In 2022 gaan we verder met de uitwerking van Schaalsprong zoals toegelicht in het raadsvoorstel 
Eerste stappen Schaalspong OV. In 2022 zullen we ook, zoals toegelicht in de raadsbrief over het 
Omgevingsprogramma Overvecht d.d. 15 maart 2022, de Integrale uitwerking omgevingsprogramma 
Overvecht afronden. 
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Verbijzondering Investering in gezichtsherkenning

Vraag Goed om te lezen dat investering in gezichtsherkenning leidt tot 
voorkomen van id-fraude. Hoe verhouden deze cijfers (7x id-fraude, 2x 
look-a-like) zich tot eerdere jaren? Er staat daarnaast expliciet dat er bij de 
look-a-likefraude aangifte is gedaan. Geldt dat ook voor de zeven gevallen 
van identiteitsfraude? Zo nee, waarom niet?

Antwoord:

We zien een toename in de aantallen identiteitsfraude ten opzichte van de afgelopen jaren.
 
In gevallen waar identiteitsfraude die geconstateerd wordt aan de balie wordt altijd contact 
opgenomen met de politie. Ter plekke wordt er in overleg met de politie besloten of er aangifte gedaan 
moet worden door de gemeente. In sommige gevallen geeft de politie aan dat door hun eigen 
constateringen en/of door de getuigenverklaring ter plaatse dat een aangifte vanuit ons niet 
noodzakelijk is.
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Verbijzondering P1.1.1 Omvang achterstallig onderhoud

Vraag De "doelstelling 2020" en "Realisatie 2020" niet gevuld met de opmerking 
"nader te bepalen". Hoe kan dit, terwijl er wel een doelstelling en realisatie 
is voor 2021?

Antwoord:

In de Nota Beheer Openbare Ruimte (door de raad vastgesteld op februari 2021) is op basis van 
actuele inspecties de omvang van het achterstallig onderhoud herijkt. Deze inspectieronde heeft 
plaatsgevonden in de periode 2019/2020. Daarom is, in afwachting van de herijking,  geen bedrag bij 
de doelstelling en realisatie bij de indicator 2020 opgenomen. Vanaf 2021 doen we dit weer  op basis 
van de actuele gegevens uit de Nota Beheer Openbare Ruimte.

https://utrecht.jaarverslag-2021.nl/p43327/beleidsnotas
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Verbijzondering P2.2.3 Aantal dieren waar eigenaren afstand van doen

Vraag Als omschrijving is een "aantal dieren" opgenomen, terwijl de realisatie 
0,14 is. Kloppen deze cijfers en zo ja hoe moeten deze cijfers worden 
gelezen?

Antwoord:

De indicator betreft de verhouding tussen het aantal dieren waar eigenaren afstand van doen bij een 
asiel of opvang en het aantal zwerfdieren in de stad dat door de asielen en dierenambulance wordt 
geregistreerd (‘aantal afstanddieren/aantal geregistreerde zwerfdieren’). In plaats van 2 had hier 0,2 
(of 20%) moeten staan, deze doelstelling is met 0,14 (14%) niet gehaald. Dit komt waarschijnlijk 
doordat door de coronapandemie mensen minder vaak afstand doen van hun huisdier, wat op zich 
een positieve ontwikkeling is.
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Verbijzondering E2.3.1 Tevredenheid over afvalinzameling

Vraag Hoe verklaart het college de daling van de waardering van afvalinzameling 
in Kanaleneiland en Overvecht?

Antwoord:

In de enquête wordt inwoners gevraagd een algehele waardering voor de inzameling te geven. Er 
wordt niet gevraagd naar de reden waarom inwoners dit cijfer geven. Het cijfer omvat dus de algehele 
beoordeling over de inzameling en kan beïnvloed worden door verschillende aspecten die te maken 
hebben met de inzameling. 
Voor Overvecht en Kanaleneiland lijkt het wel aannemelijk dat bijplaatsingen bijdragen aan de lagere 
waardering voor het inzamelsysteem. Dat blijkt ook wel uit onze meldingen. Met de aanpak  
Bijplaatsingen (Document Utrecht - Deelaanpak Hotspots Bijplaatsingen.docx - iBabs RIS 
(bestuurlijkeinformatie.nl) zetten we extra in op Kanaleneiland en Overvecht.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/9dac7c79-7309-45d6-9be3-7474255cfd4e?documentId=107a7bb3-50b9-4429-b70a-28bd1a348ed9
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Verbijzondering Analyse bij E2.3.1 Restafval/inwoner

Vraag Het college geeft als verklaring voor het stijging van restafval aan dat het 
"aannemelijk is dat de inwoners nog steeds meer in huis consumeren en 
opruimen als gevolg van de coronamaatregelen". Welke invloed had de 
invoering van nascheiding van plastic afval naar verwachting op het totaal 
aantal kilogram restafval per inwoner? Was het gestelde doel door de 
invoering van nascheiding nog wel realistisch?

Antwoord:

Het effect van nascheiden voor 2021 is nog niet meegenomen in de cijfers. Vanaf september 2021 zijn 
de eerste wijken overgegaan op nascheiden. We zijn begonnen met de wijken waar de minste 
mogelijkheden waren om het Plastic Blik en Pak te scheiden. Eind 2021 waren alle wijken ten oosten 
van de A2 over op nascheiden.  Over het algeheel zijn dat relatief weinig huishoudens die hun PBP 
met kliko's scheidden. De periode in 2021 dat zij volledig over waren op nascheiden is dermate kort, 
dat dit effect zeer beperkt is (ongeveer 1 kg/inw). Het effect van nascheiden zal dus met name in 2022 
landen.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2021

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  217

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Bereikbaarheid
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 118
URL / Blz op website

Verbijzondering Analyse bij E1.2.1 Aantal fietsen dat in een fietsvoorziening staat in 
stationsgebied

Vraag Als gevolg van een nieuwe meetmethode hebben we nog geen 
vergelijkbare cijfers. Wat houdt die nieuwe methode in, welke cijfers zijn 
hieruit gekomen en in welke zin wijken de cijfers af door de nieuwe 
methode?

Antwoord:

In 2021 zijn de resultaten van de metingen digitaal vastgelegd, in voorgaande jaren legde het 
onderzoeksbureau deze handmatig vast. Hierdoor is er nauwkeuriger binnen de sectoren geteld. Ook 
is het onderzoeksgebied uitgebreid; zijstraten van de onderzochte clusters en ook meer stations zijn 
meegenomen. Daarbij worden nu ook de fietsen in kaart gebracht die in de nabijheid van een 
voorziening geplaatst zijn. Daar bovenop wordt er nu meer onderscheid in typen gestalde voertuigen 
waargenomen: het bureau telt hoeveel buitenmodelfietsen er staan, wrakken, brom- en snorfietsen.
Verder hebben de parkeervakken, afhankelijk van hun afmeting, nu een vaste waarde. Dit is van 
invloed op de capaciteit van het te onderzoeken gebied. In het verleden werd dit vaker aan de visie 
van de teller over gelaten.
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Verbijzondering E1.2.3 Gemiddeld aandeel gebiedsvreemd verkeer op de invalsroutes / 
verbindingswegen

Vraag Wanneer wordt verkeer als "gebiedsvreemd" aangemerkt? Zijn de 
onderliggende cijfers ergens gepubliceerd c.q. gevisualiseerd en zo nee, 
waarom niet?

Antwoord:

Verkeer is gebiedsvreemd als het door een gebied rijdt maar daar geen bestemming heeft én er een 
andere route naar de bestemming is die vanuit het beleid wenselijk is (vanwege minder overlast voor 
bewoners bijvoorbeeld). Dit kan bijvoorbeeld betekenen dat verkeer een andere invalsweg zou 
moeten kiezen vanaf de snelweg zodat er minder door de stad hoeft te worden gereden. 
In de monitor mobiliteitsplan die uiterlijk Q3aan de raad wordt aangeboden wordt meer detail 
informatie over gebiedsvreemd verkeer opgenomen. De onderliggende cijfers zijn afkomstig van 
marktpartijen en zijn niet openbaar beschikbaar vanwege inkoopvoorwaarden.
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Verbijzondering E1.1.1 + 'wat heeft dat gekost?'

Vraag Er is minder geld uitgegeven aan de veiligheidsdoelstelling 'de basis op 
orde', dan vooraf was begroot. Tegelijkertijd zien we bij bewoners een 
lichte afname van het gevoel van veiligheid in de eigen buurt. De 
doelstelling is daarmee niet gehaald. Waarom is er dan toch gekozen om 
minder geld uit te geven aan het op orde krijgen/houden van de veiligheid? 
Had dit geld niet alsnog besteed kunnen worden, aangezien we nu 
onderaan de streep geld hebben overgehouden bij het programma 
veiligheid?

Antwoord:

Er is in 2021 veel geïnvesteerd in openbare orde, veiligheid in de wijken van de stad en in zorg en 
veiligheid. De jaarrekening geeft aan dat er minder geld is uitgegeven dan vooraf begroot. Het 
voordeel is echter kleiner dan het lijkt. Door een omissie zijn de personeelslasten van een aantal 
medewerkers (€ 349k) niet doorberekend ten laste van het Programma Veiligheid.  Zie de toelichting 
op pagina 339. Daarnaast komen de restant budgetten voor Veilige steden/straatintimidatie en 
Leerpunten uit nasleep schietincident via de bestedings- en dekkingsvoorstellen in 2022 tot besteding 
(resp. €95k en €155k). Daarmee resteert een voordeel van €116k (0,2% van de begroting voor 
Veiligheid).
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Verbijzondering Aantal gesloopte woningen

Vraag In de samenvatting staat aangegeven dat ruim 3000 woningen zijn 
opgeleverd. Hoeveel woningen zijn gesloopt?

Antwoord:

In 2021 zijn 3.020 woningen bruto toegevoegd. 22 woningen zijn gesloopt.
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Verbijzondering Tech Grounds

Vraag Hoe worden de personen die deelnemen aan Tech Grounds 
geselecteerd? Hoeveel kost deelname aan Tech Grounds per persoon 
(uitgesplitst in kosten gemeente en kosten voor persoon)?

Antwoord:

1. Hoe worden de personen die deelnemen aan TechGrounds geselecteerd?
Belangrijkste criteria:
- motivatie
- affiniteit met IT. Kennis ervan of werkervaring is niet nodig.
- juiste denk en werkniveau (voor de meeste opleidingen is dat HBO, voor techsupport MBO4) - via de 
eigen beoordeling van TechGrounds en een Q1000 test. Diploma is niet nodig.
- ruimte in het werk en priveleven voor een omscholingstraject van meerdere maanden.
Hier wordt op getest tijdens de assessment week voor een opleiding. Iedereen die een CV en 
motivatie inlevert mag daar aan meedoen.

2. Hoeveel kost deelname aan Tech Grounds per persoon (uitgesplitst in kosten gemeente en kosten 
voor persoon)?
- De kosten per opleiding zijn 6.500,-. Dit wordt betaald door de werkgevers die een deelnemer 
aannemen. In het begin zijn de kosten natuurlijk wel wat hoger ivm opstartkosten.
- Voor deelnemers blijft het altijd kosteloos.
- Er mogen elke opleiding deelnemers starten die nog niet met een werkgever zijn verbonden, maar 
waar het vertrouwen is dat ze die tijdens of na de opleiding vinden. TechGrounds betaalt hun 
opleiding (en kan eventueel nog een deel in rekening brengen bij de toekomstige werkgever als dit 
een partner is).
-TechGrounds Utrecht heeft de ambitie om in totaal minimaal 100 kandidaten te hebben opgeleid: 20 
in 2021 en 80 in 2022 (de ambitie van 2021 is behaald).
- Wij hebben een subsidie van 130.000 ('21 en '22) verstrekt, dat is 24,3% van de totale kosten over 
de subsidieperiode van twee jaar. Dit bedrag dient als startfinanciering voor realisatie van de fysieke 
locatie, vormgeving van het programma, opzetten van de eerste pilot en werving van de eerste 
werkgevers als partner. Dat laatste verloopt voorspoedig: met Cap Gemini wordt 31 mei een eerste 
gezamenlijk wervingsevent georganiseerd. Andere werkgevers uit Utrecht zijn: Fluido, Capgemini, 
2Manydigits, InQdo, Brite, Sentia (zit o.a. in Utrecht).
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Verbijzondering

Vraag Voor het ICT Career Centre Utrecht (ICCU) zijn met 153 geïnteresseerde 
kandidaten gesprekken gevoerd, waarvan er achttien daadwerkelijk zijn 
gestart. Hoe komt het dat slechts achttien van de 153 personen is gestart? 
Hoeveel zijn er nu nog over?

Antwoord:

1. Hoe komt het dat slechts achttien van de 153 personen is gestart? - ICCU is na de zomerperiode 
van 2021 van start gegaan; een nieuw initiatief in de stad, een nieuwe naam, nog geen 
naamsbekendheid bij de doelgroep (werk-naar-werk). Het gaat om 153 personen die een informatie-
aanvraag hebben gedaan. Een conversie van bijna 12% is boven verwachting; er werd rekening 
gehouden met 10%. Daarnaast is het omscholen naar een nieuwe loopbaan een life changing event; 
dit begint bij oriënteren om uiteindelijk de ultieme stap te maken door het opzeggen van je huidige 
baan, te investeren in minimaal tijd en de stap in het diepe te maken. Dit hebben, terwijl ICCU nog niet 
bekend was, al 18 kandidaten aangedurfd.
Daarnaast was in de scenario’s rekening gehouden met een groeiende werkloosheid waardoor er een 
extra reden zou zijn om over te stappen naar een andere bedrijfstak. Zoals bekend is deze 
toenemende werkloosheid uitgebleven en is er inmiddels juist een algemeen te kosrt aan personeel in 
bijna alle bedrijfstakken.

2. Hoeveel zijn er nu nog over? - Momenteel zijn deze 18 personen in opleiding. Zij zullen medio 2022 
de opleidingen afronden.
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Verbijzondering

Vraag Het college geeft het volgende aan over het investeringsklimaat: 'Verder 
werken we aan een sterk investeringsklimaat waarin bedrijven 
gestimuleerd worden bij te dragen aan een gezondere wereld. Dit betekent 
naast corona- en arbeidsmarkt gerelateerde activiteiten, ook de inzet op 
een gezond ecosysteem voor startende en groeiende bedrijven. Dit doen 
we onder andere via onze samenwerking met de Regionale 
Ontwikkelingsmaatschappij Utrecht en het ondersteunen van de 
benodigde infrastructuur voor start- en scale ups'. Welke andere 
organisaties, naast de Regionale Ontwikkelingsmaatschappij, werden 
meegenomen in het versterken van het investeringsklimaat? Hoe werden 
deze organisaties betrokken?

Antwoord:

O.a. de incubators (UtrechtInc, Dutch Game Garden, Holland Startup) via reguliere afstemming en 
partners als Utrecht Health Seed Fund. Ook Utrecht Science Park, wat betreft groeifonds initiatieven. 
International Welcome Center Utrecht Region, wat betreft buitenlandse bedrijven en hun 
medewerkers. Utrecht Marketing, Utrecht Convention Bureau en Jaarbeurs vwb evenementen en 
congressen. Economic Board Utrecht voor positionering en lobby richting Rijk. OMU samenwerking 
voor verbeteren en ontwikkelen werklocaties. Bij de ontwikkeling van het nieuwe subsidieprogramma 
‘Kansen voor West 3’ - waarmee we met Europees geld uit het Europees Fonds voor Regionale 
Ontwikkeling (EFRO) investeren in innovatie, klimaat en duurzame stedelijke ontwikkeling - hebben 
verschillende Utrechtse bedrijven, kennisinstellingen, mede-overheden, NGO’s en intermediaire 
organisaties via stakeholderconsultaties en via bestaande overleggen bijgedragen aan de 
totstandkoming en (afstemming van) invulling van het programma. Enkele voorbeelden – in 
willekeurige volgorde: ROM Utrecht Region, Economic Board Utrecht, Utrecht Holdings, Startup 
Utrecht, UMCU, HU, UU, Stichting USP, TNO, VNO-NCW West, NMU, Milieufederatie, Energiefonds 
Utrecht.
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Verbijzondering Aantrekken van talent voor ondernemers

Vraag Het college geeft aan: 'Het aantrekken van talent is een grote zorg voor 
veel ondernemers in Utrecht. Met kennisinstellingen, overheden en 
bedrijfsleven werkten we daarom aan de regionale Utrecht Talent Alliantie 
(voorheen deHuman Capital Agenda) voor een gezonde arbeidsmarkt 
voor nu en in de toekomst'. Waarom is het MBO-onderwijs hier niet in mee 
genomen, aangezien zij een groot deel van het talent opleiden dat van 
belang is voor de toekomst van Utrecht en voor de ondernemers?

Antwoord:

MBO is sterk betrokken bij de UTA, via de organisatie Beroepsonderwijs Utrecht ( een samenwerking 
van de Utrechtse beroepsonderwijsinstellingen Hogeschool Utrecht, Hogeschool voor de Kunsten 
Utrecht, Marnix Academie, ROC Midden Nederland, MBO Utrecht, MBO Amersfoort, Grafisch Lyceum 
Utrecht en Nimeto). Om het talent goed overzicht te bieden van alle kansen en mogelijkheden heeft 
Beroepsonderwijs Utrecht onder de vlag van de UTA een online gids voor loopbaan & ontwikkeling 
ontwikkelt voor de regio Utrecht: Maak Je Stap. Ambitie is om Maak Je Stap uit te bouwen tot een 
compleet en actueel overzicht van relevante opleidingen, cursussen, trainingen (publiek én privaat en 
voor alle niveaus), financieringsmogelijkheden, coaching en advies voor werkzoekenden, werkenden 
en werkgevers.
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Verbijzondering E2.2.1, zinsnede "ook voegden we extra bomen toe"

Vraag Hoeveel bomen zijn er in 2021 bruto en netto (d.w.z.: inclusief verrekening 
met gekapte/omgevallen bomen) toegevoegd? Graag een overzicht per 
wijk en zo mogelijk op buurtniveau.

Antwoord:

In het duurzaamheidsverslag zit de bomenbalans. Daar laten we per subwijk zien hoeveel bomen er 
zijn, welke soorten, etc. 
Er zit wel enige tijd tussen het planten of kappen en de opname in de bomenbalans en ook worden 
projecten pas opgenomen na overdracht aan beheer. De bomenbalans is daarom een indicatie.
In de bomenbalans van 2021 is in vergelijking met 2020 een stijging van 1362 bomen.
Wijk West:                    afname van 97 bomen
Wijk Noordwest:           toename van 102 bomen
Wijk Overvecht:            toename van 91 bomen
Wijk Noordoost:            toename van 60 bomen
Wijk Oost:                    toename van 89 bomen
Wijk Binnenstad:           toename van 75 bomen
Wijk Zuid:                     afname van 23 bomen
Wijk Zuidwest:              toename van 21 bomen
Wijk Leidsche Rijn:        toename van 430 bomen
Wijk Vleuten-De Meern: toename van 614 bomen
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Verbijzondering Borgen van monumentale en cultuurhistorische waarden

Vraag Wat is het totaal aan ingediende aanvragen voor een 
omgevingsaanvragen? En indien dit meer zijn dan de 211 verleende 
aanvragen, wat is de status van deze overige aanvragen?

Antwoord:

Er zijn 211 beoordeelbare aanvragen voor een Omgevingsvergunning ontvangen die een beschermd 
monument (Rijks of Gemeentelijk) betroffen ontvangen en afgehandeld. Indien een beoordeelbare 
aanvraag om Omgevingsvergunning wordt ontvangen waarvan de afhandeling in de volgende jaar valt 
wordt deze in de rapportage van het volgende jaar meegenomen. Alle beoordeelbare aanvragen 
worden afgehandeld tenzij de aanvrager zelf de aanvraag intrekt.
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Verbijzondering Borgen van monumentale en cultuurhistorische waarden

Vraag Wat is het totaal aan ingediende aanvragen voor een adviesverzoek 
omgevingsvergunning? En indien dit meer zijn dan de 106 verleende 
aanvragen, wat is de status van deze overige aanvragen?

Antwoord:

Er zijn 106 aanvragen voor een adviesverzoek omgevingsvergunning binnengekomen ter toetsing aan 
de Verordening op de ARcheologische Monumentenzorg. Alle 106 aanvragen zijn voorzien van een 
advies.
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Verbijzondering Borgen van monumentale en cultuurhistorische waarden

Vraag Wat is het totaal aan ingediende aanvragen voor een adviesverzoek Grote 
Opbreekvergunning? En indien dit meer zijn dan de 103 verleende 
aanvragen, wat is de status van deze overige aanvragen?

Antwoord:

Wij hebben in 2021 in totaal 740 aanvragen voor een grote opbreekvergunning ontvangen. Voor 103 
aanvragen hebben wij archeologisch advies opgevraagd. Deze 103 aanvragen zijn getoetst aan 
de Verordening op de Archeologische Monumentenzorg. Bij de overige aanvragen speelden geen 
archeologische waarden.
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Verbijzondering Borgen van monumentale en cultuurhistorische waarden

Vraag Corona: Aan welke essentieel voorzieningen zijn subsidie verleend?

Antwoord:

Noodsteun is verleend voor Erfgoedinstellingen in 2021:

• Domkerk (van eigenaar Protestantse Gemeente Utrecht)
• DOMunder (Stichting DOMunder)
• Romeinse schepen (van Stichting Romeinse Schepen Utrecht)
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Verbijzondering Moderne en toekomstbestendige huisvesting van scholen

Vraag Is het klantonderzoek schoolbesturen over samenwerking bij huisvesting 
school of in ieder geval de rapportage met de cijfermatige uitkomsten over 
de dienstverlening door de gemeente beschikbaar voor de raad?

Antwoord:

Ja, het klantonderzoek is beschikbaar, en hebben wij bijgevoegd bij deze beantwoording.
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Verbijzondering Moderne en toekomstbestendige huisvesting van scholen

Vraag Hoeveel schoolgebouwen moeten nog aangepakt worden dit jaar voor een 
gezond binnenklimaat?

Antwoord:

Op dit moment zijn alle scholen voorzien van een gezond binnenklimaat, of wordt het binnenklimaat 
aangepakt in de renovatieprojecten die gepland staan tot en met 2025. Dat zijn nog 10 tot 15 
projecten. Uw raad ontvangt regelmatig updates over het binnenklimaat in schoolgebouwen.
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Verbijzondering Moderne en toekomstbestendige huisvesting van scholen

Vraag Waarom valt de dotatie voorziening voor de Directievilla onder het 
programma onderwijshuisvesting gelet op de toekomstige bestemming als 
een wijkbureau?

Antwoord:

Deze voorziening heeft betrekking op het uitvoeren van het achterstallig onderhoud, dat uitgevoerd 
moet worden nu het gebouw aan een ander beleidsdoel wordt toegekend.
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Verbijzondering Kinderen in de stad groeien gezond en veilig etc.

Vraag Kan een cijfermatige onderbouwing worden gegeven van de tekstuele 
omschrijving van de verdeling van de middelen?

Antwoord:

Onderstaand de gevraagde cijfermatige onderbouwing van de verdeling van de middelen voor de 
specifieke uitkeringen en subsidies aanvullende zorg jeurg.

Specifieke uitkeringen en 
subsidies aanvullende zorg jeugd Lasten Baten 
Vastgoedtransitie jeugdzorg + 5.433.000   5.433.000  
Expertisenetwerken 1.007.000   1.007.000  
Acute jeugd GGZ 1.129.000   1.129.000  
Overig      242.000       242.000  
Totaal 7.811.000   7.811.000  
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Verbijzondering Kinderen in de stad groeien gezond en veilig etc.

Vraag Wat is specifiek de toedeling van de 6,5 miljoen euro voor het perspectief 
jeugd en versneld vernieuwen? Naar welke organisaties en/of activiteiten 
(globaal) zijn deze middelen gegaan?

Antwoord:

Versneld vernieuwen
• €300.000: Begin 2021, inzet sociale basis, zoals digitalisering jongerenwerk. Ophoging van 

een aantal lopende subsidies om de verbindingen te versterken die in en met de sociale basis 
zijn ontstaan gedurende de eerste lock-down-periode.

• € 3 miljoen: Inzet op knelpunten in de jeugdhulp door impact corona (oplopende wachttijden, 
trajecten die langer duren, verergerde problematiek). De middelen zijn voornamelijk verstrekt 
aan onze partners in de aanvullende zorg.

• € 900.000: Inzet op knelpunten in de individuele begeleiding (aanvullende zorg Wmo) door 
impact corona (oplopende wachttijden, trajecten die langer duren, verergerde problematiek).

• €3,65 miljoen: Subsidieregeling versneld vernieuwen: zorg dichtbij en op maat, gericht op 
innovatie en transformatie van de zorg. Overzicht van de toekenningen uit de eerste tranche 
en toekenningen uit de tweede tranche. Aangezien veel projecten uit deze subsidieregeling 
doorlopen in 2022, drukken ook een groot deel van de kosten in 2022. In 2021 is dat 1,2 mln.

De subsidieregeling perspectief voor jongeren (gericht op activiteiten voor jongeren) € 1 mln: zie 
raadsbrief Document Utrecht - Raadsbrief Perspectief voor jongeren - iBabs RIS 
(bestuurlijkeinformatie.nl).

https://digiplaza.utrecht.nl/share/page/site/3-mo-tea-meedoen-naar-vermogen/document-details?nodeRef=workspace://SpacesStore/d4b23895-5074-428d-92eb-b7395dc63a30
https://zorgprofessionals.utrecht.nl/nieuws-voor-zorgprofessionals/tweede-impuls-voor-tegengaan-van-negatieve-sociale-effecten-van-corona/
https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/dc104023-21fe-4b4e-a921-d659deb2ac7c?documentId=159ff624-5844-4496-b04d-a879370006a0
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Verbijzondering WMO

Vraag Wanneer zijn de accurate gegevens beschikbaar? En toegankelijk voor de 
raad op elk willekeurig moment?

Antwoord:

Er wordt hard gewerkt om goede cijfers zo spoedig mogelijk beschikbaar te maken. Technisch gezien 
is het inmiddels mogelijk om de cijfers van de andere bronsystemen zichtbaar te maken, daarna moet 
er nog een inhoudelijke check gedaan worden. De eerste slag op accuraatheid hopen wij te realiseren 
in Q2 maar ook hierna zullen er nog aanpassingen gedaan moeten worden ten behoeve van de 
juistheid van de cijfers. Daarna worden deze meegenomen in onze reguliere cyclus van jaarstukken 
en de jaarlijkse interactieve sessie met de raad. 
We publiceren de beschikbare cijfers ieder jaar in de jaarstukken op basis van de, met de raad 
afgesproken, stelselindicatoren. Hiernaast organiseren we zoals gezegd, ieder jaar een interactieve 
sessie waarin de cijfers worden toegelicht voor de raad. De interactieve sessie geeft de raadsleden de 
mogelijkheid om vragen te stellen en gezamenlijk dieper op de cijfers in te gaan. Voor een goed 
begrip van de ontwikkelingen is duiding en context bij de cijfers cruciaal.  We zijn voornemens deze 
interactieve sessie in het najaar te organiseren.
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Verbijzondering WMO

Vraag Wanneer zijn de cijfers voor klantervaringen Buurtteam Sociaal 
beschikbaar? En toegankelijk voor de raad op elk willekeurig moment?

Antwoord:

Buurtteam Sociaal is in januari 2022 gestart met de implementatie van de Ervaringwijzer. In de praktijk 
blijkt dat het krijgen van een respons lastig is zonder dat cliënten expliciet en gericht gevraagd worden 
om mee te werken aan de Ervaringwijzer. De werkwijze wordt hierop aangepast door cliënten in de 
komende periode nog directer te benaderen en te vragen om feedback via ervaringwijzer door te 
geven. De verwachting is dat in de loop van 2022 de eerste resultaten beschikbaar zijn. Deze 
resultaten zullen ieder jaar in de jaarstukken terugkomen. Ook vindt ieder jaar een interactieve sessie 
plaats waarin er duiding en toelichting is op de cijfers uit de jaarstukken, waaronder de Ervaringwijzer. 
Graag verwijzen we hiervoor ook naar het antwoord op vraag 235 Voor een goed begrip van de 
ontwikkelingen is duiding en context bij de cijfers cruciaal.  
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Verbijzondering Corona

Vraag Waaraan is de 0,3 miljoen euro aan gemeentelijke middelen besteed?

Antwoord:

De 0,3 miljoen euro aan gemeentelijke middelen is ingezet om het budget voor de projectregelingen 
op te hogen in 2021.
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Verbijzondering Corona

Vraag Is de 0,2 miljoen euro voor uitvoering van de regelingen besteed aan 
overhead? Zo nee, waaraan dan wel?

Antwoord:

Deze is besteed aan overhead culturele zaken. Het betreft hier coronagerelateerde inhuur van derden. 
De 0,2 miljoen voor uitvoering bedraagt een kleine 6% van het gerealiseerde budget voor herstel en 
innovatie 2021.
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Verbijzondering Corona

Vraag Waarom staat de bijdrage van het Ondernemersfonds (0,110 miljoen euro) 
onder de post Participatie? En niet onder de prestatiedoelstelling 
faciliteren van artistiek interessante activiteiten, waar restauratie en 
verplaatsing van de Rebus staat toegelicht?

Antwoord:

Het project Rebus waar de bijdrage van het Ondernemersfonds voor is verstrekt maakt onderdeel uit 
van Fonds Stadsverfraaiing. Fonds Stadsverfraaiing valt als beleidsonderdeel toe te rekenen aan 
subdoelstelling 1.2 (bevorderen van laagdrempelig aanbod van Cultuur in de stad en in de wijk) waar 
de financiën onder zijn verantwoord.  Per abuis is de inhoudelijke verantwoording van het project 
Rebus onder gebracht onder subdoelstelling 1.1.
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Verbijzondering Corona

Vraag Kan kort de inzet van het resterend saldo van 0,089 toegelicht worden met 
onderbouwing?

Antwoord:

Het resterende tekort van 89k is grotendeels toe te rekenen aan een overbesteding op de overhead 
waarvan een deel is doorberekend aan subdoelstelling 1.2. In 2021 zijn o.a. extra kosten gemaakt 
i.v.m. ziekte- en zwangerschapsverlof waardoor vervanging moest worden geregeld. Ook was er in 
2021 sprake van tijdelijke dubbele bezetting op de functie van IRM'er.
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Verbijzondering Toelichting

Vraag Heeft de gemeente in totaal 13,7 miljoen euro aan compensatie vanwege 
de Covid-19 van het Rijk ontvangen? Of zijn er specifieke uitkeringen 
naast de middelen via het Gemeentefonds ontvangen?

Antwoord:

Er zijn naast middelen in het gemeentefonds ook middelen via specifieke uitkeringen ontvangen. De 
verantwoording hiervan staat in de programma's toegelicht.
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Verbijzondering Toelichting

Vraag Kan een overzicht op programmaniveau gegeven worden van de toedeling 
van het totale bedrag aan compensatie vanwege de Covid-19 epidemie?

Antwoord:

De ontvangen bedragen in het gemeentefonds per programma zijn: cultuur 2,578 miljoen euro, 
Ondersteuning op maat 3,105 miljoen euro, Werk en Inkomen 7,237 miljoen euro, Openbare Ruimte 
en Groen 0,594 miljoen euro, Veiligheid 0,120 miljoen euro en 0,095 miljoen euro diversen.
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Verbijzondering F&C JZ, Inkoop

Vraag Wanneer gaat de doorbelasting van de inkooptaakstelling in 2022 
plaatsvinden? En wat is de verklaring voor de stagnatie in 2021?

Antwoord:

Door stijgende prijzen in alle sectoren kon de de taakstelling in 2021 niet aan de inkoopkant gehaald 
worden. Nu de prijzen in 2022 nog harder zijn gaan stijgen, onderzoeken we alternatieven voor de 
doorbelasting. We zijn voornemens om de taakstelling later in het jaar, bij de 2e berap en de begroting 
te verwerken.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2021

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  244

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Voortman, Klein
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Overhead
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 340
URL / Blz op website

Verbijzondering M&O

Vraag Wat is de verklaring voor het inhuren van externen en daardoor 
overschrijding van het budget voor Concernmanagement? En welke 
externe kennis en/of kunde was noodzakelijk?

Antwoord:

In de afgelopen jaren hebben wij een nieuw personeels- en salarisadministratiesysteem (MijnHR) 
aangeschaft en geïmplementeerd. Daar hebben wij externen voor moeten inhuren omdat wij deze 
specifieke deskundigheid zelf niet in huis hebben.
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Verbijzondering Informatie- en procesmanagement

Vraag Kan een overzicht gegeven worden op welke programma’s en projecten 
de ruim 2,4 miljoen euro aan middelen onbenut zijn gebleven?

Antwoord:

Het onderstaande overzicht toont de belangrijkste programma's en projecten die geleid hebben tot de 
weergegeven onderuitputting in 2021 van ruim € 2,4 miljoen. Tevens wordt daarop een beknopte 
toelichting gegeven.

Programma/project ed.     Onder-ui
tputting 

in 2021 

Toelichting 

Het nieuwe werken 3.0 € 830 K Door een wereldwijde chip-tekort hebben er in 2021 
significante leveringsproblemen van apparatuur 
(laptops, dockingstations en mini fat clients) voor 
gedaan. De levering is eind 2021op gang 
gekomen. 

Digitalisering serviceprocessen 
(ESM) 

€ 150 K Vanwege een vertraging in 
het  aanbestedingstraject zijn we later met ESM 
gestart dan gepland. 

Zaakgericht werken € 500 K In afwachting van de transitie naar Common 
Ground (gemeentelijke samenwerking 
informatievoorziening) zijn de beschikbare 
middelen doorgeschoven. 

Klantgericht samenwerken in ketens 
(KiK) 

€ 200 K Vertraging als gevolg van ICT-technische 
uitdagingen om de voor KiK benodigde Cloud 
omgeving te integreren met de lokale servers van 
de gemeente Utrecht. Tevens is de benodigde 
specifieke deskundigheid schaars. 

Telefonie € 250 K  Voor de vervanging van het huidige 
telefonieplatform is de gemeente Utrecht 
aangesloten bij een aanbesteding die in VNG-
verband plaats vindt. Deze aanbesteding heeft door 
juridische oorzaken vertraging opgelopen. De voor 
2021 geplande vervanging schuift daarom door 
naar 2022. 

Gegevensbescherming € 295 K Door de krapte op de arbeidsmarkt voor specifieke 
ICT-deskundigheid heeft dit project vertraging 
opgelopen. 
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Verbijzondering Taalgebruik

Vraag In de paragraaf staat diverse malen "We willen…". Het betreft hier 
jaarstukken, mogen wij aannemen dat wat 'wij willen' overeenkomt met 
wat gedaan is? Zo niet, kunt u nader duiden wat de status van 'we willen..' 
is in de jaarstukken?

Antwoord:

Waar ‘wij willen’ staat betreft het in dit geval een samenvatting van de inhoud van de Ruimtelijke 
Strategie Utrecht die in het jaar 2021 is aangenomen door de gemeenteraad. 
.
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Verbijzondering Tabel 'Wat heeft dat gekost?'

Vraag Hoe kan het dat de lasten bij 'Werknemers toekomstbestendig' in 2021 
lager waren dan in 2020, terwijl de coronacrisis er juist voorheeft gezorgd 
dat meer omscholing vereist was?

Antwoord:

Nadat met de Programmabegroting 2021 de coronamaatregelenpakketten waren vastgesteld moesten 
de diverse instrumenten worden uitgewerkt, in dit geval de subsidieregeling 'Stimuleren initiatieven 
toekomstbestendige werkgelegenheid'. Deze nadere regel hebben wij begin september '21 
vastgesteld. Vervolgens konden initiatiefnemers een subsidieaanvraag indienen. De regeling heeft 
dus niet een heel boekjaar gelopen, waardoor de lasten lager waren dan begroot (de regeling bestond 
nog niet in 2020). Het beschikbare budget wordt verder uitgenut in 2022.
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Verbijzondering Verbonden partijen

Vraag Waarom zijn mkb-Utrecht en de onderwijsinstellingen geen verbonden 
partijen voor bijvoorbeeld 'werknemers toekomstbestendig'?

Antwoord:

Een verbonden partij is een privaatrechtelijke of publiekrechtelijke organisatie waarin de gemeente 
een bestuurlijk en een financieel belang heeft. En alhoewel we als gemeente veel samenwerken c.q. 
afstemmen met MKB Utrecht en onderwijsinstellingen, hebben we in deze partijen geen structureel 
financieel en bestuurlijk belang. Alhoewel deze partijen dus wel belangrijk zijn voor Utrecht, voldoen 
ze niet aan de criteria om ze als verbonden partij aan te merken.
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Verbijzondering Woningaantallen

Vraag Ruim 3000 woningen'. Hoeveel is dat exact?

Antwoord:

In 2021 zijn 3.020 woningen bruto toegevoegd.
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Verbijzondering Bestemmingsplannen

Vraag De gemeente heeft gewerkt aan 10 actualiseringsbestemmingsplannen. 
Dit terwijl de actualiseringsplicht is opgeheven. Daarover de volgende 
vragen: Waarom zijn deze plannen geactualiseerd? Op welke wijze wordt 
in de actualisatie al dan niet gestreefd naar eenduidigheid in 
bestemmingen ter voorbereiding op het omgevingsplan? Daarnaast wordt 
gewerkt aan 48 ontwikkelbestemmingsplannen. Hoeveel 
bestemmingsplannen hebben we nu in totaal? Hoe wenselijk is dat nog 
richting de invoering van het omgevingsplan?

Antwoord:

Het gaat hier om het beleidsneutraal omzetten van de Utrechtse beheersverordeningen naar 
bestemmingsplannen, zoals opgenomen in de door uw raad vastgestelde Transitiestrategie 
Omgevingsplan. De reden hiervoor is dat we na inwerkingtreding van de Omgevingswet op een 
eenvoudigere manier algemene regels voor het hele grondgebied van Utrecht kunnen vaststellen. Een 
voorbeeld hiervan is Veldhuizen en Voordorp. In deze beleidsneutrale omzettingen werken we zoveel 
mogelijk al volgens de Omgevingswet met eenduidige functies en activiteiten. 

Daarnaast hebben wij ook gewerkt aan het bestemmingsplan Actualisering diverse gebieden met als 
doel het repareren en verbeteren van de regels en verbeeldingen op ondergeschikte punten van 
geldende bestemmingsplannen op een aantal locaties.  
Ook het Chw bestemmingsplan Algemene regels en gebruik, zoals benoemd in de Transitiestrategie 
Omgevingsplan, hebben we geschaard onder deze categorie. 

Met deze actualiseringen zorgen we dat we de basis voor het tijdelijk omgevingsplan Utrecht zoveel 
mogelijk op orde hebben.   

In totaal hebben we op 17 mei 2022 157 vastgestelde bestemmingsplannen. Deze 
bestemmingsplannen maken na inwerkingtreding van de Omgevingswet gezamenlijk onderdeel uit 
van het tijdelijk omgevingsplan van Utrecht. Het aantal bestemmingsplannen is hierbij niet van belang. 
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Verbijzondering Toelichtingen per wijk

Vraag In hoeverre is de informatie over de ruimtelijke projecten die hier 
gepresenteerd wordt afwijkend van wat in het MPR staat. Zou het 
bijdragen aan de leesbaarheid van de jaarstukken om de toelichting op 
wat in Ruimtelijke projecten is gedaan op te nemen in het MPR en daar op 
deze plek simpelweg naar te verwijzen?

Antwoord:

In de jaarstukken gaan we in ons op wat in het afgelopen jaar is gerealiseerd. In de toelichting op de 
effectdoelstelling E1.1.1 verwijzen we ook naar het MPR. In het MPR kijken we echter meer vooruit 
om aan te kunnen geven of we op koers liggen in relatie tot de RSU 2040 en waar eventuele bijsturing 
nodig is.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2021

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  252

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Werk en inkomen
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 173
URL / Blz op website

Verbijzondering Verplichte BBV indicatoren, tabel 1

Vraag Hoe kan het dat de cijfers van de tabel over BBV indicatoren voor 2021 
nog niet bekend zijn? Wanneer zijn deze cijfers bekend? De cijfers van het 
tweede kwartaal van 2021 zijn wel bekend, hoe verhouden die zich tot de 
cijfers van 2020?

Antwoord:

Om een eenduidig beeld te vormen over de beleidsresultaten van de gemeente en gemeenten 
onderling te kunnen vergelijken is er een aantal wettelijke verplichte indicatoren bij de programma’s 
opgenomen. Wij zijn geen opdrachtgever voor deze indicatoren. De gegevens van deze indicatoren 
worden geleverd door het CBS en gepubliceerd op www.waarstaatjegemeente.nl. Van de nog 
ontbrekende indicatoren zijn nog geen gegevens gepubliceerd over 2021. Het is niet bekend wanneer 
deze cijfers wel gepubliceerd worden.
 Hieronder de cijfers van 2020:

- Banen Aantal banen per 1.000 inwoners (15-74 jaar) LISA/CBS 1.017
- Netto arbeidsparticipatie** % werkzame beroepsbevolking t.o.v. de beroepsbevolking CBS 

73,2 %
Personen met een bijstandsuitkering*** Aantal per 1.000 inwoners (18+) CBS 56,2
- Werkloze jongeren % 16 t/m 22 jarigen CBS 2%
- Lopende re-integratie
voorzieningen **** Aantal per 1.000 inwoners (15-64 jaar) CBS 12,5
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Verbijzondering Tabel 1.1 Utrechters werken of participeren naar vermogen en zijn 
zelfredzaam

Vraag Waarom is de doelstelling van het aandeel personen dat actief is per 
arrangement 3 niet gehaald in 2021?

Antwoord:

Arrangement 3 betreft mensen waarbij vaak sprake is van meerdere kwetsbaarheden. Deze groep 
heeft specifieke aandacht gehad in onze opgave Werkbeweging en hier zijn ook zeker successen 
geboekt. Een factor die echter van invloed is geweest op het participeren van mensen én het werken 
aan stappen richting werk is corona. Dit heeft zijn weerslag gehad op de situatie van onze inwoners 
en de mogelijkheden om te participeren. Desondanks is de doelstelling nagenoeg gehaald.
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Verbijzondering Tabel 1.1 Utrechters werken of participeren naar vermogen en zijn 
zelfredzaam

Vraag Het college geeft aan dat de doelstelling van het aantal personen dat is 
uitgestroomd van bijstand naar werk door het volgende komt: 'We zien dat 
onze doelgroep nog niet volop kan profiteren van de aantrekkende 
arbeidsmarkt, er is sprake van een mismatch tussen vraag (en de 
bijbehorende functie-eisen) en aanbod op de arbeidsmarkt. We zetten in 
op het passend maken van werk voor onze doelgroep'. Hoe gaat het 
college ervoor zorgen dat er een betere match komt tussen vraag en 
aanbod op de arbeidsmarkt? Welke organisaties zijn betrokken geweest 
bij het matchen tussen vraag en aanbod? Hoe werd en wordt de 
doelgroep gedefinieerd? Wat denkt het college dat nodig is om het werk 
passend te maken voor de doelgroep?

Antwoord:

De doelgroep zijn mensen met een bijstandsuitkering met arbeidspotentieel (arrangementen 1 tot en 
met 3). We monitoren en passen ons aanbod aan zodat het aansluit bij de behoeften en 
mogelijkheden van werkzoekenden om een stap richting werk te kunnen maken. Dat doen we samen 
met een groot aantal organisaties gespecialiseerd op het gebied van re-integratie, zorg en welzijn.
Zie het antwoord op vraag 72. 
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Verbijzondering Tabel 1.1 Utrechters werken of participeren naar vermogen en zijn 
zelfredzaam

Vraag De doelstelling van de matchingsinstrumenten is niet gehaald, de reden 
volgens het college is: 'De bestaande werkgeversinstrumenten sluiten niet 
allemaal meer aan op de behoefte van werkgevers en worden daarom 
herzien.' Waarom kan gezien worden dat de matchingsinstrumenten niet 
meer aansloten? Met wie/ welke organisaties heeft het college dit 
overlegt?

Antwoord:

In de dashboardbrief over het vierde kwartaal van 2021 hebben wij uw raad hierover geïnformeerd.
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Verbijzondering Tabel 1.1 Utrechters werken of participeren naar vermogen en zijn 
zelfredzaam

Vraag Het college geeft aan dat HalloWerk het percentage van de 
vacaturevullingsgraad, en zo het gat tussen doelstelling en realisatie, naar 
beneden trekt. Hoe valt het enorme verschil tussen 2020 en 2021 met 
betrekking tot realisatie te verklaren hierin, toen was HalloWerk er namelijk 
ook (in de laatste maanden)?  Heeft het college ook een andere verklaring 
voor het grote gat tussen doelstelling en realisatie met betrekking tot de 
vacturevullingsgraad in 2021? Hoe oordeelt het college over of HalloWerk 
wel of geen succes is om voor te zetten?

Antwoord:

Hallo Werk is in november 2020 begonnen, maar bevond zich destijds ook nog deels in de 
implementatiefase. Hierdoor zal het effect van HalloWerk beperkt zijn geweest. 
De voornaamste reden voor de daling in de vervullingsgraad is de huidige dynamiek op de 
arbeidsmarkt. We zien dat de krapte op de arbeidsmarkt blijft toenemen. De kandidaten die op dit 
moment nog beschikbaar zijn voor werk voldoen vaak niet aan de vacaturevereisten (mismatch). We 
zien deze mismatch ook nadrukkelijk terug bij de werkzoekenden in ons bestand waardoor het 
vervullen van vacatures uitblijft. Dit resulteert in een lagere vervullingsgraad. 
We leggen ons daarbij uiteraard niet neer. We denken altijd actief mee als we geen geschikte 
kandidaten kunnen vinden voor een werkgever. De bedrijfsadviseurs van het WSP zijn continu in 
gesprek met werkgevers om de mogelijkheden te verkennen om vacatures die op het eerste gezicht 
niet passen, passend te maken voor onze doelgroep. Daarnaast investeren we onder andere via inzet 
van scholing in onze werkzoekenden om de mismatch ook vanuit de aanbod kant te verkleinen.  

Het aantal succesvolle matches groeit evenals het aantal werkgevers dat is aangesloten op dit digitale 
platform. We continueren daarom de digitale zelfservicedienstverlening aan zelfredzame burgers. We 
werken dit jaar aan het borgen van deze dienstverlening in onze reguliere dienstverlening 
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Verbijzondering Relatie tabel pagina 45 en 55

Vraag Kunt u toelichten hoe de cijfers in de tabel op pagina 45 zich verhouden tot 
de cijfers op pagina 55 en 56. Bij de toelichting op pagina 45 staat dat de 
tabel het saldo per prestatie doelstelling is van de baten en lasten. Kunt u 
dat in een navolgbare tabel doen.

Antwoord:

De tabel op pagina 45 geeft een overzicht van het resultaat op de verschillende doelstellingen. Dit 
resultaat is het saldo op lasten, baten, toevoeging reserves en onttrekking reserves. Op de pagina’s 
54 tot en met 59 wordt het resultaat op lasten, baten, toevoeging reserves en onttrekking reserves  
afzonderlijk toegelicht. 
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Verbijzondering Leidsche Rijn lasten

Vraag Er is 12,9 mln. aan werk doorgeschoven naar 2022. In zijn algemeenheid 
ontstaat het beeld dat veel werkzaamheden langer duren dan verwacht? 
Klopt dat? Heeft dit met de oplopende bouwkosten ook een negatief effect 
op de uiteindelijke lasten? Zo nee, waarom niet. Zo ja, hoe worden deze 
effecten opgevangen? Soort gelijke doorschuiving is te zien bij 
Stationsgebied.

Antwoord:

De gerealiseerde lasten binnen de grondexploitatie Leidsche Rijn in 2021 zijn lager dan begroot. Dit 
komt door langere doorlooptijden van in uitvoering genomen werken. Het doorschuiven van 
werkzaamheden leidt naar huidig inzicht niet tot hogere kosten. In Leidsche Rijn zijn veel 
deelprojecten al aanbesteed, waardoor prijzen contractueel vastliggen.  De gerealiseerde lasten in het 
Stationsgebied zijn eveneens lager dan begroot. Dit komt door langere doorlooptijden van in 
uitvoering genomen werken. Het doorschuiven van werkzaamheden leidt niet per definitie tot hogere 
kosten. In het Stationsgebied zijn de meeste deelprojecten al aanbesteed, waardoor prijzen 
contractueel vastliggen. In de raming van kosten houden wij rekening met prijsstijgingen en met een 
post onvoorzien om risico’s op te kunnen vangen. Als de prijsstijgingen in werkelijkheid groter blijken 
te zijn dan verwacht in de raming, dan wordt de post onvoorzien ingezet om de gestegen kosten af te 
dekken.
In het MPR 2022 worden de actualisaties van grondexploitatieprojecten zoals Stationsgebied en 
Leidsche Rijn nader toegelicht. 
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Verbijzondering Ontvangen rente

Vraag Ontvangen rente op het bedrag dat in de reserve grondexploitatie 
Leidsche Rijn is gestort,…  Kunt u toelichten wat in deze bullet staat?

Antwoord:

Dit betreft de budgettair neutrale renteverwerking over de robuuste posten in de grondexploitatie 
Leidsche Rijn. Deze posten leiden tot hogere rentelasten op het onderhanden werk van 2,0 miljoen 
euro. Hiertegenover staat een interne rentevergoeding van 2,0 miljoen euro over het bedrag dat in 
verband met de robuuste posten in de reserve grondexploitatie is gestort.
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Verbijzondering E.2.1.

Vraag Bij diverse indicatoren staat "verwacht in". Graag ontvangen we van deze 
tabel een versie met de jaren 2016 t/m 2022 waarin voor de wel 
beschikbare jaren de data is ingevoerd. Is het mogelijk, net als bij energie 
is gedaan, in de toekomst in de toelichting inzicht te verschaffen in de 
ontwikkeling op basis van wel beschikbare data?

Antwoord:

Het is mogelijk om in de toekomst in de toelichting inzicht te verschaffen in de ontwikkeling op basis 
van wel beschikbare data. We doen dat nu al in de jaarlijkse Monitoringsrapportage luchtkwaliteit en in 
het Duurzaamheidsverslag. Data voor het jaar 2021 komt echter pas in december 2022 beschikbaar 
met de Landelijke Monitoring vanuit het Rijk. Het is dus alleen mogelijk een trend te laten zien vanaf 
twee jaar terug.

Indicator Omschrijving 2016 2017 2018 2019 2020 2021 
E2.1.2 WHO advieswaarden fijnstof  

PM10 (advieswaarde =20 
μg/m³) 
 

23,1 
μg/m³ 

 22,4 
ug/m3 

  

23,7 
µg/m³ 
  

22,1 ug/m3 

 
19,3 
ug/m3 

verwacht: 
eind 2022 

 PM2,5 (advieswaarde =10 
μg/m³) 

14,6 
µg/m³   

13,8 
µg/m³   

14,6 
µg/m³  

13,0 ug/m3 11,8 
ug/m3  
 

verwacht: 
eind 2022 

E2.1.3 Jaargemiddelde concentratie 
fijnstof (PM2,5).  
Wettelijke norm: 25 μg/m³  

14,6 
µg/m³   

13,8 
µg/m³   

14,6 
µg/m³ 

13,0 
ug/m3 

11,8 
μg/m3 

 

verwacht: 
eind 2022 

E2.1.4 Jaargemiddelde concentratie 
fijnstof (PM10).  
Wettelijke norm: 40 μg/m³  

23,1 
μg/m³ 

22,4 
µg/m³ 

23,7 
µg/m³ 

22,1 µg/m3 19,3 
ug/m3  
 

verwacht: 
eind 2022 

E2.1.5 Aantal overschrijdingsdagen 
fijnstof (PM10).  
Wettelijke norm: maximaal 35 
dagen overschrijding van 
daggemiddelde van 50 μg/m³  

11 dagen 11 dagen 13 dagen 10 dagen 8 dagen 
 

Verwacht: 
eind 2022 

E2.1.6 Jaargemiddelde concentratie 
stikstofdioxide (NO2).  
Wettelijke norm: 40 μg/m³  

41,4 µg/ 
m³ 

39,9 
µg/m³ 

38,7 
µg/m³ 

36,0 
µg/m³ 

24,2 
ug/m3  
 

verwacht: 
eind 2022  

 
Over E2.1.3 wordt sinds 2019 gerapporteerd. E2.1.7.1 t/m E2.1.7.5: ‘dalende trend’ bij elk jaar. Bronnen: 
Jaarverslagen/jaarstukken/monitoringsrapportages gemeente Utrecht 2017-2021 
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Verbijzondering

Vraag Kan de pilot 'integrale opgave jong volwassenen' die liep van 2019 tot en 
met 2021 worden gezien als een succes? Hoeveel van de 80 casussen is 
duurzame wijze geholpen? Zou de wethouder een structurele inzet hiervan 
beogen?

Antwoord:

De opgave jongvolwassen (JOVO) is geënt op integraal werken om de doelgroep jongvolwassenen zo 
goed mogelijk te bedienen. Onder de opgave JOVO vallen verschillende projecten en pilots. De 
opgave loopt door. Jongvolwassenen hebben veel last gehad van de gevolgen van de corona 
pandemie. De opgave jongvolwassenen is hiermee nog steeds actueel en belangrijk. 
De pilot aanpak dak en thuisloze jongeren/jongvolwassenen (2019 – 2021) werd vanuit de opgave 
JOVO geïnitieerd samen met de opgave Schuldenvrij en het landelijke actieprogramma dak- en 
thuisloze jongeren van het ministerie VWS, met als doel het grootschalige probleem van dak- en 
thuisloosheid onder jongeren (17-27) in Utrecht aan te pakken. De focus lag op het gebruik van een 
doorbraakmethodiek om actuele casuïstiek op te lossen en hiervan te leren voor nieuw en structureel 
beleid. Een integraal team werd samengesteld voor een ‘doorbraakoverleg’ waar vastzittende 
casuïstiek integraal en schotvrij opgelost werd. 

De pilot was een succes. 81 vastzittende casussen werden voorgelegd in twee jaar en daarmee 
hebben we dus ook meer jongeren geholpen met een doorbraak dan het oorspronkelijke doel van 30 
casussen. Ook is gebleken dat intensieve samenwerking tussen wonen, werk en inkomen en zorg van 
grote meerwaarde is om tot maatwerkoplossingen te komen. 
Bij het merendeel van de casuïstiek zat de doorbraak, zoals te voorzien viel, in het oplossen van een 
opvang of woonprobleem vanuit een integrale en schotvrije aanpak. Door de gemeente zijn de 
jongeren na het maatwerk niet op de voet gevolgd, maar vanuit de hulpverlening horen we dat slechts 
een enkeling opnieuw met maatwerk verder moest worden geholpen. 
Het doorbraakoverleg waar de casussen van dak- en thuisloze jongeren werden besproken is 
inmiddels structureel onder gebracht bij de Citydeal. De Citydeal is het stedelijk maatwerkoverleg waar 
vastzittende casuïstiek integraal met alle partners wordt besproken en opgelost.
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Verbijzondering

Vraag Bij zowel start bouw zelfstandige huurwoningen als start bouw 
onzelfstandige huurwoningen staat voor 2022 een doelstelling van 0 
woningen.  Hoe rijmt dit met de grote woningopgaven en de ambitie die 
het college heeft uitgesproken?

Antwoord:

Voor wat betreft de zelfstandige sociale huurwoningen is er per abuis 0 gehanteerd bij de start bouw; 
dat is onjuist en zou 342 moeten zijn. Voor wat betreft de start bouw van onzelfstandige eenheden 
gaat het in 2022 om beperkte aantallen. Alleen de start bouw van De Kwekerij fase III (waarvan 80 
onzelfstandige eenheden) is in 2022 voorzien. We voorzien de komende jaren de oplevering van een 
fundamenteel aantal studenteneenheden.
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Verbijzondering

Vraag Liggen we met de huidige realisatie 2021 en doelstelling 2022 voor nieuw 
te bouwen huurwoningen voldoende op koers om de afspraken uit het 
Convenant Studentenhuisvesting te gaan halen?

Antwoord:

In de eerste twee jaren van de convenantsperiode is een stevige stap gemaakt (ruim 2200 eenheden 
nieuw gebouwd), en de komende jaren zijn er plannen voor ruim 3.000 eenheden. Omdat er ook 
eenheden  worden onttrokken (bijvoorbeeld bij afloop van tijdelijke verhuur), is 
er voor de komende jaren nog een tekort van aanvullende planvoorraad van ongeveer 700 woningen. 
Dit zou deels kunnen worden ingevuld vanuit de tijdelijke locaties (taskforce) die nu worden 
ontwikkeld.
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Verbijzondering Tabel Verplichte BBV Indicatoren

Vraag Wanneer zijn de cijfers voor 2021 beschikbaar met betrekking tot de 
verplichte BBV indicatoren? Kan het college een eerste beeld geven van 
de cijfers (stijging/daling) t.o.v. 2020?

Antwoord:

Alleen voor de verplichte BVV-indicator van het aantal voortijdig schoolverlaters zonder 
startkwalificatie zijn de cijfers van 2021 (schooljaar 2020-2021) bekend. Ten opzichte van 2019-2020 
is het aantal voortijdig schoolverlaters stabiel gebleven (1,9%). Zie hiervoor ook vraag 14.

De verplichte BVV-indicatoren m.b.t. relatief en absoluut verzuim worden door het Rijk gepubliceerd 
op www.waarstaatjegemeente.nl, deze verplichte indicatoren zijn nog niet beschikbaar voor 2020-
2021. Vanuit de gemeente is er wel inzicht in het relatief en absoluut verzuim voor schooljaar 2020-
2021, hier wordt echter gewerkt met andere indicatoren dan de BVV- indicatoren.  In dit schooljaar 
waren er 45 kinderen waarbij er sprake was van absoluut verzuim en er waren 1522 unieke jongeren 
tot 18 jaar die gemeld zijn vanwege relatief verzuim. Meer informatie over verzuim per schoolsoort is 
terug te vinden in het jaarverslag van Leerlingzaken.

http://www.waarstaatjegemeente.nl/
http://www.waarstaatjegemeente.nl/%20%20%20%20en%20Jaarverslag%20van%20leerlingzaken:%20https:/www.utrecht.nl/zorg-en-onderwijs/onderwijs/leerplicht/
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Verbijzondering Tabel 2.2 Alle Utrechtse leerlingen van 12-23 jaar behalen een 
startkwalificatie en ontwikkelen hun talenten

Vraag Wanneer zijn de vsv cijfers van 2021 bekend? Kan het college een 
indicatie geven van deze cijfers?

Antwoord:

In het voorjaar (maart 2022) hebben wij de voorlopige VSV-cijfers ontvangen over schooljaar 2020-
2021. De VSV-cijfers en een toelichting hierop zijn middels de raadsbrief "voorlopige cijfers voortijdig 
schoolverlaten 2020-2021" gedeeld met de Raad op 6-4-2022.
 
Utrecht (stad) 2018-2019 (voorlopig) 2019-2020 

(voorlopig) 
2020-2021 (voorlopig) 

Totaal  21.853 22.644 23.046 
Nieuwe vsv 506 438 446 
% Nieuwe vsv 2,32% 1,93% 1,94% 
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Verbijzondering

Vraag Is het duidelijk wat er de afgelopen jaren aan bij heeft gedragen dat de vsv 
is gedaald (2021 onbekend)?

Antwoord:

Het schooljaar 2019-2020 is het eerste schooljaar waarin we effect zien van de coronacrisis op 
voortijdig schoolverlaten. In dat jaar was er sprake van een landelijke daling van het aantal voortijdig 
schoolverlaters. Deze daling kan enerzijds verklaard worden door de effectieve inzet en 
samenwerking van alle partijen rondom de jongeren, zoals scholen, RMC en andere professionals. 
Anderzijds speelden de slechte omstandigheden op de arbeidsmarkt in 2019-2020 een rol. Omdat er 
weinig werk was bleven jongeren langer in het onderwijs. In 2020-2021 hebben de gevolgen van de 
coronacrisis wel een negatief effect op het aantal vsv’ers en is het aantal vsv’ers landelijk gezien 
gestegen. Oorzaken hiervoor zijn mogelijk de crisismaatregelen uit 2019-2020, zoals het niet 
doorgaan van het centraal examen en het terughoudende beleid van het mbo ten aanzien van het 
uitschrijven van studenten, die doorwerken in 2020-2021. Ook waren er meer studenten die een 
verkeerde studiekeuze hebben gemaakt doordat oriëntatie moeilijker was. Er is sprake van een 
toenemend aantal studenten met mentale problemen en tot slot trok de arbeidsmarkt aan waardoor 
werken voor sommige jongeren een aantrekkelijk alternatief werd. 

Hoewel deze factoren worden herkend in Utrecht is het aantal voortijdig schoolverlaters in Utrecht 
stabiel gebleven. Succesfactoren die hieraan hebben bijgedragen zijn met name de nauwe 
samenwerking in Utrecht tussen MBO -instellingen, het voortgezet (speciaal) onderwijs, het mbo-
buurtteam en team Leerlingzaken. Aan elke mbo-vestiging is een leerplichtambtenaar verbonden, die 
op locatie snel kan schakelen indien nodig. Ook worden alle jongeren die overstap maken van het 
voortgezet onderwijs naar het mbo gezamenlijk gemonitord, daardoor is goed zichtbaar welke 
jongeren extra ondersteuning nodig hebben en is extra ingezet op goede oriëntatie.  Ook worden 
maandelijks de uitvalcijfers geanalyseerd en op basis daarvan gerichte acties ondernomen. Dit heeft 
onder andere geleid tot daling van aantal uitvallers op de entree (mbo-niveau 1). Tot slot draagt de 
succesvolle aanpak Focus, waarbij jongeren actief begeleid naar een nieuwe opleiding of combinatie 
van school en werk, bij aan het terugdringen van voortijdig schoolverlaters.
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Verbijzondering Het percentage inwoners dat het idee heeft dat de gemeente iets heeft 
gedaan met hun bijdrage om het beleid te beïnvloeden is gelijk gebleven 
in 2020 en 2021

Vraag De gemeente heeft op verschillende manieren ingezet om de inwoner 
meer te betrekken bij het beleid, 1) hoe kan het dat de inwoner niet in 
grotere mate het gevoel dat de gemeente iets doet met hun bijdrage? 2) 
Moet de doelstelling niet naar beneden bijgesteld worden, gezien deze in 
zowel 2020 als 2021 niet behaald is?

Antwoord:

Zie vragen 5 en 16.
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Verbijzondering

Vraag Hoe veelvuldig nemen inwoners contact op met de wijkbureaus?

Antwoord:

Iedere dag nemen inwoners op verschillende manieren contact op met het wijkbureau. Bewoners 
komen naar de balie, sturen een mail, bellen naar het wijkbureau, sturen een vraag naar de 
wijkwethouder of benaderen rechtstreeks een wijkbureaumedewerker of wijkadviseur.
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Verbijzondering Er zijn geen servicepunten in Wijkbreau Leidsche Rijn

Vraag Is er in Leidsche Rijn behoefte aan een servciepunt? Komt er in de 
toekomst een wijkbureau in Leidsche Rijn?

Antwoord:

Leidsche Rijn heeft een wijkbureau. Dat zit aan het Brusselplein nr. 4.
Voor antwoord op de vraag naar een servicepunt, zie vraag 196.
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Verbijzondering Door het uitstel van de invoeringsdatum van de omgevingswet en wkb 
wordt werk en geld verschoven naar dit jaar.

Vraag De gelden die zijn overgebleven en beschikbaar blijven voor het bestemde 
doel, zijn toereikend kijkend naar de prijs- en loonstijgingen in de bouw?

Antwoord:

De middelen die beschikbaar waren en doorgeschoven zijn, zijn bedoeld voor de implementatie van 
de Wkb en betreft kosten van de interne organisatie en externe inhuur. Prijs- en loonstijgingen in de 
bouw hebben geen effect op deze middelen (een eventuele aanpassing van de CAO voor gemeenten 
heeft wel effect).
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Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  271

Fractie Student & Starter
Portefeuillehouder(s) Verschuure
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Ruimtelijke ontwikkeling, wonen en erfgoed
Paragraaf
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website

Verbijzondering Vertraging projecten

Vraag Het SPvE voor Ravellaan Noord, het bestemmingsplan voor Oudenoord 
330-370, het vaststellen van de omgevingsvisie en het 
omgevingsprogramma Kanaleneiland en Transwijk zijn vertraagd door het 
participatieproces. Hoe wordt er in de toekomst beter gekeken naar de 
planning van de participatie en dit proces efficiënter in te richten?

Antwoord:

Samen stad maken op de Utrechtse manier vinden we het in Utrecht belangrijk dat iedereen kan 
meedenken, meedoen en invloed uitoefenen (zie Participatiebeleid Gemeente Utrecht). Bij de start 
van projecten maken we een participatieplan waarin we de manier en momenten waarop participatie 
plaatsvindt beschrijven, zodat we daar ook in de planning zo goed mgelijk rekening mee kunnen 
houden. Door allerlei onvoorziene omstandigheden binnen participatietrajecten - zoals de effecten van 
coroan op participatie (omgevingsvisie Kanaleneiland Transwijk of gesprekken met bewonersgroep 
nav hun inspraakreactie en de erwerking daarvan in de bouwenvelop (Oudenoord) - kunnen projecten 
echter langer duren dan gepland. We gaan ervan uit dat we in Utrecht ook in de toekomst samen stad 
willen maken. Dat plannen we natuurlijk zo goed mogelijk, maar zeker in een groeiende en 
verdichtende stad zal het goede gesprek met de stad soms meer tijd en inzet vragen dan gepland.

https://www.utrecht.nl/bestuur-en-organisatie/beleid/participatiebeleid/
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Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  272

Fractie Student & Starter
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf 1.1
Bladzijde (in pdf) 88
URL / Blz op website

Verbijzondering Op dit moment is de zon op dak doelstelling behaald voor alle 
subgroepen, behalve voor bedrijven en kantoren

Vraag Hoe gaat de gemeente ervoor zorgen dat ook bedrijven en kantoren de 
20% zon op dak doelstelling haalt?

Antwoord:

In de jaarstukken staat dat in 2021 de doelstelling van 20% zon op dak is behaald. Dit betreft een 
gemiddelde voor de gehele stad. Er is geen doelstelling vastgesteld specifiek voor bedrijven & 
kantoren. 
De doelgroep bedrijven blijft achter vanwege benodigde tijdsinvestering en/of hoge advieskosten en 
de huidige netcongestieproblematiek. Ook speelt de verhouding tussen eigenaar en gebruiker een rol, 
en wordt het rendement als laag ervaren. We hebben als gemeente nu geen verplichtende 
instrumenten, op basis van EU regelgeving gaat dat mogelijk veranderen (voor grote 
dakoppervlakten).
Kleine kantoren (met klein verbruikaansluiting) kunnen salderen. Grote kantoren met groot verbruik 
aansluiting hebben een middelgroot dak en kunnen lastig concurreren met grote bedrijfsdaken in de 
sde (hoe groot het zon op dakoppervlak, hoe groter de kans dat je een SDI subsidie krijgt).
 
In het nieuwe programma Zon op Dak dat uiterlijk Q3 2022 aan de gemeenteraad wordt toegestuurd 
wordt hier verder op ingegaan en welke aanpak hierop komt. 
De doelgroep kantoren blijft achter doordat eigenaren het rendement van zon op dak als te laag 
ervaren. Voor kantoren geldt per 1 januari 2023 een label C verplichting. Zon op dak is een van de 
manieren om aan de label C verplichting te voldoen. Op 2 december 2021 is de Raad middels een 
brief geïnformeerd over de handhavingsaanpak van de label C verplichting.
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Schriftelijke vragen:
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Fractie Student & Starter
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf 1.1
Bladzijde (in pdf) 88
URL / Blz op website

Verbijzondering Er zijn 1910 energieboxen uitgedeeld

Vraag Waarom worden er relatief weinig energieboxen uitgedeeld? Welke 
doelgroepen ontvangen voornamelijk een energiebox?

Antwoord:

T.o.v de afgelopen jaren zijn er veel meer energieboxen uitgereikt. Vanwege energiearmoede geven 
we extra publiciteit aan de energiebox. Iedereen die een energie box wil kan er 1 aanvragen. De 
doelgroepen die de energiebox ontvangen zijn:  woningeigenaren,  particuliere huurders en sociale 
huur
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Fractie Student & Starter
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf 1.1
Bladzijde (in pdf) 88
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Er wordt gewacht op een evalutie van SETU, waarom worden de 
werkzaamheden tussentijds niet doorgezet?

Antwoord:

SETU zet z’n werkzaamheden wel door, maar doet in afwachting van de uitkomsten geen actieve 
acquisitie. Partijen die zich melden voor een krediet worden gewoon geholpen.
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Fractie Student & Starter
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Bereikbaarheid
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 123
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Hoe zorgt de gemeente ervoor dat deelmobiliteit betaalbaar is?

Antwoord:

In principe bepaalt de markt (de deelmobiliteitsaanbieders) en niet de gemeente de prijs van het 
gebruik van deelauto’s, e-deel(bak)fietsen en e-deelscooters. Tegelijkertijd willen we iedereen in de 
stad laten profiteren van de voordelen die deelmobiliteit te bieden heeft; voor een groeiende groep 
inwoners moet deelmobiliteit een financieel aantrekkelijk alternatief voor eigen autobezit zijn. 
Aanbieders hebben zelf belang bij een aantrekkelijke (concurrerende) prijsstelling. Mocht deze te 
hoog zijn voor een te groot deel van de inwoners, dan gaan we hierover het gesprek aan met de 
aanbieders. We nemen verder een aantal acties gericht op bewoners met een laag inkomen. We 
brengen kansen en barrières in kaart voor doelgroepen voor wie deelmobiliteit minder 
vanzelfsprekend is, en leren via experimenten onder welke condities deze doelgroep bereid is om de 
overstap naar deelmobiliteit te maken. Zo organiseren we een pilot met een buurthub met 
deelmobiliteit in het Krachtstation in Kanaleneiland. Ook verkennen we de mogelijkheid van het 
oprichten van een waarborgfonds voor U-pashouders, zodat eigen risico/aansprakelijkheid geen 
barrière meer vormt. We brengen in kaart welke oplossingen er zijn voor de onrendabele top op 
deelmobiliteit in bepaalde wijken. Daarnaast zien we dat ook aanbieders hun maatschappelijke 
verantwoordelijkheid nemen. Zo geeft TIER Utrechters met een laag inkomen via de U-pas een 
korting van 75% op het gebruik van de elektrische deelfiets en e-deelscooter (zie raadsbrief 
7357682/2111111749.hb).
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Fractie Student & Starter
Portefeuillehouder(s) Verschuure, Klein
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Cultuur
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 283
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag De nachtcultuur wordt niet genoemd in de jaarstukken, welke rol speelt de 
gemeente in de ondersteuning van deze vorm van cultuur?

Antwoord:

De gemeente financiert een nachtcoördinator die het nachtoverleg coördineert, hier hebben we u via 
een raadsbrief (kenmerk 7589029) op 14 januari 2021 over geïnformeerd. De nachtsector is dit jaar 
nauwelijks open geweest. De gemeente heeft de sector waar mogelijk ondersteund in 
coronagerelateerde vraagstukken, zoals steun en met coulance in bestaande subsidierelaties. Ook 
zijn er gesprekken met de sector gevoerd in voorbereiding op de nachtvisie. Momenteel is deze 
nachtvisie in de maak, deze verschijnt in 2022.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/d7c81faa-3221-4849-a47d-3b44e75564e5?documentId=d8a619c1-3298-4778-b13b-9e0a42929197
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Vraagnummer:  277

Fractie Student & Starter
Portefeuillehouder(s) Dijksma, Eerenberg, 
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Volksgezondheid
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 228
URL / Blz op website

Verbijzondering Sinds de sluiting van de tippelzone op 1 juli 2021 is er geen overlast 
waargenomen van illegale straatprostitutie, aldus de jaarstukken. Ook is 
de hulp- en dienstverlening maar deels geoperationaliseerd vanwege het 
beeindigen van de tender voor het Nieuwe Zandpad.

Vraag Is er zicht op een verschuiving van andere vormen van sekswerk naar de 
illegaliteit? Hoe veel sekswerkers zijn er ondersteund door Belle en De 
Participatieformule en hoe veel sekswerkers zijn uit het zicht verdwenen?

Antwoord:

Inherent aan illegaliteit is dat het moeilijk is er zicht op te krijgen. In zijn algemeenheid treffen we bij 
controles illegaal sekswerk in woningen en hotels aan. Het is, mede vanwege het feit dat we weinig 
zicht hebben vanwege het illegale karkater, niet mogelijk om dit direct te relateren aan de sluiting van 
een voorziening. 
Voor de ondersteuning door Belle en De Participatieformule verwijzen wij naar de verschillende 
raadsbrieven hierover. De laatste is van 22 februari 2022. Van de in totaal 46 vergunninghouders 
hadden er op dat moment 27 een toekomstplan. Na die datum zijn er nog 6 nieuwe plannen 
bijgekomen, dus in totaal nu 33.
Al voor de sluiting was met 9 personen geen contact. Zij hadden geen behoefte aan ondersteuning en 
werkten niet meer op de tippelzone. Met de overige sekswerkers is contact, bijvoorbeeld via de 
whatsappgroep en de activiteiten in de speciale huiskamer voor sekswerkers.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/474060d7-8557-4937-a81c-f5fb744a7118
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Vraagnummer:  278

Fractie Student & Starter
Portefeuillehouder(s) Eerenberg
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Volksgezondheid
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 230
URL / Blz op website

Verbijzondering In het kader van psychische gezondheid ten aanzien van jongeren en 
jeugd zijn er een aantal programma's/trajecten/cafe's opgetuigd.

Vraag Hoeveel gebruik wordt er gemaakt van deze voorzieningen?  Waarom 
wordt er gekozen voor een projectmatige aanpak bij een structureel 
probleem?

Antwoord:

De training MHFA (Mental Health First Aid) is in 2021 16 maal gegeven in Utrecht waardoor er in 
totaal 171 mensen zijn getraind. De wachtverzachter en de gelukscafés zijn door de corona 
maatregelen pas in 2022 gestart. We horen nu al terug dat dit goed wordt bezocht. De exacte 
aantallen zullen we melden in de verantwoording van 2022. In 2021 hebben 545 jongeren een traject 
doorlopen bij On the Move sportvrienden en 75 jongeren hebben begeleiding ontvangen via Weg van 
de Held. 

Er is veel structureel aanbod als het gaat om zorg, maar (nog) niet als het gaat om preventie. Vanuit 
deze projectmatige aanpak brengen we de behoefte in beeld van jongeren en jongvolwassenen 
waarna we structureel willen gaan inzetten op de preventie van mentale gezondheid. Structureel 
budget is hiervoor nu niet beschikbaar.
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Schriftelijke vragen:
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Fractie Student & Starter
Portefeuillehouder(s) Dijksma
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Veiligheid
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 275
URL / Blz op website

Verbijzondering Het aantal demonstraties zijn de afgelopen twee jaar verdubbeld.

Vraag Waar komt deze stijging vandaan?

Antwoord:

We zien de afgelopen jaren een stijging van het aantal demonstraties in Utrecht. Een deel daarvan is 
complex en vraagt meer tijd en aandacht in de voorbereiding. De complexiteit is bijvoorbeeld gelegen 
in de grootte in aantallen en de mogelijkheid van tegendemonstraties. Het is lastig een precieze 
oorzaak voor de stijging aan te wijzen. We signaleren een toenemende polarisatie in de maatschappij 
en groeiend wantrouwen naar de overheid, twee tendensen die versterkt zijn tijdens de 
coronapandemie. Tegelijk neemt het risico op openbare ordeverstoringen toe als mensen met 
tegengestelde meningen tegenover elkaar komen te staan. We zien ook een grotere verscheidenheid 
in aanleidingen om te demonstreren en een intensivering op bepaalde thema’s zoals klimaat, wonen 
en mensenrechtensituaties in andere landen.
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Schriftelijke vragen:
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Fractie Student & Starter
Portefeuillehouder(s) Eerenberg
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Volksgezondheid
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 227
URL / Blz op website

Verbijzondering Er zijn gesprekken geweest tussen de GGDrU en de gemeenten met het 
ministerie van VWS om de ASG-regeling voor seksuele gezondheidszorg 
goed uit te kunnen voeren. Student & Starter mist hier

Vraag Wat zijn de uitkomsten van deze gesprekken? Zijn er moeilijk bereikbare 
groepen die, wegens middelen tekort, geen of minder toegang hadden tot 
seksuele gezondheidszorg? Zo ja, om welke groepen gaat dit? En over 
welke aantallen gaat het?

Antwoord:

De gesprekken met VWS hebben in financiële zin niets opgeleverd. Het laatste gesprek was op 7 april 
2022. Toen werd duidelijk dat pas op het moment dat ASG-regeling onderdeel wordt van de Wet 
publieke gezondheid (in 2024) eventueel een nieuwe financiële verdeelsleutel aan de orde is. Hoe die 
eruit gaat zien voor Utrecht is nog niet duidelijk., Onder andere groepen met een lage SES en/of een 
niet westerse achtergrond zijn ondervertegenwoordigd onder de bezoekers van de soa-poli. Aantallen 
noemen van mensen die je niet bereikt is moeilijk. Voor het zomerreces ontvangt u van ons, zoals 
eerder is toegezegd, een brief naar aanleiding van motie 228: “Seksuele gezondheid is een serieuze 
zaak”.
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Fractie Student & Starter
Portefeuillehouder(s) Verschuure
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf 2.3.1
Bladzijde (in pdf) 158
URL / Blz op website

Verbijzondering Met het vaststellen van de Grondstoffennota 2020 is besloten dat het 
restafval van alle Utrechtse huishoudens nagescheiden zal gaan worden 
op plastic, blik en pak (pbp). In de wijken West, Noordwest, Overvecht, 
Noordoost, Oost, Binnenstad, Zuid en Zuidwest zijn we overgegaan op 
nascheiden.

Vraag Waarom is ervoor gekozen om specifiek in deze wijken niet meer te voor 
te scheiden en de andere wijken wel?

Antwoord:

Dat is een keuze die we hebben gemaakt in de fasering. In de wijken ten oosten van de A2 werd al 
nagescheiden en moesten relatief weinig aanpassingen aan het inzamelsysteem worden gemaakt. 
Daarom was het eenvoudig om hier te stoppen met bronscheiden. In Leidsche Rijn en Vleuten - de 
Meern zijn de aanpassingen in de inzameling omvangrijker. Bovendien moest de verwerker, de AVR, 
capaciteit vrijmaken. Deze capaciteit was pas per 2022 beschikbaar.
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Fractie Student & Starter
Portefeuillehouder(s) Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Samenleven en sport
Paragraaf 1.4
Bladzijde (in pdf) 307
URL / Blz op website

Verbijzondering We hebben laten onderzoeken wat de rol van Utrecht in het koloniale-en 
slavernijverleden is geweest. In 2021 zijn de resultaten gepubliceerd in het 
boek 'Slavernij en de stad Utrecht'. Uit het onderzoek blijkt dat Utrecht 
nauw betrokken geweest is bij de slavernij en bij in handel in tot slaaf 
gemaakten.

Vraag Nu bekend is wat de rol is geweest van Utrecht in het slavernijverleden 
van Nederland wat zijn de vervolgstappen hierop?

Antwoord:

De burgemeester heeft op 23 februari  2022 namens het stadsbestuur excuses aangeboden voor 
deze betrokkenheid. Deze excuses en de vervolgstappen zijn beschreven in de raadsbrief van 23 
februari 2022.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/4626ba7a-c1ce-463c-b632-3bc481193f66?documentId=5d8aced5-7303-478d-b192-20d4b9865ca8
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Fractie Student & Starter
Portefeuillehouder(s) Streefland
Documentnaam Jaarstukken 2021
Hoofdstuk Samenleven en sport
Paragraaf 2
Bladzijde (in pdf) 312
URL / Blz op website

Verbijzondering Kinderen van ouders met een laag inkomen of een niet-westerse 
migratieachtergrond halen minder vaak een zwemdiploma dan kinderen 
van ouders met een hoog inkomen of een Nederlandse achtergrond.

Vraag Dit klinkt vrij problematisch in een land dat voor de helft onder zeeniveau 
ligt. Wat heeft de gemeente eraan gedaan om deze kinderen toch een 
zwemdiploma te laten halen?

Antwoord:

De gemeente heeft als doelstelling binnen de Zwemvisie om de zwemvaardigheid te vergroten. Dit 
gebeurt door het leszwemmen prioriteit te geven in de programmering van de zwembaden. Daarnaast 
wordt ingezet op het schoolzwemmen. Wij stimuleren en behouden schoolzwemmen bij scholen in de 
wijken waar het percentage kinderen met een zwemdiploma lager ligt dan het stedelijk gemiddelde. 
Hierbij volgen we de metingen die vastgelegd zijn in de Volksgezondheidsmonitoring Utrecht. Met 
name de scholen uit de wijken Overvecht, Noord-west, Zuid-west (wijk Kanaleneiland) nemen deel 
aan het schoolzwemmen. Vanaf 2017 worden er naast de wekelijks zwemles, indien nodig ook extra 
zwemlessen in de vakantieperiode aangeboden met als doel om het schoolzwemjaar af te ronden met 
een zwemdiploma A. In de vakantieperiode wordt de ouders gevraagd de kinderen naar het zwembad 
te brengen. In afgelopen jaren zien we in de Jeugdmonitoring Utrecht een stijging van het aantal 
kinderen met een migratieachtergrond die het A-diploma hebben behaald. Inmiddels heeft 95% van de 
kinderen met een niet-westerse migratie achtergrond een zwemdiploma t.o.v. 99% bij kinderen zonder 
migratie achtergrond.

Er is ook extra aandacht voor kinderen uit gezinnen met een laag inkomen. Indien het gezinsinkomen 
minder dan 125% van het wettelijk sociaal minimum is (norm gelijk aan Upas) en niet kan deelnemen 
aan schoolzwemmen kan men een aanvraag doen voor een zwemlespakket. Dit pakket wordt betaald 
uit de beschikbaar gestelde armoedegelden. In 2021 zijn er 187 kinderen aangemeld voor het 
zwemlespakket.


